
INTERESUL PUBLIC  01.11.2007

         Sîntion, dat afar  pe est din MIRA

       Ministerul Internelor i Reformei Administrative a cerut ieri, Consiliului
Superior al Magistraturii încetarea deta rii la MIRA a consilierului procuror
Marian Sîntion. Reporterii „Interesul Public“ au fost cei care i-au adus la
cuno tin  informa ia procurorului Marian Sîntion. Acesta, surprins, a declarat:
„Pân  nu v d negru pe alb, nu voi comenta acest demers al ministerului. Eu tiu

 mi-am f cut treaba, am propus m suri pentru reformarea sistemului, a a cum
era prev zut în fi a postului meu. Eu am indicat solu ii pentru problemele
existente i acum vede i i dumneavoastr  ce r spuns am“. Solicitarea ar putea fi
analizat  în edin a de joi a Sec iei pentru procurori a consiliului. Pân  la
închiderea edi iei, niciun reprezentant al MIRA nu a putut fi contactat pentru a î i
exprima un punct de vedere cu privire la aceast  decizie. Procurorul Marian
Sântion, consilier al ministrului de interne, fost ef al Direc  iei Generale
Anticorup ie (DGA), a depus o plângere la Parchetul General în care sus ine c
ar fi fost filat de un serviciu secret i a cerut efectuarea de verific ri cu privire la
persoanele implicate în aceast  ac iune.

JURNALUL NATIONAL  01.11.2007

       David, demisia!

    Soarta procurorului Marian Sîntion este pecetluit  la Ministerul Internelor i
Reformei Administrative. Ministrul Cristian David  a solicitat ca în edin a de
ast zi a sec iei de procurori a Consiliului Superior al Magistraturii s  fie luat  în
discu ie cererea sa de încetare a deta rii magistratului la MIRA.
    Informa iile noastre, ob inute din rândul a tot mai mul i ofi eri ai MIRA oripila i
de filajul f cut asupra procurorului Marian Sîntion, ne-au fost confirmate de c tre
CSM. Astfel, procurorul Nicolae Dan Chiujdea, vicepre edinte al Consiliului, ne-a
declarat c  "într-adev r exist  aceast  cerere a ministrului Internelor de încetare
a deta rii pentru domnul procuror Marian Sîntion".
     POZI IE. În cursul zilei de ieri, o singur  structur  a MIRA a negat, ferm,
amestecul în filarea descoperit  în flagrant de Jurnalul Na ional. "Inspectoratul
General al Poli iei de Frontier  nu a solicitat, respectiv nu a desf urat ac iunea
de supraveghere operativ  la care a i f cut referire în articolele publicate de
cotidianul dvs. Totodat , structurile Poli iei de Frontier  Române nu au în dotare
autoturisme m rcile Skoda Octavia i Ford Focus, iar în eviden ele institu iei
noastre nu figureaz  nici un autovehicul cu numerele de înmatriculare la care
face i referire în solicitare", se arat  în r spunsul Biroului e Pres  al IGPF. Înc  o
structur  a MIRA ne-a trimis totu i, în virtutea legii accesului liber la informa ii, o
pozi ie, i anume Direc ia General  Anticorup ie. Dar magistratul Irinel

un, eful acestei direc ii, ne-a trimis pentru rezolvarea solicit rii noastre la



minister. În rest, atât MIRA, cât i IGP, DGIPI i Direc ia de Combatere a
Criminalit ii Organizate au p strat aceea i "omerta".
      ORGOLIOSUL. În acela i timp, ministrul Cristian David n-a spus nici pâs, ci
doar a urzit mazilirea procurorului Marian Sîntion. Dup  ce în articolul de ieri am
ar tat c  filorii sunt ai Internelor, ministrul ne-a l sat astfel s  vedem c tia de
filaj, ba chiar a fost cel care a dat voie filorilor s  se desf oare. Acum ar putea
veni cu argumente puerile c  magistratul era încadrat în MIRA pe postul de
consilier 1 al serviciului secret, dar asta nu va mai sp la ru inea de a fi girat o
ac iune de poli ie politic . Tocmai de aceea, ministrul Cristian David nu mai are
ce c uta în func ia aceasta i-i solicit m demisia!
     LISTA. În ultima perioad , Marian Sîntion a venit cu propuneri de
transformare masiv  a MIRA i a cerut ca un num r de 32 de chestori s  fie
verifica i dac  sunt vinova i de fapte penale în timpul Revolu iei i mineriadelor,
precum i de fapte penale de corup ie. Totodat , a trimis aceast  list  la CNSAS,
pentru a se vedea dac  vreunul dintre cei afla i pe aceasta au fost ofi eri de
securitate, colaboratori ai Securit ii i au s vâr it poli ie politic . În acela i timp,
procurorul Marian Sîntion a cerut verificarea în arhivele MIRA dac  dintre cei de
pe list  au avut func ii politice în PCR i UTC.

                                                                                                Razvan Belciuganu

 GARDIANUL 01.11.2007

SERVICIUL SECRET AL MIRA, IMPLICAT IN FILAJUL LUI SINTION

   • Sursele noastre sustin ca in ograda Directiei Generale de Informatii si
Protectie Interna, singurul serviciu secret ramas sub controlul liberalilor, urmeaza
sa fie detonate doua bombe. Prima este aceea ca, indiferent de pozitiile oficiale
adoptate pana acum, cel putin unul dintre vehiculele implicate in operatiunea de
filaj care l-a vizat pe procurorul Marian Sintion este pus de un particular la
dispozitia DGIPI. Este vorba de motocicleta inmatriculata cu numarul PH-43-
LHF. Asta inseamna ca respectivul serviciu secret a fost implicat in operatiunea
de filaj
    • A doua bomba este aceea ca filajul filmat la poarta ministrului Decebal Traian
Remes, in imagini aparand Gheorghe Ciorba si Ioan Avram Muresan carand
niste cutii, a fost facut – tot indiferent de pozitiile oficiale adoptate pana acum –
de ofiteri ai DGIPI. Aceste doua informatii demonstreaza ca in acest serviciu
secret se duce o lupta pe viata si pe moarte pentru suprematie si ca nou-numitul
chestor Petre Albu nu gestioneaza perfect conducerea institutiei create dupa
„chipul si asemanarea“ chestorului Virgil Ardelean, fost sef al serviciului
    • Sectia pentru procurori a CSM  discuta, in sedinta de astazi, cererea
ministrului de interne, Cristian David, de incetare a detasarii procurorului Marian
Sintion la Ministerul Internelor si Reformei Administrative, unde detine functia de
consilier al demnitarului. Daca CSM va aproba aceasta cerere, Sintion se va
intoarce simplu procuror la DIICOT. Tot Cristian David a inaintat premierului o



propunere de HG prin care Directia condusa de Dan Carbunaru sa se transforme
in simpla directie, pierzand anumite departamente. Carbunaru ar fi cerut mutarea
la Jandarmerie
    Deconspirarea filajului la care era supus procurorul Marian Sintion
demonstreaza ca in Ministerul de Interne se duce o lupta pe viata si pe moarte
pentru pastrarea suprematiei. Batalia este data pentru controlul – culmea! – unei
structuri care inca nu exista. Este vorba de unificarea intr-un singur serviciu
secret a Directiei Generale Anticoruptie, a Directiei Generale de Informatii si
Protectie Interna si a Corpului de Control al ministrului de interne. Tot culmea
este faptul ca o asemenea directie-mamut a mai existat in minister, fosta unitate
UM 0962, condusa candva de chestorul Virgil Ardelean. Imediat dupa
schimbarea puterii politice in 2005, unitatea militara a fost sparta in doua directii
generale.
       Vinovat pentru situatia care este acum in minister este Cristian David pentru
ca acesta s-a ferit din primul moment sa dea afara oameni sau sa aleaga intre
taberele care deja se infruntau in minister. Probabil temandu-se sa nu fie acuzat
ca face epurari politice, ministerul fiind condus inainte de democratul Vasile
Blaga.
     Oamenii «Vulpii»  sunt in toate
    Ministrul Cristian David l-a schimbat pe Virgil Ardelean de la conducerea
directiei, inlocuindu-l cu Petre Albu. In prima faza, el parea ca i-a uitat in functii
pe adjunctii lui Ardelean, Constantin Darna si Valeriu Dinca. Ultimul a fost
schimbat abia dupa cateva luni, dar Darna este si acum. Intre timp, orgoliile din
minister au fost alimentate de faptul ca reprezentantii fiecarei tabere care se
infrunta in Ministerul de Interne au fost lasati in functii. Era normal ca relativ rapid
sa izbucneasca si mai violent razboaiele dintre cele doua structuri. Astfel de
operatiuni implica si filaj, urmat de dezvaluiri.
     Bombele din curtea lui Albu
    Prima bomba care va exploda in curtea DGIPI va fi detonata in momentul in
care va fi prezentat materialul de urmarire penala in dosarul „Caltabosul“,
instrumentat de procurorul Claudiu Dumitrescu, care alaturi de seful sau Lucian
Papici, a ratat prinderea in flagrant a ministrului Decebal Traian Remes. La acea
data, Dumitrescu folosea deja in echipa lui si ofiteri de la DGIPI, care au facut
filaj la locuinta ministrului Remes, dupa ce serviciul tehnic condus de procurorul
Mihai Aristotel Popa interceptase o convorbire intre Ioan Avram Muresan si
Steliana Remes, sotia fostului ministru. Mai mult, pe 2 noiembrie procurorul a
cerut la Inalta Curte de Casatie si Justitie interceptarea convorbirilor ministrului
Remes. Parand ca stie acest lucru, o zi mai tarziu, premierul Tariceanu dispune
masuri severe in Guvern pentru securizarea sedintelor cabinetului impotriva
„interceptarilor active“. Dupa difuzarea de catre TVR a casetei facute de
procurori, Ministerul de Interne emite un comunicat in care spune ca DGIPI nu a
fost implicata in interceptari sau filaj. Pe cine rasplatea ministrul prin acest
comunicat mincinos? Se aflase oare pe filiera DGIPI ca Guvernul este in pericol
de a fi interceptat prin intermediul telefonului lui Remes?
     Bombele lui Albu – continuare



    Scandalul din jurul ministrului Remes era mocnit. Momentul detonarii parea
prea indepartat pentru cei care isi doresc scandal in Ministerul de Interne. Pe
langa discreditarea unui coleg, ministrul Cristian David este pe cale sa
ispaseasca inca o greseala. Imediat dupa numirea sa a cerut Consiliului Superior
al Magistraturii detasarea in MIRA a procurorului Marian Sintion. Daca a facut-o,
trebuia sa mearga pana la capat, pentru ca stia ca Sintion este o bomba cu ceas.
Adica, ori ii dadea afara pe toti cei cu care Sintion era in conflict si il numea pe
procuror in functia dorita de acesta, ori nu il mai chema inapoi. David a ezitat si in
acest fel si-a cladit doua tabere in propria subordine. Asa se face ca procurorul
Sintion a fost filat de mai multe masini si o motocicleta, filajul fiind surprins de
colegii nostri de la „Jurnalul National“. Masinile folosite in filaj sunt particulare,
dar motocicleta cu numarul PH-43-LHF se afla la dispozitia DGIPI. Daca aceasta
structura mai are un strop de onoare – si daca nu este pregatita sa isi arda toate
arhivele – atunci ar trebui sa recunoasca onest acest lucru si sa inventeze o
scuza, chiar daca ea va fi puerila.
     «Vulpea» a condus opt ani serviciul secret al Ministerului de Interne
    Chestorul Virgil Ardelean, poreclit „Vulpea“, a plecat din Cluj, în 1997, din
functia de sef al Politiei Municipiului Cluj-Napoca. Din 1997, Ardelean a ajuns
seful Politiei Bucuresti, iar un an mai târziu a fost numit în fruntea Directiei
Generale de Informatii si Protectie Interna (DGIPI) a MAI. „Vulpea“ a detinut timp
de opt ani functia de director DGIPI. Acesta si-a dat demisia din functie în 2006,
în urma scandalului legat de fuga omului de afaceri Omar Hayssam. A mai
ramas în functie pâna în mai 2007, deoarece premierul Tariceanu a refuzat sa îi
semneze cererea de demisie.
Dupa plecarea lui Ardelean, la conducerea DGIPI a fost numit chestorul Petru
Albu, fost sef al Brigazii de Combatere a Crimei Organizate si Coruptiei pana in
2001, cand a fost demis ca urmare a unui scandal privind disparitia unei cantitati
insemnate de droguri din depozitele IGP.
     Sintion a pendulat intre DIICOT si Ministerul de Interne
    Procurorul Marian Sintion este renumit pentru instrumentarea dosarelor
clanului Camataru, pe cand era la Directia de Investigare a Infractiunilor de
Criminalitate Organizata si Terorism. In 2005, a parasit aceasta structura, in
momentul in care se puneau bazele Directiei Generale de Anticoruptie din cadrul
Ministerului de Interne, pe cand era condus de Vasile Blaga. A fost numit, prin
detasare, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii, consilier al lui Vasile
Blaga si sef al DGA. In perioada februarie-martie 2007, in jurul DGA si al lui
Marian Sintion s-a iscat un megascandal, din cauza razboiului dus de acesta cu
o asa-zisa mafie a generalilor. Pe 6 martie, Sintion isi da demisia din fruntea
DGA, intorcandu-se simplu procuror la DIICOT. Pe 12 martie, generalul Virgil
Ardelean, pe atunci sef al Directiei de Informatii si Protectie Interna a MAI, a pus
bomboana pe coliva scandalului, intrebandu-l pe Sintion, in cadrul sedintei
Comitetului Strategic, daca ministrul Vasile Blaga i-a interzis sa-l ancheteze pe
seful Jandarmeriei, Costica Silion, iar fostul sef al DGA a raspuns afirmativ. In
aprilie, noul ministru de interne, Cristian David, a cerut din nou CSM detasarea
lui Marian Sintion la MIRA, in calitate de consilier. Tot David i-a cerut, ieri, CSM
incetarea acestei detasari.



      Inapoi la DIICOT
      Surse judiciare ne-au declarat, ieri, ca ministrul de interne Cristian David a
cerut Consiliului Superior al Magistraturii incetarea detasarii procurorului Marian
Sintion in functia de consilier pe probleme de anticoruptie. Motivele nu sunt
deocamdata cunoscute, dar nu este exclus ca cererea sa fi survenit in urma
scandalului iscat in ultimele zile. Cert este ca solicitarea ministrului David a fost
introdusa pe ordinea de zi a Sectiei pentru procurori, a carei sedinta are loc
astazi. Daca CSM va decide incetarea detasarii lui Marian Sintion la Ministerul de
Interne, procurorul se va intoarce la DIICOT, asa cum s-a intamplat la inceputul
acestui an.
     Filmul filarii procurorului, prezentat de Jurnalul National
   Jurnalul National i-a surprins pe filorii masinii procurorului Marian Sîntion în
exercitiul functiunii. Joi, 25 octombrie, acestia s-au înghesuit în urma masinii Audi
cu numarul de înmatriculare B-05-ZYV. De la noul pod inaugurat în Baneasa si
pâna la Casa Presei, deja doua Skoda Octavia gri-albastrui metalizate, cu
numerele B-39-EGE si B-64-SGT, s-au pozitionat încât sa observe fiecare
miscare a urmaritului. Pe Kiseleff, fiecare dintre „gemenele“ Skoda a abordat
câte o banda a soselei si a redus viteza, ca prea se apropiau de Audi. Dupa
Arcul de Triumf si pâna la intrarea pe Calea Victoriei, nucleului deja compact i s-
a adaugat Fordul albastru cu numarul B-49-ELU. Dupa cladirea CEC,  in schema
a aparut un motociclist. „Dar dupa ce am trecut de Tribunal si ajungând la
Cercetari Penale, l-am zarit în toata splendoarea misiunii. Vasazica, nici
«gemenele» si nici Fordul nu s-au încumetat sa intre pe stradute, ca sa nu se
deconspire, si pe urmele procurorului a fost trimis motociclistul. «Numar de
ordine» PH-43-LHF. Filorul a dat niste ture si s-a asigurat dintr-un colt al strazii,
bine camuflat, ca magistratul se urca iar în Audi si pleaca, si a tulit-o. La iesirea
de pe stradute, deja rânjeau «gemenele». Drumul pâna la Parchet si apoi, iarasi,
la Casa Presei s-a petrecut aidoma“, noteaza jurnalistii de la Jurnalul National.
Vazând ca Audi intra pe aleea din fata Casei Presei, filorii s-au postat în
semicerc. Fordul „ELU“ a luat-o spre Baneasa. La putin timp si-a facut aparitia si
motociclistul. Cum procurorul disparuse undeva în cladire, trei filori s-au adunat
la mare sfat. „Nu stiu unde a luat-o. Masina e sub arcada“, i-au interceptat
jurnalistii de la jumatate de metru. Concomitent, un barbat si o femeie bine
îmbracati, suspecti si ei, au intrat într-un corp de cladire sa caute „dusmanul“, iar
un scuter si-a facut si el de lucru prin preajma, se mai arata in Jurnalul National.
        Ramas cu jumatate de Directie, Carbunaru vrea sa se mute la Jandarmerie
       Un alt eveniment petrecut, ieri, in cadrul Ministerului Internelor si Reformei
Administrative se refera la reorganizarea Directiei Generale de Informare si
Relatii Publice, condusa de fostul ziarist Dan Carbunaru. Surse guvernamentale
au declarat, pentru ziarul „Gardianul“, ca ministrul Cristian David a inaintat
premierului o propunere de Hotarâre de Guvern prin care Directia lui Carbunaru
sa se transforme in Directie simpla, din Directie Generala,  urmând ca anumite
departamente, care au facut parte din  aceasta structura, sa fie trecute in
subordinea Centrului Cultural al MIRA. Astfel, Carbunaru va ramâne fara
Departamentul Traditii si Educatie, Departamentul Asistenta Religioasa,
Departamentul Sport si Departamentul Cultura. Directia de Informare si Relatii



Publice va mai ramâne doar cu Serviciul de Comunicare Publica, serviciul
Monitorizare si cele trei redactii – radio, TV si revista „Pentru Patrie“. Surse MIRA
au precizat ca acest proiect de act normativ a fost votat, adoptat si urmeaza sa
fie publicat in Monitorul Oficial al României. In aceste conditii, ziaristul Dan
Carbunaru a decis sa renunte la a mai activa ca director in cadrul Aparatului
Central al MIRA. A facut o cerere scrisa, pe care a lasat-o la Cabinetul lui David,
in care cerea mutarea sa la Jandarmeria Româna, fiind identificat un post liber la
Biroul de Presa al institutiei. Deocamdata, cererea nu a fost aprobata.
Reamintim, Dan Carbunaru a fost incadrat in MIRA in octombrie 2005, cu
incalcarea mai multor articole din Statutul Politistului, asa cum ziarul nostru a
dezvaluit in mai multe articole publicate la inceputul acestui an. Ulterior, el a fost
numit in aceeasi maniera in functia de director al DIRP si avansat abuziv la
gradul profesional de subcomisar de politie de catre fostul ministru al internelor,
democratul Vasile Blaga.

                                       Lidia Popeanga-Mitchievici , Alecu Racoviceanu

TRIBUNA /SIBIU  01.11.2007

Poli ist sc pat de D.N.A.

    Procurorii DNA au dispus neînceperea urm ririi penale împotriva unui poli ist
sibian dup  ce a fost implicat într-un scandal de trafic de influen . Cazul a ajuns
pe masa procurorilor anul trecut, când un sibian a sesizat Direc ia General

Anticorup ie c  a dat 1600 de Euro unui prieten pentru a-i aranja, cu ajutorul
poli istului, rezolvarea unui dosar în care era cercetat.
    Poli istul pentru care s-a dat neînceperea urm ririi penale lucreaz  la cercet ri
penale,  în cadrul I.P.J. Sibiu. El a intrat în vizorul colegilor de la Anticorup ie
dup  ce un sibian s-a plâns c  a dat 1600 de Euro unui prieten s  i se "rezolve "
un dosar instrumentat de al i poli ti de la Sibiu. Sup rat c  nu s-a rezolvat
problema sa c  a r mas f  bani, sibianul  i-a  denun at  pe cei doi,  prietenul i
pe poli istul care ar fi trebuit s -i rezolve dosarul.
     "M. Viorel, prietenul p gubitului,  i-a promis c  o s -l sprijine prin intermediul
unei cuno tin e, ofi er de poli ie, s  ob in  o solu ionare favorabil  într-un dosar
penal în care denun torul era cercetat pentru s vâr irea unei infrac iuni la
regimul circula iei pe drumurile publice. În acest sens, inculpatul (M. Viorel ) a
pretins i primit suma de 1600 de Euro, bani care erau destina i ofi erului" se
arat   într-un comunicat al Direc iei Generale Anticorup ie. Ofi erii din cadrul
D.G.A. sus in c , în timpul cercet rilor s-a stabilit c  M.  Viorel , care era prieten
cu poli istul care trebuia s  rezolve dosarul, "a profitat de conjunctur ,
determinându-l pe denun tor s  cread  c  ofi erul s-a implicat în solu ionarea
problemei sale".
     Pentru c  în dosar era cercetat un ofi er de poli ie, cazul a fost preluat anul
trecut  de c tre procurorii D.N.A.din cadrul Serviciului Teritorial Alba Iulia, iar luna



aceasta au "dispus neînceperea urm ririi penale" pentru  poli ist întrucât nu era
vinovat.
     M. Viorel, cel care a intermediat afacerea i care a luat banii pentru "aranjarea
" dosarului este cercetat în continuare acum de c tre procurorii din cadrul
Parchetului de pe lâng  Tribunalul Sibiu pentru comiterea infrac iunii de trafic de
influen .
     "Orice persoan  are dreptul s  reclame, cei care sunt în m sur  s
stabileasc  vinov ia o fac în func ie de probele existente" a declarat ieri,
subcomisarul Lucian Muntean, eful Inspectoratului de Poli ie al Jude ului Sibiu.

                                                                                                           C.FOTA

MONITORUL DE SIBIU/ 01.11.2007

In ghearele DNA
        Un sibian a fost trimis in judecata pentru trafic de influenta.

      Sibianul care s-a imbogatit cu 1.600 de euro poate sta cel putin doi ani dupa
gratii
Fapta s-a savirsit anul trecut, dar a fost denuntata abia anul acesta. Barbatul a
primit 1.600 de euro de la un amic aflat la ananghie si a promis ca va interveni pe
linga un ofiter de politie. Un mic incident in trafic s-a terminat pagubos pentru un
sibian. La inceputul anului trecut, barbatul s-a ales cu un dosar penal pentru o
infractiune la regimul circulatiei. Pentru a scapa de „problema", a apelat la o
cunostinta care pretindea ca are relatii in politi, si il poate ajuta. Viorel M. i-a
garantat omului ca este prieten bun cu un ofiter, care va putea sa intervina
pentru rezolvarea favorabila a dosarului penal. Spus si facut. Doar ca a intervenit
un mic impediment. Rotitele sistemului trebuiau „unse", asa ca Viorel M. i-a cerut
credulului suma de 1.600 de euro. Pretul pe care, sustinea el, l-a cerut politistul.
       Cauza pierduta
      Desi il cunostea intr-adevar pe un politist cu influenta, Viorel M. nu a
intervenit pe linga acesta asa cum a promis, ci a bagat banii in buzunar. Vazindu-
se cu banii dati si cu dosarul penal inca nerezolvat, pacalitul s-a prezentat in luna
mai a acestui an la Biroul Anticoruptie Sibiu pentru a denunta inselatoria.
Ofiterii din cadrul Biroului au demarat imediat o ancheta, care a ajuns pina la
DNA - Serviciul Teritorial Alba Iulia. „In urma cercetarilor efectuate, s-a dispus
neinceperea urmaririi penale fata de ofiterul de politie implicat in scandal,
stabilindu-se concret faptul ca acesta nu avea nici un amestec", arata comisarul
Iulian Nicoare, din partea Biroului Anticoruptie Sibiu.
      Bun de puscarie
      Serviciul Teritorial DNA Alba Iulia a transmis mai departe dosarul catre
Parchetul de pe linga Tribunalul Sibiu, care a continuat cercetarile. Acestea au
fost finalizate de abia acum, procurorul desemnat pentru acest caz intocmind
rechizitoriul prin care se dispune trimiterea in judecata a lui Viorel M. Inculpatul
risca acum ani buni de inchisoare pentru fapta savirsita.



Iulian Nicoare // Biroul Anticoruptie Sibiu
       „Viorel M. este acuzat pentru comiterea infractiunii de trafic de influenta,
fapta prevazuta si pedepsita de articolul 257 din Codul penal cu inchisoare intre
2 si 10 ani"

                                                                                                    Margareta LUPU

JURNALUL NATIONAL 02.11.2007

Ministrul David s-a dat în fapt

      Filorii care l-au supravegheat pe magistratul Marian Sîntion apar in Direc iei
Generale de Informa ii i Protec ie Intern , a recunoscut miercuri sear  la
"Marius Tuc  Show" ministrul Internelor, Cristian David. Serviciul secret al
Internelor este în directa subordine a ministrului.
      Chiar Cristian David a afirmat în cadrul emisiunii c  nu putea fi un motiv
întemeiat pentru o asemenea desf urare de for e, precum cea surprins  de
Jurnalul Na ional în flagrant, pe când îl supraveghea pe magistrat. Ca s  scape
de r spundere, ministrul a aruncat vina pe schimb rile majore pe care tocmai ce
le face la Serviciul secret. Conform spuselor lui, "o anumit  parte" din structur
este r spunz toare de filaj. Dar explica ia sa este absolut pueril . Aceast
structur  care se tia c  urmeaz  a fi reformat  de ministrul David nu l-ar fi filat
pe Marian Sîntion, ci pe însu i ministrul David, dac  era vorba de o "r zmeri ",
culmea, de la nivelul 2 i mai ales 3 din direc ie, dup  cum a spus. i chiar i

a, înseamn  c  nu- i st pâne te deloc ograda peste care se laud  c -i
ministru i micii efule i, nici m car "greii" ministerului, îi vin de hac.
      GAFE. Pe Cristian David l-a apucat panica. În decursul a trei zile, ministrul a
tot c utat sc pare, punând la cale variante de a arunca vina pe magistratul
Marian Sîntion, tocmai victima filajului. Întâi, la MIRA, s-a vrut s  se admit  c
era DGIPI în ac iunea de s pt mâna trecut , dar c  de fapt îl proteja pe
magistrat, potrivit unei cereri a acestuia. Dar cererea de protec ie era din 2005.
Apoi, o alt  variant  de sc pare a fost aceea dat  în seara de 30 octombrie,
când un comunicat al Inspectoratului General al Poli iei spunea c  numerele
vehiculelor filorilor apar in unor persoane fizice. Prin omisiune, pentru c  ziarul
Gardianul a descoperit c  motocicleta este folosit  de DGIPI, comunicatul este i
el demontat. De altfel, David a dat în bâlbâial i nici nu mai tia c  este ministru
i peste poli ie, nu numai peste reform . Aici a intrat în scen  ministrul, a a cum

anticipam, l sând s  se în eleag  faptul c  magistratul este pe statul de plat  al
DGIPI, drept consilier tehnic, i c  urm rirea s-ar fi justificat. În cele din urm  a
recunoscut implicarea DGIPI, dar s-a apucat s  inventeze "r zmeri e".
    "OMORÅ I VICTIMA". Acum, ministrul Cristian David promite c  face anchete
peste anchete i c  va lua m suri, dar a g sit de cuviin  s -l dea afar  din MIRA
tocmai pe Marian Sîntion, victima filajului DGIPI, cel care i-a cerut protec ie dup
"eveniment". Aceasta se întâmpl  dup  ce trei zile nu a reac ionat în nici un fel i
nu a vrut s  spun  cine l-a urm rit pe procuror, de i tia. În legea de



deconspirare a securit ii ca poli ie politic  scrie c  "prin poli ie politic  se
în elege toate acele structuri ale securit ii, create pentru instaurarea i
men inerea puterii totalitar-comuniste, precum i pentru suprimarea sau
îngr direa drepturilor i libert ilor fundamentale ale omului". Or, lui Marian
Sîntion i-au fost îngr dite ni te drepturi i libert i fundamentale.
     Demiteri pe capete în ograda MIRA
    Cristian David, eful de la Interne, a prins gustul schimb rilor i al demiterilor.
Decis s  scape rând pe rând de cei din subordinea sa (Dumitru Jianu, fostul ef
al Direc iei Generale de Poli ie, a a-zisa promovare a lui Valentin F tuloiu, filajul
procurorului Marian Sântion), David a desfiin at, prin Hot râre de Guvern,
Direc ia General  de Informare i Rela ii Publice (DGIRP), condus  de fostul
jurnalist Dan C rbunaru. Surse din interiorul Ministerului de Interne ne-au
declarat c  desfiin area Direc iei s-a produs pe fondul unui r zboi mai vechi
dintre Cristian David i Dan C rbunaru. Mai mult, acelea i surse ne-au povestit

, în ultima perioad , David era ve nic nemul umit de activitatea angaja ilor din
cadrul structurii, iar potrivit acestora limbajul folosit în discu iile cu ei de ministrul
de la Interne nu era în nici un caz al unui om ce reprezint  imaginea unui
minister. "Nu dorin a de a fi ef m-a f cut s  devin Directorul acestei unit i, ci
faptul c  fiind într-adev r cea mai înalt  pozi ie într-o structur  de rela ii publice a
ministerului puteam fi sigur c  am toate pârghiile necesare de a schimba în bine
atitudinea ministerului fa  de pres . Din ceea ce tiu eu, activitatea de
comunicare public  la nivelul ministerului dup  dispari ia DGIRP va fi continuat
de o Direc ie de Comunicare i Rela ii Publice", a declarat pentru Jurnalul
Na ional Dan C rbunaru.
       "Deta rile", brusc, sub lupa CSM
       Sec ia de procurori a CSM a analizat cererea ministrului de Interne Cristian
David de încetare a deta rii procurorului Marian Sîntion (foto) din func ia de
consilier al ministrului Internelor. "Nu s-a motivat solicitarea ministrului de Interne.
Conform regulamentului, institu ia care solicit  o deta are, în oglind , poate
solicita i încetarea deta rii", a precizat Chiujdea. Membrii Sec iei de procurori a
Consiliului l-au întrebat pe Marian Sîntion dac  dore te s -i înceteze deta area
din proprie ini iativ , dar r spunsul acestuia a fost negativ. Cererea lui David a
fost aprobat , începând cu data de 5 noiembrie, procurorul Sîntion urmând s  se
întoarc  la DIICOT. Cazul procurorului Marian Sântion face valuri, determinând
pentru prima oar  CSM s i pun  problema "oportunit ii" deta rii magistra ilor
la alte institu ii ale statului. Vicepre edintele CSM, procurorul Dan Chiujdea a
subliniat c  în paralel cu deta rile "s-a creat o situa ie îngrijor toare în sensul c
ace ti magistra i pleac  de la institu iile i parchetele care au un deficit mare de
personal".

                                                                                      Razvan Belciuganu



GARDIANUL 02.11.2007

Sintion a fost folosit intr-un scenariu suprapus peste schimbarile de
la DGIPI

Referitor la filarea lui Marian Sintion, ministrul Cristian David ne-a
declarat, ieri, ca „suntem in fata unui scenariu suprapus peste momentul in care
ar fi trebui sa fie finalizate modificarile de substanta care sa continue reforma din
MIRA“. „Sintion nu a avut un rol activ in aceasta actiune, ci a fost folosit fara
stiinta sa intr-o actiune care a exploatat anumite laturi ale profilului, personalitatii
si profesiunii sale“, a precizat Cristian David
        • Reforma DGIPI nu include, potrivit ministrului, „alipirea DGA sub nici o
forma acestui serviciu“, dar reorganizarea ce urma sa aiba loc s-a suprapus cu
incidentul in care a fost implicat Marian Sintion. „Cei direct vizati de schimbari
stiau, pentru ca li se adusese la cunostinta ca organigrama avea sa fie
modificata. Efectul de convulsie s-a creat in momentul in care s-a aprobat
organigrama, acum doua saptamani“, a mai spus ministrul de interne
        • Referitor la dosarul „Remes“, David a spus ca DNA a folosit materialul
operativ al DGIPI pentru a regiza acel film. „DNA a folosit o parte din probele pe
care le avea in confectionarea unei casete care nu avea caracter de material
probatoriu, ci de impact mediatic, pentru care regizorul de la DNA se poate
califica oricand pentru o activitate in zona cinematografica. Interceptarile
telefonice sau supravegherea ambientala nu erau realizate de serviciul nostru
       Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a decis,
ieri, la cererea ministrului Cristian David, incetarea detasarii procurorului Marian
Sîntion la Ministerul Internelor si Reformei Administrative, incepând cu data de 5
noiembrie. Procurorul Marian Sintion a fost detasat, in mai, de la Directia de
Investigare a Infractiunilor de Criminalitate Organizata si Terorism (DIICOT) din
Parchetul instantei supreme la Ministerul Internelor si Reformei Administrative
(MIRA). Sectia pentru procurori a CSM a admis transferul procurorului Marian
Sîntion de la DIICOT la Ministerul Internelor începând cu data de 7 mai.
Procurorul Marian Sintion a acordat pentru ziarul «Gardianul» un amplu interviu
legat atât de scandalul filarii sale de saptamâna trecuta, cât si de evolutia
relatiilor din cadrul Ministerului de Interne, institutie la care a ocupat, pâna ieri,
functia de consilier-expert al ministrului.
            Reporter: Ce s-a intamplat astazi (ieri –n.red.) la CSM?

Marian Sintion: „Am aflat aseara (miercuri seara - n.red) ca ministrul de
interne, dl Cristian David, a cerut incetarea detasarii mele la Ministerul Internelor
si Reformei Administrative. Astazi (ieri – n-red), acest zvon a devenit o
certitudine, propunerea fiind inclusa pe ordinea de zi a Sectiei pentru Procurori a
Consiliului Superior al Magistraturii“.
         Reporter: Stiati ca ministrul Cristian David urma sa propuna revocarea
detasarii dumneavoastra la MIRA?

Marian Sintion: „Pot sa va spun ca am aflat acest lucru miercuri seara, in
cadrul emisiunii dlui Marius Tuca, de la Antena 1. Am aflat, inca o data va spun,



oficial acest lucru abia azi (joi dimineata - n.red), când m-am prezentat la Sectia
pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, magistratii de aici avizând
favorabil cererea ministrului Cristian David de incetare a detasarii mele la MIRA,
incepând cu data de 5 noiembrie 2007. Am demisionat in martie. M-am intors in
mai. Acum plec iar. Nu sunt mingea de ping-pong a nimanui“.
         «Nu sunt in conflict cu ministrul de interne»

Reporter: Ce anume credeti ca a stat in spatele deciziei ministrului David
de a va „da afara“? Sunteti in conflict cu ministrul de interne?

Marian Sintion: „Nu sunt in conflict cu ministrul de interne. Dumnealui este
cel care a solicitat, in luna mai a acestui an, detasarea mea la Ministerul
Internelor si Reformei Administrative. Domnul ministru a argumentat, in cadrul
emisiunii dlui Marius Tuca, faptul ca nu mai are incredere, in conditiile in care, de
duminica seara, mass-media a aratat opiniei publice faptul ca am fost urmarit in
zilele de joi si vineri. Practic, domnul ministru a argumentat ca nu trebuia sa
comunic aceste chestiuni mass-media. Eu nu pot sa va spun ce anume a stat in
spatele deciziei de revocare a detasarii mele la MIRA, dar pot sa afirm ca
problemele au inceput din momentul in care, in ultimele saptamâni, am formulat
propuneri de reformare a MIRA. Aceste propuneri au aparut, deja, in presa si se
refera la infiintarea Directiei Generale de Politie Judiciara, transferarea Oficiului
National pentru Protectia Martorilor la Ministerul Justitiei, unificarea structurilor
Corpului de Control, a unor unitati DGIPI cu DGA etc. Propunerile au culminat cu
cererea de verificare a unei liste cuprinzând 32 de chestori si generali de catre
Parchetul de pe lânga Inalta Curte de Casatie si Justitie, caruia i-am cerut sa-mi
comunice daca au fost cercetati pentru presupuse fapte de coruptie, pentru
posibila implicare a acestora in evenimentele din decembrie 1989 si mineriade
sau pentru posibila savârsire a oricaror fapte de natura penala incompatibile cu
statutul de angajat al Ministerului Internelor si Reformei Administrative, statut
care presupune apararea drepturilor si valorilor cetateanului.

Un alt vârf al acestor idei de reforma a fost solicitarea pe care am inaintat-
o Colegiului National pentru Studierea Arhivelor Securitatii (CNSAS) pentru a se
verifica trecutul celor 32 de chestori de pe lista, precum si solicitarea facuta in
atentia dlui ministru Cristian David de a dispune o verificare a acestora, in sensul
stabilirii daca au ocupat sau nu functii politice inainte de 1989. Aceste propuneri,
in opinia mea, au generat energii nebanuite si au declansat un mecanism
subteran“.
          Filorii erau de la «Doi s-un sfert»

Reporter: V-ati filat singur, domnule procuror?
Marian Sintion: „Nu m-am filat si nu m-am urmarit singur. Nu vreau sa

consider ca s-ar putea ajunge in situatia in care, din persoana careia i s-au
incalcat drepturile, sa fiu transformat in tap ispasitor. Insusi domnul ministru
Cristian David a aratat, miercuri seara, la Antena 1, ca are informatii potrivit
carora filorii sunt angajati ai unei „tabere“ din Directia Generala de Informatii si
Protectie Interna, fapt ce intareste, daca vreti, atât sustinerile unora din sistem,
cât si probele aparute in «Jurnalul National» si in «Gardianul»“.
          Reporter: Cine si ce interese are in MIRA sa va urmareasca informativ?



Marian Sintion: „Nu cunosc cine si ce interese are in cadrul MIRA sa ma
urmareasca informativ si sa ma inregistreze video. Stiu doar explicatia dlui
ministru David, cum ca ar exista mai multe tabere la Directia Generala de
Informatii si Protectie Interna, tabere care s-ar afla intr-un conflict pentru putere.
Lucrul acesta, insa, nu ma intereseaza pe mine. Nu inteleg de ce trebuie sa
devin eu «Acarul Paun» in povestea aceasta. Ancheta pe care am solicitat-o
Parchetului de pe lânga Inalta Curte de Casatie si Justitie va elucida, mai
devreme sau mai târziu, problema identitatii filorilor si mobilul acestei operatiuni,
precum si cine este cel (sau cei) care a gestionat aceasta actiune complexa si
concertata la adresa mea“.
         «Am crezut ca noul ministru va incepe reformarea MIRA»

Reporter: In luna martie, v-ati dat demisia din functia de director al DGA.
De ce v-ati intors in MIRA?

Marian Sintion: „Mi-am dat demisia, pe 6 martie, din pricina presiunilor
care s-au exercitat la adresa mea in diferite forme si am revenit in Ministerul
Internelor si Reformei Administrative in luna mai, la cererea ministrului Cristian
David. Am considerat, atunci, ca voi putea continua proiectele pe care le-am
inceput in martie 2005, la prima mea detasare la MAI, si am crezut, de
asemenea, ca noul ministru va incepe reformarea MIRA.

Si la Parchetul General, si la Directia Generala Anticoruptie, cât si, acum,
la MIRA, eu mi-am facut datoria. Insusi ministrul Cristian David a precizat,
inclusiv public, faptul ca sunt un simbol, la emisiunea de miercuri seara. A
precizat ca nu se pune in discutie competenta mea profesionala. In acest
context, pot doar sa constat ca inceteaza detasarea mea la MIRA“.
        Reporter: Se vorbeste despre tabere in MIRA. Dumneavoastra din ce tabara
faceti parte?

Marian Sintion: „Eu nu fac parte din nicio tabara. Mai ales ca am si statutul
de procuror, iar prevederile care imi reglementeaza activitatea sunt foarte clare.
Respectiv, eu ma supun legii si aplic legea. Eu nu pot sa contest existenta sau
nu a doua sau mai multor tabere in MIRA, insa rezultatul verificarilor privind
evolutia profesionala a celor aflati pe lista chestorilor, sub aspectul cercetarilor pe
care le-am cerut, vor putea sa edifice daca este asa sau nu“.
         Reporter: De ce nu l-ati inclus si pe chestorul Virgil Ardelean in aceasta
lista?

Marian Sintion: „Domnul Virgil Ardelean este un candidat viitor pentru
aceasta lista. Mi-am rezervat dreptul sa am o strategie si argumentez ca lista
poate fi extinsa, intrucât sunt foarte multi alti chestori si functii de chestor ocupate
in MIRA care vor suscita interesul in acest sens“.
         Reporter: Vi s-a refuzat protectia. Câte cereri de protectie ati facut?

Marian Sintion: „Nu voi comenta acest aspect decât prin prisma faptului ca
am formulat doua cereri de protectie, iar astazi (ieri – n.red) am formulat-o pe a
treia, la care, de asemenea, nu mi s-a dat niciun raspuns din partea MIRA.

Apreciez ca este o situatie anacronica faptul ca am cerut protectie in
conditiile in care cei care m-au filat au fost dovediti ca facând parte din structurile
DGIPI. Am informatii ca luni s-a incercat sa se argumenteze cum ca filorii ma



protejau de fapt. Acest lucru este aberant, intrucât cererilor mele de protectie nu
li s-au dat curs“.
          Reporter: Care sunt proiectele pe care le-ati propus ministrului David si cu
care acesta nu a fost de acord?

Marian Sintion: „Domnul ministru a primit aceste propuneri, pe care le-a
repartizat directiilor de specialitate ale ministerului, pentru a formula puncte de
vedere si un audit. Respectiv, propunerile mele au fost inaintate Directiei
Generale de Organizare Mobilizare, condusa de chestorul Virgil Ardelean,
Directiei Generale Juridice, condus de chestorul Cristian Baci, si Directiei
Generale de Informatii si Protectie Interna, condusa de dl chestor Petre Albu“.
        «Am propus reforma si mi-a incetat detasarea»

Reporter: Credeti ca ministrul David s-a lasat influentat de unii dintre
chestorii pe care i-ati nominalizat pe lista celor 32 in decizia pe care a luat-o de
revocare a detasarii dumneavoastra?

Marian Sintion: „La aceasta intrebare va poate raspunde doar domnul
ministru David, generalii si Dumnezeu. Eu nu pot face afirmatii. Pot doar sa
prezint faptele, respectiv: am formulat propunerile de reforma si am solicitat
efectuarea de verificari. Iar rezultatul a fost ca mi-a incetat detasarea la minister“.
        Reporter: Credeti ca ministrul David a ordonat filajul la care ati fost supus?
Stia de aceasta operatiune?

Marian Sintion: „Pâna când nu se vor lamuri lucrurile in cadrul
investigatiilor si anchetelor aflate in derulare sau care vor fi initiate, eu nu pot sa
fac nicio afirmatie cu certitudine. Când voi vedea scris negru pe alb rezultatul,
atunci voi exprima public un punct de vedere. Momentan, trebuie sa dau credit
afirmatiilor domnului ministru, facute in cadrul emisiunii «Marius Tuca Show“,
cum ca nu a stiut ca DGIPI ma urmareste si ca a aflat acest lucru ulterior
dezvaluirilor din presa“.
         Reporter: Veti cere comunitatii internationale sa se implice in lamurirea
acestei situatii?

Marian Sintion: „Voi cere sprijinul tuturor institutiilor abilitate, atât din
România, cât si din strainatate. Ma voi adresa organizatiilor nonguvernamentale,
Ministerului Justitiei, Consiliului Superior al Magistraturii, Guvernului,
Parlamentului, Ministerului Public, Parlamentului European, Comisiei Europene
etc. Voi intreprinde toate demersurile necesare pentru a-mi fi reparate drepturile
care mi-au fost incalcate“.
         Reporter: Caracterizati relatia profesionala pe care ati avut-o cu
conducerea MIRA.

Marian Sintion: „Eu mi-am facut datoria, asa cum am si exemplificat mai
devreme, iar rezultatul a fost ca mi-a incetat detasarea. Din punctul meu de
vedere, mi-am facut treaba, lucru reliefat de domnul ministru Cristian David,
inclusiv in plan public, in mai multe rânduri, ce au culminat cu afirmatia de la
Antena 1, când a spus ca nu se poate pune sub semnul intrebarii competenta
mea profesionala. Rezultatul a fost, insa, acela ca domnul David nu mai are
nevoie de experienta mea profesionala“.
        «Am fost facut nebun si schizofrenic paranoid»



Reporter: Credeti ca se va incerca din nou sa fiti prezentat opiniei publice
drept nebun?

Marian Sintion: „Este posibil. Mai ales ca sistemul a reactionat in ceea ce
ma priveste foarte dur, inca din anul 2005, in conditiile in care acest inceput s-a
caracterizat prin faptul ca am solicitat DGIPI transferarea Diviziunii Protectie la
Directia Generala Anticoruptie. Acest lucru se intâmpla in toamna anului 2005.
Am solicitat, de asemenea, transferarea de la DGIPI la DGA a bazei de date
privind faptele de coruptie. Am mai cerut, in cadrul programului „PHARE –
Integritatea“, unificarea Corpului de Control al MIRA cu DGA, lucru care a fost
supus atentiei conducerii ministerului de la acea data si Guvernului României.

Pe fondul acestor idei de reforma incepute in 2005, a fost declansat un
mecanism de denigrare la adresa mea. A inceput o campanie initiata intr-o parte
a mass-media, care a culminat cu presiuni exercitate la adresa mea, ce au
condus la demisia pe care mi-am dat-o in martie 2007. Ulterior, campania a
continuat, fiind jignit public cum ca as fi nebun si schizofrenic paranoid, iar
incepând cu luna iunie 2007 s-a urmarit târârea mea sub aspect penal“.
     David Sintion a fost folosit intr-un scenariu suprapus peste schimbarile din
DGIPI
     Ministrul Cristian David ne-a acordat, ieri, un interviu in care confirma, daca
mai era nevoie, ca serviciul secret aflat in subordinea sa, Directia Generala de
Informatii si Protectie Interna, a facut filajul care l-a avut ca obiectiv pe procurorul
Marian Sintion. David sustine ca aceasta operatiune de filaj a fost un scenariu,
adica a fost organizata cu un singur mobil: acela de a fi deconspirata. De
asemenea, ministrul sustine ca operatiunea a avut loc exact in ziua in care urma
sa efectueze noi schimbari la conducerea DGIPI. David recunoaste ca din cauza
necunoasterii sistemului pe care l-a mostenit de la Vasile Blaga a fost silit sa faca
schimbari la serviciul secret condus cândva de Virgil Ardelean in mai multe
etape. Schimbarile dictate de el ar fi motivul pentru care câtiva subordonati au
organizat diversiunea „Sintion“ pentru a demonstra ca ministrul nu este in stare
sa controleze institutia. O alta dezvaluire senzationala pe care ministrul a facut-o
ziarului nostru este aceea ca DGIPI a fost târâta de procurorii DNA in
operatiunea „Caltabosul“ tocmai pentru ca mai târziu sa se creeze impresia ca un
ministru liberal a contribuit la distrugerea altuia. Mai trebuie adaugat doar ca
ambele misiuni au fost facute de ofiteri care se afla in subordinea comisarului sef
Constantin Dârna, singurul dintre adjunctii lui Ardelean care nu a fost inca
schimbat.
           Reporter: Cine din serviciul secret aflat in subordinea dumneavoastra a
organizat misunea de a-l fila pe procurorul Marian Sintion?

Cristian David: Am sa nuantez raspunsul precizand ca accept ca o parte a
structurilor acestui serviciu au fost implicate in acest scenariu. Nu vreau sa se
inteleaga ca acest serviciu a stat la dispozitia acestui scenariu si a lucrat in
totalitate. Nu pot sa nu observ o coincidenta in momentul realizarii acestui
scenariu si faptul ca urmau sa fie operate modificari de fond la nivelul structurii
serviciului, in special la nivelul esaloanelor 2 si 3.
          - Ce inseamna aceste schimbari? Ce urma sa se intample? Concret.



- Au fost operate modificari de structura si urmau sa fie si modificari ale
persoanelor aflate in functii de conducere la nivelul acestor esaloane.
          - Puteti sa ne dati nume?

- Deja nu mai pot accepta ca este doar o intamplare, o coincidenta simpla
aceasta suprapunere care face ca in preziua operarii acestor modificari sa apara
un astfel de scenariu. Asupra numelor am sa raman rezervat, pentru ca, in
prezent, se finalizeaza ancheta pe care am dispus-o cu privire la persoanele care
au fost implicate in acest scenariu. Dupa ce voi avea confirmate toate persoanele
care au participat, voi merge mai departe, inclusiv cu finalizarea procesului de
reforma in profunzimea sistemului, in care s-au perpetuat anumite tare, din
partea anumitor persoane.
          Sunt persoane care au ramas in sistem dinainte de 1989

- Vorbiti de perpetuarea unui sistem. Dar tot acest sistem este legat de un
singur nume – chestorul Virgil Ardelean. Sunteti convins ca puteati opera toate
aceste schimbari si reforma DGIPI atata timp cat Virgil Ardelean este inca in
Ministerul de Interne.

- Nu cred ca reforma in profunzimea pe care eu intentionam sa o realizez
este legata de un singur nume. Va spuneam ca dezlipirea de eticheta, de
obiceiurile si de practicile din trecut vine mai departe decåt mandatul unui singur
om. Eu am mentionat ca in timpul pe care l-am avut la dispozitie am identificat
persoane care sunt in serviciu, inainte de 1989. Ar fi de natura obiectiva sa
recunoastem ca aceste persoane s-au perpetuat la nivelul operativ in sistem. La
nivelul esaloanelor mai mici. Nu poti fi legat de o singura persoana. Reprezinta o
intindere temporala mai mare decat mandatul unui singur sef de serviciu. Din
punctul meu de vedere, nu cred ca este cineva care m-ar putea opri sa duc
aceasta reforma pana la capat, chiar daca prin acest scenariu se acrediteaza
ideea ca serviciul este lipsit de control, ca nu este o autoritate care sa controleze
si sa stapaneasca serviciul, iar aceasta chestiune m-ar putea viza pe mine. Acest
scenariu il pot accepta, dar, tot in acest registru, pot sa spun ca nu ma
descurajeaza tentativa de a compromite procesul sau de a ma compromite pe
mine total.
          - Nu va deranjeaza, dar au mai castigat o saptamana in fotoliu.

- Este o iluzie faptul ca aceasta saptamana a fost castigata, cu toate ca,
iata, o saptamana poate sa aduca un prejudiciu de imagine considerabil.
         - Dumneavoastra planuiati schimbarea lor, iar astazi se discuta despre
demisia dumneavoastra.

- Este cel mai elocvent exemplu al modului in care un serviciu de
informatie se poate autoproteja si cum poate sa intoarca, ca o lovitura dubla, o
actiune dirijata impotriva lor. S-o intoarca impotriva celui care a initiat-o.
          Misiunea de filaj,un scenariu care a coincis cu schimbarile

- Cate zile a durat misiunea de filaj a procurorului Marian Sintion?
- Cred ca ar trebui sa dezvoltam subiectul misiunii de filaj, pentru ca noi nu

suntem in fata unei misiuni de filaj propriu-zise. Ce pot sa va spun este ca nu
sunt elemente care sa acrediteze ideea unei misiuni de filaj propriu-zise si as
vrea sa le punctam ca atare. Primul element tine de faptul ca nu exista un mobil,
un obiectiv al acestei asa-zise misiuni, care sa justifice o astfel de operatiune, cu



atat mai mult, cu cat ea s-ar fi derulat cu o asmenea anvergura incat sa implice
resursele considerabile ale serviciului, din care mai lipsesc doua elicoptere
pentru a avea un cadru de filme cu James Bond.
         - Sugerati ca misiunea a fost organizata de asa maniera incat sa fie
deconspirata?

- Haideti sa duc pana la capat argumentele. Daca ne uitam la anvergura
fortelor care au fost implicate, daca ne uitam la faptul ca din interiorul sistemului
a fost pusa la dispozitie informatia conform careia urma ca aceasta actiune sa se
intample, iar daca intelegem ca aceasta informatie a fost pusa la dispozitie cu
suficient de mult timp inainte pentru a se organiza contrafilajul, acest lucru
argumenteaza afirmatia mea. De asemenea, la o astfel de operatiune de
anvergura, un serviciu, cu ghilimele de rigoare, reusise sa se faca temut in zona
serviciilor de informatie, sfarseste deconspirat de contrafilajul unor ziaristi
neprofesionisi in ale informatiilor, care, doar in dorinta de a afirma un demers
jurnalistic, reusesc sa deconspire logistica si persoanele implicate intr-o astfel de
operatiune de filaj de mare anvergura, atunci inseamna ca imaginea in jurul
serviciului si a profesionistilor cu care lucreaza a fost construita pe nedrept pana
acum. Iata ca acest serviciu poate fi foarte usor penetrat. Deci avem patru
argumente: primul este lipsa mobilului, al doilea este dimensiunea exagerata a
fortelor care au fost implicate si care, daca le legam de mobil, nu se justifica in
nici un fel faptul ca a existat o informatie cu suficient de mult timp inainte pentru a
fi organizata actiunea de contrafilaj si, in fine, al patrulea este faptul ca acesti
profesionisti devin brusc niste ageamii in fata unor jurnalisti profesionisti, cu
ghilimelele de rigoare. Eu cred ca aceste patru argumente sunt suficiente ca sa
sustina afirmatia mea ca suntem in fata unui scenariu, suprapus peste momentul
in care ar fi trebui sa fie finalizate modificarile de substanta care sa continue
reforma.
         - Sustineti ca este un scenariu. Procurorul Marian Sintion a jucat vreun rol
sau a fost folosit?

- El nu a avut un rol activ in aceasta actiune. A fost exploatata o anumita
latura a personalitatii sale si, in aceasta situatie, el a fost folosit fara stiinta sa,
intr-o actiune care, repet, a exploatat anumite laturi ale profilului, personalitatii si
profesiunii sale.
        - Spuneti ca aceasta actiune urma sa opreasca definitivarea unor schimbari
pe care urmeaza sa le faceti in DGIPI. De ce, cand ati inceput schimbarile in
DGIPI, nu ati avut un plan clar si nu l-ati executat intr-o singura zi. Nu cunosteati
dimensiunea fortei de reactie a acestei institutii? Concret, atunci cand l-ati
inlocuit pe Virgil Ardelean cu Petru Albu, de ce nu ati schimbat si adjunctii si sefii
de diviziuni, conform unei organigrame pe care banuiesc ca o aveti aprobata.

- Pentru o modificare a structurii organizatorice si operative a unui serviciu
de importanta celui aflat in subordinea ministerului, nu pot fi facute modificari de
structura fara un timp de analiza. Evident ca am avut nevoie de o perioada de
timp pentru a intelege sistemul, de a-l analiza si pentru a-mi forma propriile mele
opinii. Departe de mine intentia de a intra in detaliile de activitate de informatie
propriu-zisa.
           - Aceasta reforma include absorbirea DGA de catre DGIPI?



- Aceasta reforma nu include alipirea DGA sub nici o forma acestui
serviciu. Exista un singur punct de legatura intre activitatea DGA si activitatea
DGIPI si acesta tine strict de protectie interna. Am urmarit sa nu suprapun
atributiile si tocmai sa le delimitez, in sensul ca o anumita componenta din
activitatea de protectie interna sta la baza actiunilor DGA. Este un flux informativ-
operativ dinspre DGIPI spre DGA.
        - Sa revenim la actiunea legata de Sintion. In acea zi de vineri, cand urma
sa faceti schimbarile la DGIPI, stia multa lume despre ele?

- Cei direct vizati stiau, pentru ca li se adusese la cunostinta ca
organigrama avea sa fie schimbata. Efectul de convulsie s-a creat in momentul in
care s-a aprobat organigrama.
         - Cand s-a aprobat organigrama?

- Acum doua saptamani.
          Sintion a revenit in minister ca angajat al DGIPI

- Cand dumneavoastra ati preluat conducerea ministerului, Marian Sintion
era procuror la DIICOT. De ce l-ati chemat inapoi in minister?

- Eu am apreciat activitatea lui Marian Sintion. Pentru acest motiv si
pentru faptul ca, la randu-mi, impartasesc aceeasi credinta de a continua cu
fermitate lupta impotriva coruptiei, am considerat oportuna revenirea sa in cadrul
sistemului, ca sfatuitor al meu pe aceasta zona. Din punctul de vedere al plasarii
pe o pozitie de conducere, nu a intrat de la bun inceput o astfel de optiune.
Atunci cand a acceptat sa revina, a fost clar de la bun inceput ca nu
intentioneaza sa ocupe o functie de conducere.
          - Si lucra in ce structura?

- De facto, a fost angajatul serviciului de informatii, la DGIPI.
          - Si lucra in subordinea cui?

- Lucra in subordinea ierarhica a sefului DGIPI si, lucrativ, impreuna cu
mine. Practic avea o dubla subordonare – pe linia ierarhica, cu seful DGIPI, pe
linia de lucru, cu mine. Acesta este si motivul pentru care, nu din punct de vedere
profesional, ci din punct de vedere al expunerii publice a unui lucrator din cadrul
serviciului de informatii, am decis incetarea detasarii la Ministerul de Interne.
Este inacceptabil ca, luni, in prima zi de lucru, nu s-a prezentat la seful unitatii in
care lucreaza pentru a raporta situatia intamplata. Nu mai vorbim de faptul ca, la
momentul respectiv, daca ar fi sa luam logica scenariului prezentat in presa, cred
ca Marian Sintion, inainte sa anunte reprezentantii presei, ar fi trebuit sa
vorbeasca cu mine, in mod special, pentru ca eu am fost cel care a decis
aducerea sa in Ministerul de Interne. Nu vad motivul pentru care nu a venit sa-mi
semnaleze situatia, nici inainte de filaj, nici dupa. Ceea ce este si mai ciudat este
ca, dupa aceasta actiune, mi-a facut o solicitare formala cu privire la asigurarea
protectiei.

Marian Sintion nu este un expert in problema serviciilor de informatii,
dovada ca el a fost folosit de serviciile de inteligenta fara sa realizeze acest
lucru. El a fost un om angajat intr-un proiect de lupta impotriva coruptiei.
         DNA a folosit si regizat materialul DGIPI in cazul «Remes»

- In ciuda comunicatelor oficiale, a tuturor dezmintirilor, opinia noastra este
ca aceasta structura a fost implicata in Dosarul „Remes“, instrumentat de DNA.



- Asa este. Activitatea infractionala a lui Ciorba a facut obiectul de interes
al DGIPI. Dar, subliniez, Ciorba nu este implicat doar in activitati care tin de
coruptie. Vorbesc de activitatea in materie economica.
       - De ce credeti ca i-a folosit DNA in aceasta operatiune atata timp cat, in
urma cu patru luni, deja se stia ca Ciorba este in legatura cu Ioan Avram
Muresan, membru al uni partid aflat in alianta cu partidul pe care il reprezentati,
iar in preajma datei de 13 septembrie deja se stia de posibile legaturi cu Decebal
Traian remes. De ce au mai apelat la DGIPI, in cazul acesta, daca este vorba de
un serviciu aflat in directa subordine a dumneavoastra? Va respecta atat de mult
DNA pe dumneavoastra ca persoana?
          - Evident, implicarea acestui serviciu, prin intermediul lui Ciorba, in ceea ce
deja se cunoaste a fi cazul „Remes„, este tot un joc, care, fara a avea un obiectiv
operativ foarte clar, a implicat DGIPI intr-o actiune care era la cunostinta DNA.
        - Credeti ca, la un moment dat, DNA putea exploata informativ faptul ca o
structura aflata in subordinea dumneavoastra a participat la prinderea unui coleg
de partid? S-a incercat aceasta exploatare?

- Nu vreau decat sa subliniez modul in care DNA a inteles sa foloseasca o
parte din probele pe care le avea in confectionarea unei casete care nu avea
caracter de material probatoriu, ci de impact mediatic, pentru care regizorul de la
DNA se califica pentru o activitate in zona cinematografica in orice moment,
pentru ca ei au avut abilitatea de a pune cap la cap probe din interceptarile
telefonice, care nu erau realizate de serviciul nostru, supraveghere ambientala,
care nu provenea de la serviciul nostru.
          O sa vedem ce schimbari mai survin pâna la sarbatorile de iarna

- Evenimentul cu Sintion va indarjeste in schimbarea DGIPI?
- Imi intareste convingerea ca ceea ce fac este bine.

         - Facem lista pentru felicitarile de sarbatori. Domnului Ardelean ii trimitem
felicitarea la aceeasi adresa de briou?

- Ministerul de Interne isi va pastra aceeasi adresa.
         - Domnului Constantin Darna?

- Biroul adjunctului nu se schimba. Ramane acolo. Toate sediile institutiilor
din cadrul MIRA isi vor pastra adresele. Am sa va rog sa ma consultati in
preajma sarbatorilor si atunci o sa va pot spune mai mult.
        - Dumneavoastra la ce birou va trimit felicitarea?

-Ma voi pastra in acelasi ton rezervat. Avem suficient de mult timp pana la
Craciun ca orice surpriza sa fie posibila si, din ce am vazut in aceasta
saptamana, inteleg ca orice se poate intampla.

Ion Alexandru

            ZIARUL 02.11.2007

Sintion a zburat inapoi la DIICOT



CSM a decis ca procurorul Marian Sintion sa-si inceteze mandatul de
consilier al ministrului liberal de Interne, Cristian David. Proiectul de unificare intr-
un singur serviciu secret a Directiei Generale Anticoruptie, a Directiei Generale
de Informatii si Protectie Interna si a Corpului de Control al ministrului de Interne,
promovat de Sintion, i-a incheiat acestuia scurta cariera de consilier ministerial.

Cererea de incetare a detasarii lui Sintion a fost facuta chiar de seful sau,
ca urmare a scandalului de presa pornit de la “afacerea filajului” executat chiar
de serviciul secret al Ministerului de Interne. Detasarea lui Sintion ar fi urmat sa
dureze trei ani. A durat mult mai putin. Sintion se va intoarce ca simplu procuror
la DIICOT. Deconspirarea publica a acestora i-a cazut greu ministrului, care a
hotarat sa se debaraseze de incomodul procuror. Marian Sintion si-a dat demisia
de la conducerea Directiei Generale Anticoruptie pe 6 martie. In aprilie, liberalul
Cristian David sa gandit ca ar fi o idee folosirea procurorului care l-a acuzat pe
pedistul Vasile Blaga de blocare a unor anchete la varf ale DGA, astfel ca a cerut
din nou CSM detasarea lui Marian Sintion la MIRA. Tot David a cerut CSM
incetarea detasarii, dupa ce si-a prins urechile cu Sintion - autorul unei idei
ingenioase, de concentrare a puterii Aparatului Internelor intr-o singura structura.
Structura i-a dat insa peste degete.

                                                                                             Radu Cosma

            AZI 02.11.2007

David renun  la serviciile lui Sântion

        Sec ia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a decis,
ieri, la cererea ministrului Cristian David, încetarea deta rii procurorului Marian
Sîntion la Ministerul Internelor i Reformei Administrative, începând cu data de 5
noiembrie.
        Procurorul Marian Sântion a fost deta at, în mai, de la DIICOT din Parchetul
instan ei su-preme la MIRA, pe postul de consilier al ministrului Internelor.
Anterior, Marian Sîntion a demisionat de la conducerea DGA în 6 martie, din
motive profesionale ,care au fost transmise, printr-un raport, ministrului de
Interne din acea perioad , Vasile Blaga. În edin a Comitetului Strategic al DGA,
Sîntion spunea c  ministrul Blaga a f cut presiuni pentru stoparea anumitor
anchete, investiga ii care vizau ofi eri cu rang înalt din structurile ministerului.
Procurorul Marian Sîntion i-a solicitat, mar i, ministrului Internelor, Cristian David,

-i asigure protec ie, cere adresat i SPP, având în vedere supravegherea sa
operativ  de s pt mâna trecut , preciza avocatul Radu Butnaru. Luni, procurorul
Sîntion a solicitat, prin avocat, efilor DGIA, MIRA, SRI i SIE explica ii privind
supravegherea sa. Sântion a reclamat faptul c  este supus unui filaj agresiv, de
natur  a intimida mai ales o persoan  care, în calitatea pe care o de inea, a
formulat "o serie de m -suri reformatoare ale sistemului în cadrul MIRA". Poli ia
Român  a transmis, mar i, printr-un comunicat, c  ma inile des-pre care Sîntion



a afirmat c  l-au urm rit i ale c ror numere le-a f cut publice apar in unor
persoane fizice.

                                                                                              Dan Florea

CURENTUL 02.11.2007

Ministrul David acoper  abuzurile din MIRA

     CSM-ul, mai precis Sec ia de procurori din cadrul institu iei, a decis ieri
diminea , în mare grab i-n mare secret, deta area procurorului Marian
Sântion de la MIRA înapoi la DIICOT, la cererea ministrului David. Deta area
anchetatorului a venit ca urmare a faptului c  acesta a f cut public faptul c  este
urm rit, potrivit declara iei ministrului. Iar la întrebarea cine l-a filat pe anchetator,
tot ministrul a r spuns, afirmând c  este vorba de oameni din ograda sa,
respectiv de la fosta "Doi i-un sfert", actuala DGIPI, care aveau ceva de împ it
între ei, nicidecum cu procurorul urm rit.
Sec ia pentru procurori a CSM-ului a decis ieri diminea , pe furi , la cererea
ministrului Cristian David, încetarea deta rii procurorului Marian Sântion la
Ministerul Internelor i Reformei Administrative. Toat  aceast  ac iune s-a
petrecut, ca de obicei, foarte repede i nici m car nu a fost trecut  pe ordinea de
zi a CSM-ului, afi at  pe internet.
      Deta area procurorului Marian Sântion a venit ca urmare a faptului c  acesta
a f cut public faptul c  este filat, dup  cum a recunoscut chiar ministrul Internelor
Cristian David, la un post de televiziune. Culmea este c  ministrul a recunoscut

 urm rirea a fost realizat  de oamenii ministerului care fac parte din fosta "doi
i-un sfert" DGIPI, f tirea sa. Cum de ministrul nu tia ce ine la u , nu a

explicat, ceea ce a men ionat îns  a fost faptul c  toat  activitatea de filaj ar fi
fost o regie, în care Sântion a fost o victim  a dou  tabere adverse, angajate în
acea i Direc ie. Ipoteza este cât se poate de ubred , mai ales c  timp de câteva
zile, ministrul a "mers pe burt " cu privire la subiect nef când nici m car o
declara ie, demonstrând c  habar nu are despre activit ile întreprinse de
angaja ii din subordinea sa. În timp ce ministrul t cea, anchetatorul se st duia de
zor s  afle cine i de ce îl urm rea, motiv pentru care a f cut adrese la toate
serviciile de informa ii române, inclusiv la cel al Ministerului de Interne, pentru a i
se dezlega enigma. Într-un final, iese i ministrul, brusc la declara ii, binevoitor în
a explica toat  situa ia sub pretextul unei regii de film, i mai ales în a cere
deta area magistratului pe motiv c  a f cut atâta tam-tam în pres  cu privire la
subiect. i cum deta area era foarte important , iar CSM-ul, cel care trebuia s
decid  pe subiect, este foarte supus, sec ia de procurori l-a trimis pe anchetator
de unde venise acum câteva luni, adic  înapoi la DIICOT. În replic , magistratul
Sântion, prin ap torul s u, a anun at c  datorit  lipsei de suport a gestului
domnului ministru în zilele urm toare se va alege modalitatea concret  prin care
se va încerca repara ia drepturilor înc lcate.

                                                                                                Ana Maria Bujor



NINE O’CLOCK 02.11.2007

Prosecutor Santion - no longer adviser with Ministry of Internal Affairs

     Cristian David admitted that the people who have kept Santion under
surveillance are from the intelligence department of the Ministry of Internal
Affairs. He denied having ordered or knowing anything about this surveillance.
Santion will return to the Pro
      Bucharest - The case of Prosecutor Marian Santion is more and more
complicated, as days go by. After ‘Jurnalul National’ proved that Santion was
closely watched by surveillance professionals, the Internal Affairs Minister
requested on Wednesday the Prosecutors’ Division of the Superior Council of
Magistracy (CSM) to decide the dismissal of Santion from the Ministry of Internal
Affairs and Administrative Reform (MIRA).
      Yesterday, the request of Minister Cristian David was approved by the CSM,
therefore Santion has lost his position as adviser of the Ministry of Internal
Affairs.
    Prosecutor Santion has worked at the Organised Crime and Terrorism
Offences Investigating Division (DIICOT) until May, when he accused the
leadership odf the Ministry for trying to hush up some investigations aiming
highly-ranked policemen. With the dismissal of Minister Vasile Blaga, determined
by the removal of the Democrat Party from the Cabinet, and his replacement with
Liberal Cristian David, Santion was detached from the DIICOT to the Ministry as
adviser of the new Minister.
     Marian Santion will return to the Prosecutors’ Office, as a Prosecutor within
DIICOT. On Wednesday evening, at ‘Marius Tuca Show,’ broadcasted by Antena
1, three days after the surveillance scandal erupted, Minister Cristian David
admitted that the people who watched Santion belong to the intelligence
structure of the Ministry of Internal Affairs. David denied ordering or knowing
about this surveillance. He suggested having abnegated Santiuon’s serices
because he was discontent by the latter not informing him on his suspicions on
the surveillance and preferred to address the press in return. On his turn, Santion
confessed that he had no way to find out whether the Minister knew about this
surveillance or not.
     Minister David refused to admit that the unapproved operation of some of the
members of the MIRA intelligence service is a case of political police. The
Minister said that he considers as an unlikely coincidence the fact that the
scandal of the surveillance occurring exactly in the moment he was preparing the
announcement of several major changes of personnel within the structure of the
Ministry and it obviously proves a “resistance” to reform of several MIRA
employees.
     On October 30, Prosecutor Marian Santion requested the Ministry of Internal
Affairs and the Protection and the Guard Service, through the instrumentality of
his lawyer, to assure him protection, as a result of the surveillance he was
recently kept under.



    According to ‘Jurnalul National,’ lately, Marian Santion suggested massive
changes within MIRA and requested that 32 questors be checked in order to
establish whether they are guilty of criminal acts during the Revolution and the
Miners’ Riots, or not. Simultaneously, he sent this list to the National Council for
Security Archives Study (CNSAS) in order to check whether any of the people
mentyioned on the list were Security officers, collaborators of the Security or
whether they have made political police. At the same time, Prosecutor Marian
Simion requested a checking of the MIRA archives, in order to establish whether
the persons featured on the list had political positions in the Romanian
Communist Party and in the Union of the Communist Youth.
     The President of the CSM Prosecutors’ Division, Prosecutor Dan Chiujdea
declared on Thursday that the request of the Internal Affairs and Administrative
Reform Minister, Cristian David, to stop the detachement of Prosecutor Marian
Santion at the Ministery was not motivated, Rompres informs.Dan Chiujdea
mentioned also that Marian Santion was questioned by the Prosecutors’ Division
whether the finalisation of the detachement was his own initiative, but the answer
was negative.
     The CSM Vice-President also stated that, at the request of CSM President
Anton Pandrea, the CSM plenum will discuss the issue of detaching magistrates
to other institutions.

                                                                                        Raluca Patru

CRONICA ROMANA 02.11.2007

Procurorul Marian Sintion iar se …detaseaza

     Marian Sintion nu mai este consilier al ministrului Cristian David. Consiliul
Superior al Magistraturii a admis in acesta dimineata cererea ministrului prin care
se solicita incetarea detasarii procurorului Sintion la MIRA. Motivul acestei cereri
nu este deocamdata cunoscut, insa solicitarea vine la numai o zi dupa ce Marian
Sintion s-a plans presei ca este filat de mai multe structuri din cadrul ministerului
in care lucra. Din acest motiv, Marian Sintion a cerut protectie superiorilor sai,
sustinind ca exista suficiente motive sa se simta amenintat. Procurorul Marian
Sintion a mai fost implicat intr-un scandal asemanator. El a demisionat in urma
cu cateva luni de la conducerea Directiei Generale Anticoruptie, dupa ce a
acuzat conducerea ministerului ca incearca sa musamalizeze anumite anchete
care vizau politisti cu functii inalte. Presedintele Sectiei pentru procurori a CSM,
procurorul Dan Chiujdea, a declarat ca cererea din partea ministrului Internelor si
Reformei Administrative (MIRA), Cristian David, de incetare a detasarii
procurorului Marian Santion de la minister a fost nemotivata.



                  ADEVARUL 02.11.2007

CSM a decis ca Marian Sântion s  plece de la Ministerul de Interne

      Sec ia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a aprobat ieri
încetarea deta rii procurorului Marian Sântion de la Ministerul Internelor i
Reformei Administrative.
    El urmeaz  s  se întoarc  la Parchetul General. Sântion ocupa func ia de
consilier al ministrului din luna mai, îns  Cristian David a cerut încetarea deleg rii
în urma scandalului declan at de o posibil  filare a procurorului. Prezent la
edin a CSM în care s-a luat în discu ie solicitarea ministrului de interne, Cristian

David, Marian Sântion a refuzat s  îi înceteze delegarea din proprie ini iativ .
     Reamintim c  procurorul Marian Sântion a depus o plângere la Parchetul
General în care sus ine c  ar fi fost filat de un serviciu secret i a cerut
efectuarea de verific ri cu privire la persoanele implicate în aceast  ac iune.
Totodat , Sântion a cerut protec ie de la Ministerul de Interne.
     Marian Sântion a ocupat pân  în luna martie a.c. func ia de ef al Direc iei
Generale Anticorup ie, de unde i-a dat demisia acuzând presiuni asupra sa
exercitate de la vârful Ministerului de Interne cu scopul bloc rii unor anchete.
     În urma acestei situa ii, CSM dore te s  reglementeze problema deta rilor
procurorilor i judec torilor la alte institu ii. „La edin a urm toare o s  ni se
prezinte o situa ie centralizat  a tuturor deta rilor de magistra i, la toate
institu iile care ne-au solicitat acest lucru, urmând ca plenul consiliului s
analizeze fiecare caz în parte, s  vedem, de acum înainte, oportunitatea acestei
deta ri i s  stabilim ni te criterii care s  fie unanim valabile atât pentru
judec tori, cât i pentru procurori", a declarat vicepre edintele CSM, Dan
Chiujdea.

                                                                                             Liliana N stase

EVENIMENTUL ZILEI 02.11.2007

Internele au renuntat la procurorul Santion

       DECIZIE. Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a decis, ieri, sa puna
capat detasarii procurorului Marian Santion in functia de consilier al ministrului
internelor, Cristian David, la cererea acestuia din urma.
    Santion urmeaza sa se intoarca la Parchetul General, unde isi va relua locul
de procuror al Directiei de Investigare a Infractiunilor de Crima Organizata si
Terorism. Ministerul de Interne a cerut indepartarea lui Marian Santion imediat
dupa ce acesta i-a acuzat public pe angajatii serviciului de informatii din cadrul
institutiei de faptul ca l-ar fi supus unei operatiuni de filaj permament. Procurorul



a reactionat dur la masurile luate impotriva lui, afirmand ca i-au fost incalcate
drepturile.

  ROMANIA LIBERA 02.11.2007

Santion, alungat din Ministerul de Interne

       Ministrul de Interne, Cristian David, a obtinut acordul Consiliului Superior al
Magistraturii de indepartare din minister a procurorului Marian Santion. El era
detasat de la Parchetul General inca din 2005, ca specialist anticoruptiei.
Cererea de incetare a detasarii lui Santion la Interne a fost formulata, fara
motivatie, de catre ministrul David, dupa cum ne-a comunicat oficial CSM.
Marian Santion a intrat in conflict cu inalti ofiteri ai Ministerului de Interne inca de
anul trecut, cand ministru era Vasile Blaga. Conflictul s-a declansat in momentul
in care Directia Generala Anticoruptie (DGA), condusa de Santion, a inceput
anchete impotriva sefului Jandarmeriei Romane, generalul Costica Silion.
Ulterior, Santion a lansat acuzatii grave la adresa chestorilor Pavel Abraham si
Constantin Manoloiu. Dupa ce l-a acuzat pe secretarul de stat Anghel Andreescu
ca a facut presiuni pentru stoparea anchetelor anticoruptie, Santion a fost demis
de la conducerea DGA si pastrat consilier al ministrului. Dupa venirea lui Cristian
David la carma Internelor, conflictul a reizbucnit, culminand ieri cu indepartarea
lui Santion din minister prin "incetarea detasarii", hotarata de CSM. Santion isi va
relua postul de procuror la Parchetul General. Pe perioada cat a fost sef al DGA,
Santion a primit laude de la organismele europene care monitorizau, in perioada
de preaderare, aplicarea programelor anticoruptie ale Romaniei.

                                                                                         Ondine Ghergu

              INTERESUL PUBLIC 02.11.2007

David, implicat în reglarea de conturi din MIRA

     Ministrul Internelor i Reformei Administrative, Cristian David, s-a gr bit s  îl
dea afar  pe consilierul s u, procurorul Marian Sîntion, la o zi dup  ce acesta a
reclamat c  este urm rit i filat de oameni ai DGIPI, direc ie aflat  în imediata
subordonare a ministrului. F  s  îl anun e pe consilierul s u, David a înaintat
Consiliului Superior al Magistraturii o cerere de încetare a deta rii lui Sîntion la
MIRA, iar Sec ia de procurori a consiliului a aprobat-o, ieri, de i aceasta nu era
motivat . David a pretins, într-o emisiune televizat i într-o discu ie telefonic  cu
reporterii „Interesul Public“ c  nu tia c  Sîntion este urm rit i c  oamenii de la
„doi i’un sfert“ au lucrat pe cont propriu, pentru a denigra imaginea MIRA. David
minte cu neru inare atunci c nd spune c  nu tia de filajul asupra lui Sîntion.



Explica ia este una simpl : registrul intern al MIRA i DGIPI în care se spune clar
 niciun angajat cu responsabilit i de „nivel 0“ nu poate fi monitorizat f

aprobarea ministrului. David avea nevoie de un motiv pentru a sc pa de Sîntion,
un tip destul de incomod pentru mul i chestori, cu a c rei for i influen  un
ministru ca David nu putea lupta. De aceea, ministrul a ales s  se
descotoroseasc  de consilierul s u. Cea mai clar  dovad  a acestui lucru este

, dup  izbucnirea scandalului, David a refuzat s  fac  publice numele
celorimplica i în ceea ce el a numit „campania de denigrare a reformei MIRA“,
adic  a celor 10 lucr tori ai DGIPI care l-au filat pe Sîntion. Asta în ciuda faptului

 întrun cotidian central au fost publicate imagini ce reprezentau mai mul i filori.
Mai mult, David a ales cea mai uzitat  formul  de a aplana scandalul i de a da o
aparen  de neimplicare a sa în filaj: a demarat o anchet  intern . David a
încercat s  conving  opinia public  de faptul c  habar nu a avut c  procurorul
Marian Sîntion, consilierul s u, este urm rit de c tre zece angaja i ai DGIPIului,
structur  aflat , a a cum însu i David a recunoscut, în directa sa coordonare.
Ministrul a sus inut, ieri, într-o discu  ie telefonic  avut  cu reporterii no tri, c  a
dispus efectuarea unei anchete ample, în urma c reia va descoperi to i vinova ii
i îi va sanc iona.

    Adic  David, de când a izbucnit scandalul, nu a fost informat cu privire la
persoanele care ar fi consumat f  ordin i mai ales f  aprobare, bani publici?

i, mai grav decât atât, 10 filori de la un serviciu de informa ii al MIRA care, în
profesionalismul lor, au fost contrafila i de ziari ti? Pe de alt  parte, mai exist  o
atitudine a procurorului Sîntion, care confirm  c  David a tiut de filaj. Procurorul
i-a dat seama c  este filat, dar nu s-a adresat efului, adic  lui David, a a cum

era firesc, pentru a solicita protec ie sau m car pentru a-l informa. Sîntion s-a
dus direct la pres , pentru c  b nuia c  ministrul i oamenii s i sunt cei care îl
urm  resc. Se mai desprinde o întrebare, al c rei r spuns nu face decât s
confirme ipoteza c  David a fost cel care a aprobat filajul: filorii nu au fost da i
afar , a a cum a fost Sîntion, de i to i, în m suri diferite, au afectat credibilitatea
MIRA. De ce a decis David c  doar Sîntion este cel care trebuie s  plece?
Pentru c  nu a avut de ales.
      David nu neag  minciuna
     Reporterii de la „Interesul Public“ au luat leg tura, ieri, cu consilierul de
imagine al ministrului David, Luiza Coman. Întrebat  de ce ministrul a ales s
disimuleze adev rul i s  sus in  c  nu tia de filaj, Coman a refuzat s  ne

spund  la întrebare, f  a infirma îns  ascunderea adev rului de c tre David.
De asemenea, pentru c  în cursul zilei de ieri ministrul a avut telefonul mobil
închis, purt torul de cuvânt al MIRA, Marius Tache, ne-a precizat, ca r spuns la
aceea i întrebare: „Domnul ministru ia exprimat opinia pe acest subiect. La
acest moment, domnia sa nu are alte comentarii de f cut. Aceasta este declara
ia oficial , pute i pune i ghilimele“. Prin urmare, nici m car David nu mai neag
disimularea adev rului.
      Dac  lucrurile s-au petrecut a a cum a sus inut ministrul David i el nu a avut
cuno tin  despre desf urarea filajului, este cu atât mai grav pentru
credibilitatea i autoritatea de care se bucur  acesta. Astfel, dac  10 oameni din
cei aproximativ 100 din cadrul DGIPI i-au permis s  urm reasc , zile întregi, un



consilier al ministrului, f  s  fie deranja i de întreb rile lui David, i f  ca
car acesta s  afle, înseamn  c  habar nu are ce se întâmpl  în ministerul pe

care îl conduce. În ambele cazuri, i dac  David a tiut c  Sîntion este urm  rit,
i dac  David nu a tiut, acesta ar trebui s  î i prezinte demisia de onoare. Pe de

alt  parte, graba cu care Sec ia de Procurori a Consiliului Superior al
Magistraturii a aprobat, ieri, încetarea deta rii procurorului Marian Sântion la
MIRA este de natur  a ridica semne de întrebare. Mai ales c  cererea de
încetare a deta rii nu a fost motivat  în niciun fel, de i în practica CSM-ului se
cere ca o astfel de solicitare s  fie motivat  temeinic.
     Scandalul dintre Sîntion i David a izbucnit dup  ce un cotidian central a
publicat un material cu filorii procurorului Sîntion. Procurorul a sus inut c  este

ituit de c tre angaja i ai DGIPI pentru c  a întocmit o list  pe care a depus-o la
Parchetul General, cu numele mai multor chestori a c ror verificare o cerea.
Sîntion a mai depus o plângere la Parchetul General, în care a pretins c  a fost
filat de un serviciu secret i a cerut efectuarea de verific ri cu privire la
persoanele implicate în aceast  ac iune. Mai mult decât atât, Sîntion nu este la
primul conflict cu superiorii.
        Acesta a demisionat din func ia de ef al Direc iei Generale Anticorup ie, în
data de 6 martie, acuzând presiuni exercitate de la vârful MAI. Sîntion a sus inut,
la acea dat , c  mai multe anchete i-au fost blocate chiar de c tre fostul ministru
de Interne Vasile Blaga, dar a refuzat s  aduc  probe concrete în sus inerea
celor spuse de el. Sântion l-a acuzat pe fostul ministru de Interne, Vasile Blaga,
în timpul edin ei Comisiei strategice de monitorizare a DGA, c  a blocat unele
anchete la vârf. De i mandatul s u pe postul de consilier al ministrului Internelor
i Reformei Administrative ar fi trebuit s  fie de trei ani, Sîntion se va întoarce

acum la Direc ia de Investigare a Infrac iunilor de Criminalitate Organizat i
Terorism.

                                                                                              Voichi a R canu

REALITATEA ROMANEASCA 02.11.2007

Sintion, zburat din Interne de ministrul David

     Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a decis
joi, la cererea ministrului Cristian David, incetarea a detasarii procurorului Marian
Sintion la Ministerul Internelor si Reformei Administrative, incepand cu data de 5
noiembrie. Motivul invocat de ministrul David pentru inlaturarea acestuia este
prejudiciul de imagine adus de procuror institutiei in care lucreaza.
Sintion i-a solicitat in urma cu 2 zile ministrului Cristian David, sa-i asigure
protectie, avand in vedere supravegherea sa operativa de saptamana trecuta. El
a solicitat si derularea unor anchete interne care sa stabileasca daca filajul a fost
realizat de echipe operative ale structurilor din cadrul Directiei Generale de
Informatii a Armatei, Ministerului de Interne, SRI si SIE.
Sintion a solicitat si o ancheta privind imprejurarile care au determinat
supravegherea operativa a sa, identitatea celor implicati efectiv in operatiunile de



filaj si persoanele care au aprobat si avizat desfasurarea acestor operatiuni.
Presa a facut mare valva in jurul acestui caz, iar Ministrul David il considera
direct raspunzator de acest lucru pe procuror.

                                                                                                           Ela Dobre

TRICOLORUL  02.11.2007
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              ZIUA 03.11.2007

         Politisti retinuti pentru mita

     Doi politisti ilfoveni prinsi in flagrant in timp ce luau mita de la un barbat,
pentru a nu promova un dosar penal in care acesta era cercetat pentru furt, au
fost retinuti, ei fiind prezentati ieri instantei, cu propunere de arestare preventiva.
Potrivit Mediafax, pe 24 octombrie, la linia telefonica gratuita anticoruptie, un

barbat reclama ca i s-au cerut 600 euro pentru a i se rezolva favorabil un

dosar penal. In urma sesizarii, ofiterii Directiei Generale Anticoruptie -

Ilfov, cu sprijinul colegilor din Giurgiu, au organizat un flagrant in urma
caruia agentii de politie Vasile P. si Marian C., ambii din cadrul Postului de Politie
Chiajna au fost prinsi in timp ce primeau 200 de euro de la barbat pentru a nu
promova dosarul penal in care acesta era cercetat pentru un furt dintr-un
supermarket. In urma flagrantului, a fost inceputa urmarirea penala impotriva lui
Vasile P., pentru luare de mita, iar in cazul lui Marian C. pentru complicitate la
luare de mita.

       EVENIMENTUL ZILEI 03.11.2007

      200 de euro costa "spalarea" unui dosar

    ANCHETA. Doi politisti ilfoveni au fost prinsi in flagrant de ofiterii anticoruptie,
in timp ce primeau 200 de euro spaga de la un hot caruia ii promisesera ca, in
schimbul banilor, il vor scapa de dosarul penal intocmit pe numele lui.
     Potrivit anchetatorilor, agentii Vasile Paraschiv si Marian Constantin, de la
Postul de Politie din comuna Chiajna, ar fi urmat sa primeasca, de fapt, 400 de
euro de la barbatul prins la furat in hipermarketul Carrefour Voluntari. Pentru ca
nu avea toti banii, hotul i-a reclamat pe politisti la „linia verde” a Directiei

Generale Anticoruptie. Cei doi oameni ai legii au fost retinuti de procurori,
urmand sa fie prezentati instantei cu propunerea de arestare preventiva, sub
acuzatiile de luare de mita si, respectiv, complicitate la luare de mita.

          JURNALUL  NATIONAL 03.11.2007

           ILFOV.

       Doi poli ti au fost prin i în flagrant în timp ce luau mit  de la un b rbat
pentru a nu promova un dosar penal în care acesta era cercetat pentru furt. Cei
doi au fost re inu i i au fost prezenta i instan ei ieri, cu propunere de arestare
preventiv .



         JURNALUL NATIONAL 03.11.2007

Cristian David n-are onoare!

       Ministrul PNL Cristian David, de i a recunoscut dup  trei zile de t cere c  o
structur  subordonat  lui l-a urm rit pe procurorul Marian Sîntion, continu  s  fie
ministru al Internelor, compromi ând România.
     F  pic de ru ine i onoare, ministrul Cristian David i-a propus s  "omoare"
cazul flagrantului de poli ie politic  descoperit  de Jurnalul Na ional asupra
magistratului Marian Sîntion. Pu in îi pas  de fostul s u consilier, atât timp cât l-a
dat cu non alan  afar , de i îi ceruse protec ia.
    PROFITORUL. Cu ce l-a deranjat procurorul atât de tare, încât ministrul s -l
acuze c  a adus prejudicii de imagine? P i domnul ministru l-a luat consilier pe
Marian Sîntion pentru a se asigura de ni te lucruri. I-a pl cut s tie c
procurorul Marian Sîntion se certase la cu ite cu fostul ministru, pedistul Vasile
Blaga. Apoi, a profitat de imaginea foarte bun  pe care procurorul Marian Sîntion
o avea în rândurile presei, în rândurile tinerilor din minister, inclusiv din serviciul
secret, i în rândul cancelariilor i ambasadelor rilor europene, care au cotizat
la înfiin area Direc iei Generale Anticorup ie. Totodat , s-a asigurat c  Marian
Sîntion, fiind inut aproape, în MIRA, nu va începe de la Parchetul General vreo
anchet  asupra mai-marilor din minister, încât s  strice anumite negocieri
politice.
     PAIA A. Prin faptul c  l-a dat afar  pe magistrat, ministrul David s-a dovedit a
fi o simpl  paia  în mâinile unor chestori din minister. S  reamintim faptul c
procurorul Marian Sîntion a cerut verificarea a 32 de chestori i alte persoane cu
func ii de conducere din MIRA, dac  au fost ancheta i i suspecta i pentru
corup ie, pentru fapte penale s vâr ite în timpul Revolu iei i mineriadelor. În
acela i timp, procurorul a cerut verificarea celor 32 la CNSAS, dac  au fost
colaboratori sau ofi eri ai Securit ii i dac  au f cut poli ie politic . Magistratul a
mai vrut s tie i dac  din lista respectiv  a fost cineva politruc, adic  a avut
func ii politice înainte de ’89 în PCR i UTC. Demersurile fostului consilier sunt
absolut normale, iar cel care n-are nimic de ascuns n-are de ce s  se team .
"Împachetat" bine de subordona i, Cristian David invoc  "r zmeri e" în DGIPI,
de i schimb rile la care face aluzie erau cunoscute. Astfel, ministrul aduce
atingere ofi erilor profesioni ti din DGIPI, de la toate nivelurile, care î i v d de
treab , indiferent de cine-i la putere. Mai mult, aduce atingere structurii lui
subordonate, pe care o prezint  ca i cum ar fi luat-o razna. " apii isp itori"

si i dup  trei zile de t cere nu mai au nici o relevan .

                                                                                          Razvan Belciuganu



AZI 03.11.2007

       Poli ti, prin i în flagrant

     Doi poli ti ilfoveni prin i în flagrant în timp ce luau mit  de la un b rbat,
pentru a nu promova un dosar penal în care acesta era cercetat pentru furt, au
fost re inu i, ei urmând s  fie prezenta i instan ei cu propunere de arestare
preventiv . Potrivit unui comunicat al Direc iei Generale Anticorup ie, pe 24
octombrie, la linia telefonic  gratuit  anticorup ie, un b rbat reclama c  i s-au
cerut 600 euro pentru a i se rezolva favorabil un dosar penal. În urma sesiz rii,
ofi erii Direc iei Generale Anticorup ie - Ilfov, cu sprijinul colegilor din Giurgiu i a
DGIPI, au organizat un flagrant în urma c ruia agen ii de poli ie Vasile P. i
Marian C., ambii din cadrul IPJ Ilfov (Postul Poli ie Chiajna) au prin i în timp ce
primeau 200 de euro de la b rbat pentru a nu promova dosarul penal în care
acesta era cercetat pentru un furt dintr-un supermarket. În urma flagrantului, a
fost început  urm rirea penal  împotriva lui Vasile P., pentru luare de mit , iar în
cazul lui Marian C. pentru complicitate la luare de mit .

      INDEPENDENT/CONSTANTA 03.11.2007



LIBERTATEA 06.11.2007

178.175 euro spaga in Ministerul de Interne

     In primele noua luni ale anului 2007 s-a dat sau s-a luat spaga in Ministerul
Internelor si Reformei Administrative (MIRA) in valoare de 178.175 de euro, arata
un raport intocmit de Directia Generala Anticoruptie (DGA). Jumatate din
cazuri au fost inregistrate printre politistii de rand. Ei sunt urmati de functionari
din administratia publica, apoi de cei din politia de frontiera, cei de la situatii de
urgenta, jandarmerie si... cei din conducerea ministerului.
     Treaba DGA este sa duca in instanta cazurile de coruptie din randul
lucratorilor Ministerului Internelor si Reformei Administrative. Sunt politisti de
politisti. Desigur, lucrurile incep cu prevenirea, constientizarea politistilor ca nu e
bine sa iei mita, si se termina cu trimiterea in instanta a cazurilor dovedite.
    'Coruptia in minister are o structura piramidala. La baza sunt cele mai multe
cazuri, dar cu sume mici. La varf cazurile sunt rare, dar valoarea este mult mai
mare. Se sare de la zeci sau sute de euro, la mii sau zeci de mii', ne-a spus
directorul general DGA, magistrat Irinel Paun.
     In primele noua luni ale anului 2007 au fost prinse in fapt 111 persoane din
cadrul ministerului care au dat sau au luat spaga. Unii au fost gasiti cu bani, altii
cu bunuri, printre care si bauturi alcoolice, respectiv tuica.
     Am intrebat un agent sef (plutonier adjutant - pe stil vechi) de ce iau politistii
mita. Acesta considera ca de vina este, in primul rand, salarizarea.
     Un agent sef, speta despre care vorbim, are 1.900 de lei pe luna, la o
vechime de 16 ani. Un incepator in ale meseriei are cam 1.200 lei. Asta ar fi
prima explicatie. A doua: exista o discrepanta intre ofiteri, cu salarii gravitand in
jurul a 3.000 de lei, si subofiteri, care au jumatate din suma. A treia ar fi
gratuitatile, inclusiv cele medicale, care sunt promise pe hartie, dar nu se dau. Iar
lacomia unor ofiteri superiori duce la marea coruptie, cea de la varf.
     Asta pe fundalul unei societati mult prea obisnuite cu darea de mita. Fie ca te
duci la medic, functionar public, profesor, politist sau... ministru, parca nu esti in
apele tale daca nu dai o atentie, chiar daca nu ti-o cere nimeni. In 2007, DGA a
prins si a trimis spre cercetare institutiilor competente 140 de civili care au vrut sa
mituiasca oameni ai legii.
     In cadrul Ministerului Internelor si Reformei Administrative au fost invinuite si
inculpate 111 persoane. In 47% din cazuri este vorba de politisti. Urmeaza
functionarii publici, cu 22% din cazuri si Politia de frontiera, cu 19%.
      Acestia din urma sunt prinsi in special cand intra in combinatia
contrabandistilor cu tigari.
    Ceilalti lucratori ai DGA sunt mai cuminti. Au fost prinsi cu luare de mita doar
cativa lucratori de la Situatii de Urgenta (5%) si din Jandarmerie (4%). In cadrul
conducerii Ministerului Internelor au fost deschise dosare penale pe caz de mita
in doar 3 cazuri.
        Camera cu geam transparent pe o singura parte
        Sunt cazuri in care martorul trebuie sa recunoasca politistul care i-a cerut
mita. Atunci intra in camere despartite cu un geam care e transparent doar dintr-



o parte. Martorul vede ce se petrece in camera vecina, dar in sens invers geamul
se comporta ca o oglinda. Cel invinuit este adus cu alte persoane, cu fizionomii
asemanatoare. Fiecare are un numar in mana si stau intr-o pozitie similara cu
cea in care s-a consumat infractiunea. Martorul nu trebuie decat sa spuna
numarul persoanei pe care o recunoaste drept autorul faradelegii.
       "O data am dat bani unui controlor pe tren"

Magistrat Irinel Paun, directorul general DGA: 'Nu cred in spaga. Nu mi
s-a intamplat decat o singura data in viata, in facultate, sa dau bani unui controlor
pe tren. Era coada prea mare la ghiseu, si ma grabeam sa plec in vacanta.
Biletul era 100 de lei, iar "nasul" mi-a cerut 50. Ulterior am aflat ca ma fraierise:
taxa "nasilor" e de maximum o treime din bilet.Nu o jumatate...'.

 Sorin Golea

              COTIDIANUL 06.11.2007

         Angajatii Internelor se pling de pile

      Concursurile de angajare in Ministerul Internelor si Reformei Administrative
(MIRA) se fac pe pile si pe grade de rudenie. Este perceptia angajatilor MIRA,
potrivit unui studiu intern.
     Subalternii il suspecteaza pe Costica Silion ca sufera de nepotism
    Asociata pentru Implementarea Democratiei (AID) a dezbatut ieri, cu
reprezentanti din MIRA, din Ministerul Justitiei si din alte institutii, problema
angajarilor in Ministerul Internelor si in cel al Justitiei. S-a adus in discutie si
nepotismul - gradele de rudenie din ministere -, care „arata ca multe institutii ale
statului sint corupte“, a spus Alexandru Balanescu, adjunct al Avocatului
Poporului. Balanescu a propus, de altfel, intocmirea unui act legislativ care sa
stabileasca incompatibilitatile.
Desi in timpul dezbaterilor nimeni nu a pronuntat numele persoanelor inrudite, la
sfirsitul discutiilor participantii le vehiculau pe cel al comandantului Jandarmeriei
Romane, Costica Silion, care il are pe fratele sau sef la un inspectorat al
Jandarmeriei, al ofiterului de la Corpul de Control, Constantin Manoloiu, si al
fiicei sale, Elena Cristina Manoloiu, angajata la Agentia Nationala Antidrog. Pe
linga problema gradelor de rudenie a mai fost semnalata si cea a angajarilor „pe
pile“.
      „Potrivit unui sondaj facut de Directia Generala Anticoruptie, perceptia
angajatilor MIRA este ca in MIRA angajarile se fac pe pile“, a spus Alexandru
Cumpanasu, presedintele AID. Reprezentantii MIRA recunosc faptul ca, de la
inceputul anului, s-a primit un numar impresionant de plingeri in care se reclama
concursuri organizate la Inspectoratul General pentru Situatii de Urgenta (IGSU)
si la Jandarmerie.
     Jaap Werner, ambasadorul Olandei la Bucuresti, a facut referire la un alt
sondaj de opinie, facut saptamina trecuta: „74% dintre cetatenii din Romania nu
sint multumiti de felul in care se desfasoara lupta impotriva coruptiei. Jumatate



dintre romani cred ca justitia este folosita ca instrument politic. Aceste cifre sint
pe cit de impresionante, pe atit de ingrijoratoare“, a mai spus Werner.

               Georgeta Ghidovat

GANDUL 06.11.2007

       Flagrant
      Mai demn decât un ministru
      Un poli ist a refuzat mit  o damigean  de palinc i un vi el

       K. Jozsef, un s tean din localitatea cov snean  Vârghi , este cercetat
penal, în stare de libertate, dup  ce a fost prins în flagrant când încerca s
mituiasc  un poli ist din comun , pentru ca acesta s -l scape pe fiul s u de
dosarul penal în care îl ancheta pentru infrac iuni silvice i s -i înapoieze drujba
confiscat , mijloc de prob  în respectivul dosar. Dup  ce a refuzat în mai multe
rânduri paga – un vi el i o damigean  de palinc  – poli istul a raportat oferta
efilor s i, astfel c , la finele s pt mânii trecute, mituitorul a fost „s ltat” în urma

unui flagrant organizat de poli tii DGA Covasna i procurorii Parchetului
Tribunalului Covasa.

                                                                            Adrian POPESCU



ACADEMIA CATAVENCU 07.11.2007

 OBSERVATORUL DE COVASNA / 07.11.2007

A încercat s  mituiasc  un poli ist
     Acesta oferea un vi el i anumite cantit i de alcool

    La sfâr itul s pt mânii trecute, în baza denun ului unui poli ist, ofi erii Direc iei
Generale Anticorup ie Covasna, sub coordonarea procurorului din cadrul
Parchetului de pe lâng  Tribunalul Covasna, au prins în flagrant un cet ean în
timp ce îi oferea produse unui agent de poli ie. Bunurile aveau o valoare de
aproximativ 400 de lei i erau oferite pentru a convinge un agent s  nu- i
îndeplineasc  atribu iile de serviciu. Conform comunicatului DGA Covasna,
agentul de poli ie K. Jozsef, din cadrul Postului de Poli ie Vârghi , a fost abordat



în repetate rânduri de c tre R.Gheorghe, care i-a promis un vi el i o cantitate de
uturi alcoolice, în schimbul solu ion rii favorabile a dosarului în care fiul s u

este cercetat pentru infrac iuni silvice, precum i restituirea motofier str ului care
constituia prob  în dosarul respectiv. În ciuda refuzurilor, cet eanul a insistat,
motiv pentru care, zilele trecute, agentul de poli ie a raportat situa ia superiorilor

i, care au anun at DGA – Biroul Anticorup ie Covasna. În prezent, R.
Gheorghe este cercetat pentru infrac iunea de dare de mit .

                                                                                      Ana Sidon

ARGESUL/PITESTI  07.11.2007

INTERESUL PUBLIC 08.11.2007

PROCES: Sîntion a dat în judecat  DGA

     Procurorul Marian Sîntion a dat în judecat  Direc ia General  Anticorup ie din
cadrul Ministerului Internelor i Reformei Administrative, al c rei ef a fost,
cerând restituirea a peste 40.000 de lei, plus dobânda legal . Procurorul sus ine

 a cheltuit banii respectivi din venitul s u, pentru a cump ra diverse bunuri sau



pentru a sus ine anumite activit i în institu ia pe care a condus-o în perioada
2005-2007. În ac iunea intentat , procurorul spune c  institu ia nu avea bani
pentru activit i operative i a acoperit din banii personali aceste neajunsuri, iar
pentru a- i dovedi spusele a depus la dosar chitan e i facturi fiscale. Printre
bunurile cump rate: plicuri, tonnere i cartu e pentru imprimante, CD-uri, mape,
plachete de catifea, c i i programe pentru subordona i, autocolante cu sigla
institu iei, drapelul institu iei i m oare, peste 500 la num r. Procurorul Marian
Sîntion a demisionat, la începutul lunii martie, din func ia de ef al Direc iei
Anticorup ie din Minister i l-a acuzat pe ministrul de Interne de atunci, Vasile
Blaga, c  ar fi f cut presiuni asupra sa, pentru a mu amaliza un caz aflat în
anchet . Numit consilier al actualului ministru de Interne, Sîntion a pierdut postul
acum câteva zile dup  ce a cerut investigarea filajului la care ar fi fost supus în
ultima vreme. Ministrul de Interne a declarat c  renun a la consilierul s u pentru

 a mediatizat excesiv aceast  problem , afectând imaginea Ministerului de
Interne.

CLICK 08.11.2007

Marian Sântion a dat în judecat  DGA

Procurorul Marian Sântion cere prin intermediul Judec toriei Sector 4
suma de 36.667 lei, plus dobânda legal , DGA. Fostul ef al institu iei spune c  a
cheltuit banii respectivi din propriul salariu pentru cump rarea unor bunuri,
realizarea unor protocoale sau formarea profesional  a personalului.

            EVENIMENTUL ZILEI 08.11.2007

Sintion a dat in judecata DGA

        PROCES. Fostul sef al Directiei Generale Anticoruptie (DGA), procurorul
Marian Sintion, a dat in judecata institutia pe care a condus-o pentru a-si
recupera 36.667 de lei (peste 10.000 de euro), bani pe care i-ar fi cheltuit din
propriul buzunar pentru "achizitia unor bunuri sau sustinerea unor activitati in
cadrul DGA, in perioada 2005-2007".
       Printre bunurile achizitionate se numara plicuri, CD-uri, mape, plachete de
catifea, drapelul acesteia, precum si martisoare „garofita” si „gladiola” pentru
subordonate. Acestora li se adauga contravaloarea unui curs de pregatire pentru
sase dintre ofiterii DGA. Procesul se afla pe rolul Judecatoriei Sectorului 4.



              ROMANIA LIBERA 08.11.2007

Sintion solicita in instanta ca DGA sa-i deconteze suma de 36.667 lei

     Procurorul Marian Sintion a dat in judecata Directia Generala Anticoruptie
(DGA), solicitand restituirea sumei de 36.667 de lei, plus dobanda legala, bani
cheltuiti din buzunarul propriu pentru achizitia unor bunuri sau sustinerea unor
activitati in institutia pe care a condus-o in perioada 2005-2007, informeaza
Rompres. Actiunea a fost introdusa la Judecatoria Sectorului 4, la patru luni dupa
ce a demisionat din fruntea DGA.
    In cererea de chemare in judecata, Sintion declara ca DGA a fost infiintata ca
urmare a unui proiect al Uniunii Europene. Insa, tanara institutie nu avea
personal calificat si nici fondurile necesare pentru a desfasura activitati operative,
astfel incat a fost nevoit sa suplineasca aceste neajunsuri cu bani din salariul
sau. Procurorul a depus la dosar chitante si facturi fiscale care certifica aceste
cheltuieli.
     "Astfel, am contribuit cu fonduri banesti proprii la formarea imaginii acestei
institutii, la realizarea protocoalelor organizate de institutie ca urmare a
evenimentelor derulate conform programelor stabilite, la formarea profesionala a
personalului, la crearea logisticii institutiei, cresterea transparentei si integritatii in
administratia publica, la alcatuirea campaniilor de informare si masuri educative,
etc., in suma de 36.667 lei", declara Sintion.
     Printre bunurile cumparate mentionam: plicuri, tonnere si cartuse pentru
imprimante, CD-uri, mape, plachete de catifea.
Urmeaza carti si programe pentru subordonatii sai.
    Astfel, sase subordonati au urmat, timp de o saptamana, cursul "Abilitati
manageriale si Leadership in Administratia Publica", organizat de Asociatia
Romana pentru Transparenta, pentru care Sintion a platit 3.600 lei.
     Fostul director al DGA a achizitionat autocolante cu sigla institutiei - 9.000 de
bucati pentru care a platit 299,88 lei, plus un banner (3 X 1,5 m) care l-a costat
217 lei.
      Achizitionarea drapelului institutiei a cazut tot in sarcina lui Sintion, el
achitand 473,62 lei, mai ales ca este unul decorat cu ciucuri si franjuri.
    Nici doamnele si domnisoarele din institutie nu au fost uitate, Sintion
cumparand, cu doar doua saptamani inainte de demisie, martisoare. Astfel, intr-o
prima transa el achizitioneaza, pe 1 martie 2007, martisoare 'garofita' - 110
bucati si 'gladiola' - 220 bucati, care au costat 2.090 lei. Cum, probabil,
martisoarele nu au ajuns, procurorul a cumparat alte 184 bucati, pentru care a
platit 1.120 lei.
    "Chiar si in cazul in care nu veti retine ca aceste cheltuieli au fost efectuate in
baza mandatului ce mi-a fost incredintat, consider ca nu este echitabil ca
patrimonial Directiei Generale Anticoruptie sa se mareasca pe seama micsorarii
corelative a patrimoniului meu, fara ca aceasta operatie sa aiba la baza o cauza
justa sau un temei juridic si, drept urmare, Directia Generala Anticoruptie este



obligata la restituire, fiind intrunite conditiile pentru actio de in rem verso", le cere
Sintion judecatorilor.
     La termenul din 24 septembrie al procesului, Sintion mareste suma la 41.521
lei, iar dobanda o calculeaza la 2.257 lei.
    Reamintim ca procurorul Marian Sintion a demisionat, la inceputul lunii martie,
din functia de sef al DGA. Ulterior, a afirmat ca ministrul de Interne de atunci,
Vasile Blaga, ar fi facut presiuni asupra sa, pentru a musamaliza un caz aflat in
ancheta. Procurorul Marian Sintion a fost detasat, apoi, la MIRA, in functia de
consilier al ministrului Internelor si Reformei Administrative, pe o perioada de trei
ani.
     Colaborarea cu MIRA s-a incheiat in 5 noiembrie, sectia pentru procurori a
CSM admitand, la inceputul lunii, cererea ministrului Cristian David de incetare a
detasarii procurorului la minister.

INTERESUL PUBLIC 08.11.2007

AUDIERI: David va trebui s  explice de ce a fost filat Sântion

      Ministrul Administra iei, Internelor i Reformei Administrative, Cristian David
va trebui s  dea explica ii deputa ilor din comisia de ap rare în leg tur  cu
urm rirea efectuat  asupra procurorului Marian Sântion de c tre angaja i ai
MIRA. Potrivit pre edintelui comisiei, deputatul Costic  Canacheu, David
urmeaz  s  fie audiat de comisie s pt mâna viitoare.

              NINE O’CLOCK 08.11.2007

Santion sues DGA

      Bucharest - Prosecutor Marian Santion sued the General Anticoruption
Division (DGA) requesting the pay-back of the sum of RON 36,667, plus the legal
interest, money he spent from his own pocket for purchasing goods or supporting
activities within the institution he has led during 2005-2007. The action was
started at the Fourth District Court, four months after his resignation from the
leading position of the DGA.
     In his Court petition, Santion declares that the DGA was founded as a result
of a project initiated by the European Union, but the institution had neither
properly qualified personnel, nor the necessary funds to perform operative
activities, and, therefore, he had to complete these shortcomings with money
from his own salary.
      Within the file, the Prosecutor submitted receipts and invoices proving these
expenses. “Therefore, I have contributed with my own financial funds in order to



create an image to this institution, to realise the etiquette actions organised by
the institution as a result of the events that took place according to the
established schedules, to the proffesional building of the personnel, to the
creation of the logistics of the institution, to the increase of the transparence and
integrity within the public administration, to the creation of the informing
campaigns and educative measures, and so on, totalising the sum of RON
36.667,” Santion declares. Among the goods he purchased, there are envelopes,
toners and tracers for printers, CD-s, paper cases, velvet plaquettes, books and
programmes for his employees. Furthermore, six employees have attended, for
one week, the training course “Managing Abilities and Leadership in the Public
Administration,” organised by the Romanian Association for Transparence and
paid by Santion with RON 3,600.
      Posters and a banner of the institution, on the shopping list
     The former manager of the DGA purchased posters with the acronym of the
institution, as well as a banner. The acquisition of the banner was also a task of
Santion, and he paid RON 473.62, as it was a flag decorated with tassels and
fringes.
    We mention that Prosecutor Marian Santion resigned at the beginning of
March from the position he had at the leadership of the DGA. Afterwards, he
stated that the Internal Affairs Minister of that period, Vasile Blaga, had made
pressures upon him, so that he would hush up a case under investigation at that
time.
     Prosecutor Santion was then assigned to the Ministry of Internal Affairs and
Administrative Reform (MIRA) in the position of Counsellor of the Internal Affairs
and Administrative Reform Minister, for a period of three years.
     The collaboration of Santion at MIRA ended on November 5, as the
Prosecutors Section of the Superior Council of Magistracy approved at the
beginning of the months the petition submitted by Minister Cristian David,
requesting the ceasing of the Prosecutor’s assignment to the Ministry.

AZI  09.11.2007

Sântion, sponsor al MIRA?

      Procurorul Marian Sîntion a dat în judecat  Direc ia General  Anticorup ie din
Ministerul de Interne, al c rei ef a fost i cere restituirea a peste 40.000 de lei,
plus dobânda legal , bani pe care i-ar fi cheltuit pentru a cump ra diverse bunuri
sau pentru a sus ine anumite activit i în institu ia pe care a condus-o în perioada
2005-2007. În ac iunea intentat , procurorul spune c  institu ia nu avea bani
pentru activit i operative i a acoperit din banii personali aceste neajunsuri,
depunând la dosar chitan e i facturi fiscale. Printre bunurile cump rate se
num  plicuri, tonnere i cartu e pentru imprimante, CD-uri, mape, plachete de
catifea, c i i programe pentru subordona i, autocolante cu sigla institu iei,
drapelul institu iei i m oare, peste 500 la num r. Sîntion a demisionat la
începutul lunii martie, din func ia de ef al Direc iei Anticorup ie din minister i l-a



acuzat pe ministrul de Interne de atunci, Vasile Blaga, c  ar fi f cut presiuni
asupra sa pentru a mu amaliza un caz aflat în anchet . Numit consilier al
actualului ministru de interne, Sântion a pierdut postul acum câteva zile, dup  ce
a cerut investigarea filajului la care ar fi fost supus în ultima vreme. Ministrul de
interne a declarat c  renun  la consilierul s u pentru c  a mediatizat excesiv
aceast  problem , afectând imaginea institu iei.

OBSERVATOR/CONSTANTA  09.11.2007

       IOAN BUCUR SE APARA

      Fostul sef al Politiei Transporturi Constanta neaga acuzatia de luare de mita
El sustine ca banii pe care i-a primit de la denuntatorul sau erau de fapt o datorie
pe care o avea de recuperat
      Fostul sef al Sectiei Regionale Politie Transporturi Constanta, Ioan Bucur, a
fost ieri audiat de magistratii Curtii de Apel Constanta in cazul in care este
cercetat sub aspectul savarsirii infractiunii de luare de mita. In sedinta de ieri
politistul a negat comiterea faptei. Totodata, Bucur le-a povestit judecatorilor
faptul ca l-a cunoscut pe denuntatorul sau, comisarul Adrian Feraru, in anul 1996
si l-a sprijinit si ajutat de fiecare data in cariera sa profesionala. In ceea ce
priveste acuzatia adusa, aceea ca ar fi pretins si primit de la Feraru 1.000 de
euro pentru a-l scapa de o sanctiune disciplinara, Bucur a declarat in instanta ca
banii gasiti asupra lui nu reprezentau mita, ci era doar un imprumut pe care i-l
oferise lui Feraru in luna iulie 2007 pentru a-si termina vila de la Poiana. In ziua
in care i-a fost organizat flagrantul Feraru tocmai ii restituia imprumutul. Bucur a
mai adaugat ca genul acesta de practici era destul de obisnuit intre politisti si nu i
s-a parut nimic ciudat faptul ca Feraru a insistat sa ii returneze cei 1.000 de euro.
Pe de alta parte, inculpatul le-a povestit magistratilor cum a aflat despre
problemele cu care se confrunta subalterul sau, probleme care, de altfel, l-au si
adus in fata comisiei de disciplina. Feraru i-ar mai fi spus fostului sau sef ca este
nevinovat si ca nu a facut nici o afacere ilegala si ca totul a fost doar o inscenare
a jurnalistilor. Nu in ultimul rand, Bucur a explicat in fata judecatorilor gestul lui
Feraru, asa cum il percepe el. „Am aflat ca acesta avea un dosar penal la
Directia Generala Anticoruptie, iar legea prevede o reducere a pedepsei, daca
invinuitul denunta pe cineva” - a declarat Ion Bucur. In aceasta situatie, inculpatul
nu exclude varianta ca subalternul sau sa fi recurs la denuntarea lui pentru o
pedeapsa redusa. Pe de alta parte, fostul sef al Politiei Transporturi Constanta a
mai spus ca Feraru a insistat sa-i fie inapoiata suma de bani, dar ca niciodata nu
s-a gandit ca insistentele sale ar avea un scop ascuns.



CUGET LIBER   09.11.2007

          Judecat pentru luare de mit

     Fostul ef al Poli iei Transporturi Constan a, Ioan Bucur, sus ine c  e
nevinovat
     El a fost sprijinit de colegii de la Transporturi care au venit s  asiste la proces
    Sala de judecat  a Cur ii de Apel Constan a s-a umplut ieri de poli tii veni i s
asiste la procesul fostului ef al Sec iei Regionale de Poli ie Transporturi
Constan a din cadrul IGPR - Direc ia Poli iei Transporturi, comisarul ef Ioan
Bucur. El a fost trimis în judecat , în stare de arest preventiv, pentru comiterea
infrac iunii de luare de mit . Înainte de începerea audierilor, judec torul Viorica
Costea a respins cererea ap rii de a-l judeca pe Bucur în edin  secret . De
asemenea, a fost respins i cererea de restituire la procurori a dosarului pentru
înc lcarea dreptului la ap rare.
           Actul de inculpare
         Potrivit rechizitoriului, la data de 3 septembrie 2007, Bucur a pretins de la
comisarul Adrian Feraru, subalternul s u, suma de 1000 de euro, pentru a-i
înlesni aplicarea unei sanc iuni disciplinare mai u oare. Sanc iunea consta, de
fapt, în amânarea promov rii în gradul profesional urm tor sau func ii superioare,
pe o perioad  de un an.
Comisarul Adrian Feraru era cercetat disciplinar în urma apari iei într-un

pt mânal a unui articol în care se f cea cunoscut c  ar fi încercat s  o
determine pe reprezentanta unei societ i comerciale, care reclamase o posibil
infrac iune, s  intre în rela ii de afaceri cu o persoan  recomandat  de el. Feraru
afirmase despre persoana recomandat  c  ar fi finul unui ofi er de poli ie din
cadrul IPJ Constan a - Serviciul Poli iei Rutiere. Mai precis, afacerea urma a se
derula prin intermediul unui interpus, de c tre loc iitorul efului Biroului Poli iei
Rutiere Constan a, Gheorghe Buzescu, în schimbul solu ion rii unui furt petrecut
pe data de 20 iunie în Portul Constan a.
Anchetatorii au re inut c  Bucur s-a preocupat de desemnarea în compunerea
Consiliului de dis-ciplin  a unor persoane care s  fie de acord cu aplicarea unei
sanc iuni disciplinare favorabile lui Feraru, sanc iune prev zut  în Legea
360/2002 privind Statului poli istului. Mai mult decât atât, Bucur l-a sf tuit pe
Feraru în leg tur  cu atitudinea pe care urma s  o adopte în fa a Consiliului.
La data de 6 septembrie 2007, comisarul ef Ioan Bucur a fost prins în flagrant
delict dup  ce a primit de la Feraru suma de 1.000 euro. La aceea i dat ,
procurorii au dispus prin ordonan  re inerea lui Bucur pe o perioad  de 24 de
ore, iar la data de 7 septembrie 2007, Curtea de Apel Bucure ti - Sec ia I Penal
a dispus arestarea preventiv  pe o perioad  de 29 de zile a poli istului.
     „Nu am pretins de la Feraru suma de 1.000 de euro”
La fel ca i pe parcursul urm ririi penale, comisarul Ioan Bucur a sus inut c  cei
1.000 de euro reprezentau un împrumut pe care-l acordase lui Feraru i care, în
momentul respectiv, îi era returnat.



„Nu am pretins de la Feraru suma de 1.000 de euro pentru a-i aplica o sanc iune
favorabil  acestuia”, a declarat Bucur.
El a spus c  sunt bani pe care i-a împrumutat lui Feraru în iulie 2007 i care îi
erau necesari acestuia pentru finalizarea finisajelor la vila de la Poiana. De altfel,
el a mai spus c  era un obicei ca între colegi s  se fac  diverse împrumuturi de
bani.
     Bucur i-ar fi cerut lui Feraru „s  contacteze doi sponsori i s  fie cash”
Bucur a declarat c  a fost bulversat de gestul lui Feraru de a-l denun a. Ulterior,
a g sit o explica ie în momentul în care purt torul de cuvânt al Inspectoratul
General l-a sunat i a întrebat care este evolu ia do-sarului penal de la DNA
întocmit pe numele lui Feraru. Bucur a declarat c  este vorba de o înscenare i

 Feraru s-a folosit de numele lui pentru a beneficia de prevederile legii, în
situa ia în care va transmite i numele unui alt f ptuitor.
Tot ieri, instan a l-a audiat i pe denun torul lui Bucur, Adrian Feraru. El a
declarat c , la un moment dat, Bucur i-ar fi cerut un contraserviciu: s -l ajute în
leg tur  cu modul în care vor fi întocmite anumite chestionare de poli ti în
leg tur  managementul sec iei i s  intervin  pe lâng  directorul unui cotidian
local pentru a nu mai scrie despre furturile din Portul Constan a.
Feraru a mai sus inut c , în schimbul unei sanc iuni favorabile, Bucur i-a cerut
„s  contacteze doi sponsori i s  fie cash”. Datele legate de suma de bani i-au
fost transmise ulterior în alte discu ii purtate de cei doi.
Adrian Feraru a mai declarat c  în momentul în care a f cut denun ul nu s-a
gândit la o diminuare a unei eventuale pedepse în dosarul penal în care este
cercetat pentru trafic de influen .
      Bucur, sus inut de poli ti
     Al i trei martori au f cut depozi ii la termenul de ieri. Este vorba de poli tii
Corneliu T nase, Claudiu Bucur i eful Poli iei Port, Remulus L roaie. Prin
decla-ra iile date, ei l-au sus inut pe Ioan Bucur i au spus c  nu poate fi vorba
de mit  pretins  de la Feraru i c  este vorba de o înscenare pus  la cale în
defavoarea lui Bucur.
      Avocatul Apostol Armeanu a propus mai multe probe în ap rarea clientului

u, cum ar fi acte în circumstan iere, copia procesului verbal de desemnare a
comisiei de disciplin i rela ii cu privire la stadiul dosarului de trafic de influen
în care este cercetat Adrian Feraru.
        Luni, Curtea de Apel Constan a urmeaz  a se pronun a asupra cererii de
liberare provizorie sub control judiciar formulat  pentru Ioan Bucur.

                                                                                                 Betty FRIPIS

REPLICA  09.11.2007

      In incercarea de a-si sustine nevinovatia,
     Bucur zice ca mita era de fapt un imprumut



     Fostul sef al Politiei Transporturi Constanta, comisarul Ioan Bucur, a fost
audiat, ieri, de magistratii Curtii de Apel Constanta, in procesul intentat pentru
luare de mita. Alaturi de acesta au mai depus declaratii si patru dintre fostii sai
subalterni: comisarul Adrian Feraru, seful Biroului Ordine Publica din cadrul
Politiei Port, comisarul Remulus Lazaroaia, seful Politiei Port, subcomisarul
Claudiu Bucur si comisarul Corneliu Tanase, seful Biroului Cercetari Penale.
Ajuns in fata instantei, politistul si-a mentinut declaratiile date in timpul
cercetarilor, sustinand ca banii gasiti asupra lui in momentul flagrantului
organizat de ofiterii anticoruptie ar fi provenit dintr-un imprumut pe care i-l datora
Feraru, nicidecum mita. Fostul sef al Politiei Transporturi le-a povestit
judecatorilor ca l-a cunoscut pe denuntatorul sau, Adrian Feraru, in anul 1996, iar
pe parcursul anilor l-a sprijinit mereu in ascensiunea sa profesionala. Drept
pentru care, in luna iulie a acestui an, cand i-a cerut un imprumut de 1.000 euro,
pentru vila pe care subordonatul sau si-o contruieste in localitatea Poiana, l-a
ajutat cu bani. Mai mult, nu i s-a parut nimic suspect nici in faptul ca Feraru a
insistat, cu cateva zile inainte de flagrant, sa-i restituie datoria. „Nu m-am gandit
ca insistentele lui au un scop ascuns. De altfel, urma sa plec la un curs in
Germania si aveam nevoie de acei bani”, si-a sustinut Bucur nevinovatia in fata
instantei de judecata. Pe de alta parte, Feraru a negat aceasta versiune a
evenimentelor, in timp ce Bucur a avut o explicatie pentru gestul denuntatorului
sau, aratand ca stia de existenta „unui dosar penal la DGA, iar legea prevede o
reducere a pedepsei daca invinuitul denunta pe cineva”.

                                                                                                F. DUMITROV

                  TELEGRAF 09 11.2007

“Feraru a f cut un denun  peste voin a sa”

       Magistra ii Cur ii de Apel Constan a au demarat, ieri, cercetarea
judec toreasc  în procesul în care fostul ef al Sec iei Regionale de Poli ie
Transporturi Constan a, cms ef Ioan Bucur. El a fost trimis în judecat  de
procurorii Direc iei Na ionale Anticorup ie (DNA), în stare de arest preventiv
pentru luare de mit . Potrivit actului de inculpare la începutul lunii septembrie a
accestui an, cms ef Bucur a fost prins în flagrant, dup  ce a primit de la
subalternul s u, cms. Adrian Feraru, suma de 1000 de euro, pentru a-i înlesni
acestuia ob inerea unei sanc iuni disciplinare mai blînde din partea membrilor
Consiliului de Disciplin . În timpul urm ririi penale, Bucur a sus inut c  suma de
1000 de euro reprezint  un împrumut pe care i l-a dat lui Feraru i care la
momentul flagrantului îi era înapoiat.
         Bucur a sus inut c  totul este o înscenare i c  Feraru s-a folosit de numele
lui pentru a beneficia de prevederile legile privind ob inerea unei pedepse mai
mici în cazul denun rii unei alte persoane care a s vîr it o infrac iune. Feraru
era i este subiectul unei anchete DNA, în care este suspectat de trafic de
influen  dup  ce s pt mînalul “Academia Ca avencu” a publicat un articol în



care se ar ta c  acesta i-ar fi cerut reprezentantei unei societ i comerciale, care
reclamase dispari ia unui container, cooptarea în afaceri a unei firme conduse
din umbr  de loc iitorul efului Biroului Poli iei Rutiere Constan a. În timpul
audierilor de ieri, martorii, respectiv poli tii care au alc tuit Comisia de
Disciplin  au declarat c  ar fi fost imposibil ca Bucur s -i pretind  lui Feraru mit ,
întrucît sanc iunea pe care urma s  o primeasc  ca urmare a anchetei interne
declan ate de articolul din s pt mînalul “Academia Ca avencu”, nu putea fi de
demitere din Poli ie, iar disperarea care îl cuprinsese pe Feraru în ziua
flagrantului era de neexplicat, dat fiind faptul c  el mai fusese sanc ionat i în
ultimii doi ani. Mai mult, cms ef Remulus L roaia, eful lui Feraru, a precizat

 subalternul s u îi spusese cu o s pt mîn  înainte de flagrant c  inten ioneaz
i dea demisia.   Potrivit pledoariei lui Apostol Armeanu, nu ar exista probe la

dosar care s  ateste c  Bucur, clientul s u, i-ar fi cerut lui Feraru mit , iar în
opinia sa, denun torul l-ar fi provocat pe Bucur.”Cred c  Feraru a f cut un
denun  peste voin a sa. A fost for at de împrejur ri ostile lui s  procedeze a a.
Denun torul a fost într-o situa ie critic  ”, a declarat Armeanu. Instan a se va
pronun a luni, asupra cererii formulat  de avocatul lui Bucur de liberare
provizorie sub control judiciar a clientului s u i a stabilit un nou termen de
judecat  pe 29 noiembrie.



         INDEPENDENTUL/CONSTANTA 09.11.2007



BURSA 12.11.2007

INSOMAR: Corup ia, la acela i nivel i dup  aderare

      Peste 80% dintre cet enii rii consider  c  nivelul corup iei a crescut sau a
mas la fel dup  aderarea României la Uniunea European , potrivit unui sondaj

de opinie realizat de INSOMAR. Astfel, 53% dintre responden i consider  c
nivelul corup iei a r mas la fel în ara noastr  dup  aderare, 30% consider  c
acesta a crescut i numai 17% apreciaz  c  a sc zut nivelul corup iei. În plus,
aproximativ 60% dintre responden i sunt de p rere c  eficien a institu iilor
anticorup ie a r mas la fel dup  aderare i 17% consider  c  a sc zut eficien a.
Departamentul Na ional Anticorup ie i Direc ia General  Anticorup ie sunt
plasate pe primele locuri în privin a luptei împotriva corup iei, urmate de
Ministerul Justi iei i instan ele de judecat . Autorit ile Locale i Jude ene i
Avocatul Poporului sunt identificate în cea mai mic  m sur  având drept scop
lupta împotriva corup iei.

               JURNALUL NATIONAL 12.11.2007

       Reprezentare - Parlamentul României, pe ultimul loc

      Parlamentul este perceput de români drept institu ia care reprezint  în cea
mai mic  m sur  interesele cet enilor, iar Pre edin ia în m sura cea mai mare,
arat  un sondaj de opinie realizat de INSOMAR i transmis agen iei NewsIn.
     INTERESE. Potrivit studiului, 10% dintre cei intervieva i consider  c  institu ia
preziden ial  le reprezint  interesele "în foarte mare m sur ", 42% "în mare

sur ", 31% "în mic  m sur ", iar 17% "în foarte mic  m sur ". Pe locul
urm tor se situeaz  administra ia public  local , despre care 8% dintre cei
chestiona i spun c  le reprezint  intresele "în foarte mare m sur ", 40% "în mare

sur ", 37% "în mic  m sur ", iar 15% "în foarte mic  m sur ".
      În cazul celor mai multe dintre institu ii îns , peste 50% dintre responden i
consider  c  acestea servesc interesele cet enilor în mic  m sur i în foarte
mic  m sur . Este vorba, în ordine descresc toare a gradului de
reprezentativitate pentru interesele cet enilor, de Avocatul Poporului, instan ele
de judecat , DNA, Ministerul Justi iei, administra ia public  jude ean , MIRA,
DGA i Parchetele.
     Pe ultimul loc se afl  Parlamentul, despre care 4%, respectiv 24% dintre cei
chestiona i spun c  le reprezint  interesele "în foarte mare" i "mare" m sur .
40% au r spuns îns  c  interesele le sunt reprezentate în "mic  m sur ", iar
32% în "foarte mic  m sur ".
       Sondajul INSOMAR a fost realizat la  comanda Asocia iei pentru
Implementarea Democra iei, în perioada 10-17 octombrie a.c., pe un e antion de



1.226 persoane, având o eroare maxim  admis  de 2,8%, garantat  cu o
probabilitate de 95%.

                                                                                   Lavinia Dimancea

ZIUA   12.11.2007

Coruptia, bratara de aur
     -- Un sondaj INSOMAR arata ca romanii nu mai cred in reusita bazata pe
merit personal

      Doua treimi din populatie (66%) considera ca succesul unui om obisnuit nu
poate fi obtinut fara a fi corupt, releva un sondaj de opinie realizat, in perioada 10
- 17 octombrie 2007, de INSOMAR, la comanda Asociatiei pentru Implementarea
Democratiei (AID). In acelasi timp, majoritatea romanilor (83%) considera ca
nivelul coruptiei a crescut sau a ramas acelasi dupa aderarea la Uniunea
Europeana.
     Modelul traditional de reusita bazat pe valoare si pe dezvoltarea abilitatilor
personale nu mai are multi adepti in societatea romaneasca actuala -
comenteaza autorii studiului perceptia romanilor care vad succesul in directa
relatie cu coruptia. Potrivit datelor sondajului, cei mai optimisti in privinta reusitei
bazate pe meritul personal sunt bucurestenii si cei cu studii superioare, in timp ce
pesimismul este mai raspandit printre absolventii de scoala profesionala si in
Muntenia (fig.1). Pe de alta parte, 41% dintre subiecti marturisesc ca au oferit
"mici atentii" angajatilor unor institutii de stat in schimbul unor favoruri personale
care li s-ar fi cuvenit de drept, in timp ce 59% dintre cei chestionati neaga acest
lucru. Sociologii spun ca romanii cu studii medii si cei intre 35 si 49 de ani au
oferit in mai mare masura astfel de "atentii". Intrebati daca au cunostinta de fapte
de coruptie savarsite de angajatii Ministerului Internelor si Reformei
Administrative (MIRA), 34% au raspuns afirmativ. Cunosc intr-o mai mare
masura astfel de fapte tinerii cu varste cuprinse intre 18 si 34 de ani, cu studii
superioare, locuitori ai Capitalei. Notorietatea fenomenului are nivelul cel mai
scazut in segmentul populatiei cu cel mult 10 clase, al celor de peste 65 de ani si
al celor din Moldova.

Telverde, numar necunoscut
       Despre existenta unui numar telefonic/telverde la care pot sesiza fapte de
coruptie din cadrul MIRA stiu numai 22,4% din populatie, dar acesta este o
necunoscuta pentru cei intervievati. Numai 0,6% dintre subiectii studiului au
mentionat corect numarul 0800806806. Aproape un sfert dintre romani (24%)
apreciaza ca, dupa aderarea la Uniunea Europeana, eficienta institutiilor
anticoruptie a crescut, in timp ce 17% afirma contrariul. Majoritatea (59%)
considera ca eficienta institutiilor abilitate sa combata coruptia a ramas la fel si
dupa aderare.
     Sondajul a fost facut pe un esantion de 1226 de persoane, reprezentativ
pentru populatia Romaniei, cu varsta de peste 18 ani. Eroarea maxima admisa



pentru rezultatele obtinute este de 2,8%. Studiul este realizat de AID in cadrul
programului Centrul National pentru Integritate, implementat in parteneriat

cu MIRA, Ambasada Marii Britanii la Bucuresti, Ambasada Regatului Tarilor de
Jos, Ambasada Finlandei, Ambasada Suediei si organizatia internationala Euro-
26.
       Politia Rutiera, imagine de spagari
       Dintre institutiile din cadrul MIRA, Politia Rutiera este privita de cei mai multi
dintre repondenti ca avand un nivel ridicat al coruptiei.
     Aproape doua treimi din populatie (64%) reclama coruptia la nivelul politistilor
de la circulatie. Cei care apreciaza ca "ridicat" nivelul coruptiei in Politia Rutiera
sunt romanii din mediul urban, au varste de pana in 50 de ani si nivel de educatie
ridicat. De asemenea, o diferenta semnificativa poate fi remarcata intre
bucuresteni si cei din restul tarii. Astfel, 84% dintre locuitorii Capitalei acuza un
nivel ridicat al coruptiei in Politia Rutiera, in conditiile in care media pe intreaga
tara este de 64%. In topul negativ al institutiilor MIRA percepute de romani ca
fiind afectate de coruptie, Politia Rutiera este urmata de Politia de Frontiera,
Inspectoratul de Politie, Serviciul Permise de Conducere si Inmatricularea
Vehiculelor. Institutii percepute ca avand nivel scazut de coruptie sunt Serviciul
Evidenta Persoanelor, Jandarmeria, Oficiul de Cadastru si Publicitate Imobiliara,
Corpul de Control.
       Cine ar trebui sa combata flagelul
      In topul institutiilor identificate ca avand drept scop lupta impotriva coruptiei
se gasesc cele care au chiar in titulatura acest termen (DNA si DGA), dar si
cele care reprezinta justitia (MJ si instantele de judecata)
    Departamentul National Anticoruptie (DNA) din cadrul Parchetului General si
Directia Nationala Anticoruptie (DGA) din cadrul Ministerului Internelor si

Reformei Administrative au drept scop si lupta impotriva coruptiei, considera
peste 60% dintre intervievati. Pe de alta parte, DGA are o notorietate destul de
redusa la nivelul populatiei, 30% dintre subiecti declarand ca nu au auzit de
existenta acestei institutii. Autorii studiului au constatat ca institutiile testate au o
notorietate mai mare in randul persoanelor din mediul urban, cu varste mai mici
de 50 de ani si cu studii superioare.
     In cea mai mica masura sunt identificate ca avand drept scop lupta impotriva
coruptiei autoritatile locale si judetene si Avocatul Poporului. In alta ordine de
idei, institutia perceputa ca servind in cea mai mare masura interesele cetatenilor
este cea a presedintelui, urmata de administratia publica locala, Avocatul
Poporului si instantele de judecata. La polul opus se situeaza Parlamentul si
Parchetele.
       Numiti de presedinte
      Numirea procurorului general si a procurorului sef al DNA este o problema la
care mai bine de o treime din populatie (37,4%) nu poate sa precizeze institutia
care ar trebui sa desemneze persoana in cauza pentru ocuparea postului, reiese
din sondajul INSOMAR. Totusi, dintre cei care au ales un raspuns, 30%
considera ca numirea ar trebui sa se faca de catre presedinte, la propunerea
Ministrului Justitiei, cu avizul CSM; 28% - de catre CSM, la propunerea



Ministrului Justitiei; 24% - de Parlament, la propunerea Ministrului Justitiei, cu
avizul CSM, iar 18% - de Ministrul Justitiei, la propunerea CSM.
        Primariile au devenit accesibile
       Mai bine de jumatate (51,3%) dintre subiectii chestionati de INSOMAR
considera ca informatiile despre administratia publica locala sunt accesibile,
primariile fiind institutiile care au obtinut cel mai bun scor la aceasta categorie.
Cei mai multi dintre intervievati (61,5%) au considerat ca cele mai inaccesibile
informatii sunt cele referitoare la Avocatul Poporului. Autorii studiului noteaza ca
accesibilitatea informatiilor legate de institutii se diferentiaza in functie de mediul
de rezidenta al subiectilor. Ei au observat o diferenta semnificativa intre
accesibilitatea informatiilor pentru cei care locuiesc in mediul urban si cei care
locuiesc in mediul rural, explicatia fiind data si de gradul de proximitate.
        Campanii inutile
        Campaniile anticoruptie promovate in presa din Romania sunt considerate
de majoritatea populatiei inutile, releva datele unui sondaj national realizat, in
octombrie, de Gallup Organization Romania pentru Agentia de Strategii
Guvernamentale. Potrivit studiului, campaniile anticoruptie promovate in mass-
media incepand din 2005 nu au fost prea utile pentru 34% dintre repondenti, in
timp ce 22% le considera ca fiind destul de utile. Aproximativ 91% dintre cei
intervievati nu au retinut nici un slogan din toate campaniile anticoruptie realizate
in aceasta perioada. Referitor la campaniile publice anticoruptie derulate in ultimii
trei ani, 60% dintre repondenti au auzit de campania "Nu da spaga", 38% au
auzit de campania "Eu nu dau spaga", iar 32% dintre subiecti au auzit de
campania "Combate si tu coruptia". Dintre cei care au trebuit sa dea spaga in
ultimul an, cei mai multi (31%) au dat bani, cadouri, favoruri unui medic. In
perceptia repondentilor, politicienii (27%) si oamenii cu suficienti bani (21%) sunt
cei care intervin cel mai adesea in judecarea faptelor de coruptie.

                                                                                Ovidiu BANCHES

ADEVARUL 12.11.2007

         Poli ia Rutier , cea mai corupt

        Poli ia Rutier  este perceput  de români drept una din structurile cu un nivel
ridicat al corup iei din cadrul Ministerului Internelor i Reformei Administrative
(MIRA), urmat  de Poli ia de Frontier , relev  un sondaj Insomar. Totodat ,
potrivit sondajului, institu iile din cadrul MIRA percepute ca având nivel sc zut de
corup ie sunt Serviciul de Eviden  a Persoanelor i Jandarmeria. În cazul DGA,
41% din reponden i consider  c  exist  un nivel ridicat de corup ie. Studiul a fost
efectuat în perioada 10-17 octombrie 2007, pe un e antion de 1.226 persoane,
fiind reprezentativ pentru popula ia României cu vârsta de peste 18 ani.



EVENIMENTUL ZILEI 12.11.2007

         "Nivelul coruptiei a crescut dupa aderare"

        Sondaj. Un om obisnuit nu poate sa aiba succes in Romania fara a fi corupt,
fara a da sau a lua mita sau fara sa se foloseasca de pozitia sa pentru a obtine
diverse favoruri.
       Aceasta este parerea a doua treimi dintre romani, adica in jur de 66% din
populatia tarii, potrivit unui sondaj efectuat de Insomar la nivel national, in
perioada 11-17 octombrie, la cererea Asociatiei pentru Implementarea
Democratiei. Majoritatea romanilor, adica 83%, considera ca nivelul coruptiei a
ramas la fel sau chiar a crescut dupa ce tara noastra a aderat la Uniunea
Europeana.
     Pe de alta parte, 41% dintre cei care au raspuns sondajului au declarat ca au
oferit angajatilor institutiilor de stat cadouri sau mici atentii pentru a-si rezolva
problemele. Politia Rutiera este vazuta de 64% dintre romani ca fiind cea mai
corupta institutie din cadrul Ministerului Internelor

                                                                                        Narcis Iordache

ROMANIA LIBERA 12.11.2007

      Sondaj INSOMAR
      Politia Rutiera, cea mai corupta institutie din MIRA

      Politia Rutiera este perceputa de populatie ca avand cel mai ridicat nivel de
coruptie dintre institutiile Ministerului Internelor si Reformei Administrative, cu un
procent de 64%, potrivit unui sondaj de opinie realizat de INSOMAR din care
citeaza  ROMPRES.
Politia de Frontiera si Inspectoratul de Politie sunt pe locurile doi (61%) si trei
(57%) in privinta nivelului coruptiei, iar institutiile percepute ca avand nivel scazut
de coruptie sunt Serviciul de Evidenta a Persoanelor (34%) si Jandarmeria
(35%).
Peste 60% dintre respondentii din mediul urban, in special barbatii, considera ca
in randul angajatilor Politiei Rutiere exista un nivel ridicat al coruptiei. Acestia au
varste pana in 50 de ani si sunt absolventi de studii superioare.
         De asemenea, poate fi remarcata o diferenta semnificativa intre
respondentii din Bucuresti si cei din restul tarii. Astfel, 84% dintre cei din
Bucuresti percep un nivel ridicat al coruptiei in Politia Rutiera, in conditiile in care
media pe intreaga tara este de 64%.
Potrivit sondajului, aproximativ o treime din populatie are cunostinte de fapte de
coruptie sarvarsite de angajatii MIRA.
       Tinerii (18-34 ani), cu studii superioare, locuitori ai Bucurestiului sunt cei
care cunosc intr-o mai mare masura astfel de fapte, iar notorietatea acestui



fenomen are nivelul cel mai scazut in randul populatiei cu cel mult 10 clase, al
celor de peste 65 de ani si al celor din Moldova.

ATAC 12.11.2007

       Poli ia Rutier , cea mai corupt

      Ultimul sondaj INSOMAR, efectuat în perioada 10-17 octombrie 2007, a scos
la iveal  un lucru deloc surprinz tor, i anume c  institu ia cu cel mai înalt grad
de corup ie este Poli ia Rutier , urmat  îndeaproape de Poli ia de Frontier i
Inspectoratul de Poli ie. Sondajul s-a desf urat în toat ara, folosind metoda
sondajului de opinie pe baz  de chestionar administrat la domiciliul persoanelor
intervievate. Cei care au declarat c  cel mai ridicat nivel de corup ie exist  în
cadrul Poli iei Rutiere sunt persoanele din mediul urban, cu vârste cuprinse între
18 i 50 de ani i un nivel ridicat al educa iei. Se pare c  exist  o diferen
semnificativ  între persoanele chestionate în Bucure ti i cele din restul rii.
Astfel, 84% dintre bucure teni percep un nivel ridicat al corup iei în Poli ia
Rutier , în timp ce media pe ar  la acest segment este de doar 64%.
     În sondaj se mai arat  c  un caz aparte îl ocup Direc ia General

Anticorup ie (DGA), institu ie care are drept scop prevenirea i combaterea
corup iei în cadrul MIRA i care, culmea, de ine un procent al corup iei de 41%.
Din sondaj mai reiese c  doar 22,4% din popula ie tie de existen a unui num r
de telefon, telverde, la care pot fi sesizate faptele de corup ie în cadrul MIRA.
Situ ia este mai „roz“ pentru Serviciul de Eviden  a Persoanelor i Jandarmerie,
institu ii care au fost percepute ca având cel mai mic grad de corup ie. Toate
aceste date au fost ob inute analizând r spunsurile celor 1.226 de responden i,
fiind reprezentativ pentru popula ia României cu vârsta de peste 18 ani.

              COTIDIANUL 12.11.2007

Coruptia ramine „moneda“ nationala

      Doua treimi din respondentii unui sondaj INSOMAR considera ca un roman
nu poate avea succes decit daca este corupt.
     Asociatia pentru Implementarea Democratiei (AID) a dat ieri publicitatii
rezultatele unui sondaj INSOMAR, realizat in perioada 10-17 octombrie 2007, in
mediul urban si rural, care releva ca 66% dintre intervievati cred ca reusita
sociala este imposibila in Romania in absenta coruptiei. „Se contureaza ideea ca
modelul traditional de reusita bazat pe valoare si pe dezvoltarea abilitatilor
personale nu mai are multi adepti in societatea romaneasca actuala“, conchid
autorii studiului.



    In plus, majoritatea respondentilor cred ca nivelul coruptiei romanesti a ramas
acelasi (53%) sau chiar a crescut dupa aderarea Romaniei la UE (30%), in timp
ce doar 17% considera ca dupa 1 ianuarie 2007 coruptia s-a diminuat. Pe grupe
de virsta, cei mai optimisti in ce priveste coruptia sint tinerii cu virste cuprinse
intre 18 si 34 de ani, iar cei mai pesimisti sint cei cu virste cuprinse intre 50 si 64
de ani. Pe zone geografice, Moldova conduce in topul optimistilor, in timp ce
bucurestenii si ardelenii se dovedesc cei mai sceptici fata de nivelul coruptiei. In
ce priveste structurile Ministerului Internelor, intervievatii considera ca cei mai
corupti sint politistii de la Rutiera (64%), urmati de cei de la Frontiera (61%), iar
cei mai onesti sint cei de la Serviciul de Evidenta a Populatiei (32% cred ca
acestia sint corupti).

                                                                                                     Dorin Petrisor

            CRONICA ROMANA 12.11.2007

Nivelul coruptiei a crescut dupa aderarea la UE

      Majoritatea romanilor considera ca nivelul coruptiei a crescut dupa aderarea
tarii la Uniunea Europeana, potrivit unui sondaj de opinie realizat de INSOMAR.
Potrivit cercetarii sociologice, un procent de 83% dintre respondenti sunt de
parere ca nivelul coruptiei a crescut sau a ramas la acelasi nivel dupa aderarea
tarii la UE, iar intre institutiile privite ca avand cel mai ridicat stadiu de corupti, cei
mai multi dintre subiecti, in proportie de 64%, au indicat Politia Rutiera, urmata
de Politia de Frontiera si de Inspectoratul de Politie. In schimb, institutiile
percepute ca avand cel mai scazut nivel coruptie sunt Serviciul de Evidenta a
Persoanelor si Jandarmeria. In cazul Directiei Generale Anticoruptie (DGA),
41% dintre romani sunt de parere ca la nivelul institutiei exista un nivel ridicat de
coruptie, desi aceasta are drept scop prevenirea si combaterea coruptiei in
cadrul Ministerului Internelor si Reformei Administrative (MIRA).

GARDIANUL 12.11.2007

          Doua treimi din romåni cred ca doar coruptii au succes

       Un sondaj INSOMAR, realizat la cererea Asociatiei pentru Implementarea
Democratiei, a relevat ca majoritatea românilor considera ca nivelul coruptiei a
crescut dupa aderarea tarii la Uniunea Europeana. Potrivit sondajului, un procent
de 83% dintre respondenti sunt de parere ca nivelul coruptiei a crescut sau a
ramas la acelasi nivel dupa aderarea tarii la UE. Acesta este, probabil, motivul
pentru care doua treimi din cei intervievati au afirmat ca succesul unui om
obisnuit nu poate fi obtinut fara a fi corupt. Intre institutiile privite ca având cel



mai ridicat stadiu de coruptie, cei mai multi dintre subiecti, în proportie de 64%,
au indicat Politia Rutiera, urmata de Politia de Frontiera si de Inspectoratul
General al Politiei. În schimb, institutiile percepute ca având cel mai scazut nivel
coruptie sunt Serviciul de Evidenta a Persoanelor si Jandarmeria. În cazul
Directiei Generale Anticoruptie (DGA), 41% dintre români sunt de parere ca
la nivelul institutiei exista un nivel ridicat de coruptie, desi aceasta are drept scop
prevenirea si combaterea coruptiei în cadrul Ministerului Internelor si Reformei
administrative (MIRA).
    De cea mai mare notorietate se bucura institutiile administratiei publice locale,
presedintele si Parlamentul si de cea mai mica Avocatul Poporului si DGA, este
concluzia sondajului. Institutia perceputa ca servind în cea mai mare masura
interesele cetatenilor este tot institutia Presedintelui, cu peste 50%, iar cea
perceputa ca servind în cea mai mica masura interesele cetatenilor este
Parlamentul. Însa jumatate dintre subiecti considera ca aceste institutii servesc
interesele cetatenilor în mica masura si în foarte mica masura.
    Studiul s-a realizat în perioada 10 -17 octombrie, pe un esantion de 1.226
persoane, din 53 de localitati urbane si 50 de localitati rurale folosind metoda
sondajului de opinie pe baza de chestionar administrat la domiciliul persoanelor
intervievate. Eroarea maxima admisa pentru rezultatele obtinute, garantata cu o
probabilitate de 95%, este de 2,8%.

                                                                                        Adrian Horincar

                      ATAC 12.11.2007

                Motociclistul vitezoman i-a recuperat ilegal carnetul

        Un motociclist r mas f  permis de conducere, la sfâr itul lunii septembrie,
pentru c  rula cu o vitez  de peste 230 de kilometri pe or  (!), a fost depistat
recent în trafic având actul asupra sa. Dup  ce s-a constatat c , în urm  cu
câteva zile, permisul de conducere suspendat unui motociclist a disp rut, fiindu-i
restituit în mod ilegal acestuia, Serviciul Poli iei Rutiere Constan a a demarat o
anchet  lucr torilor din SPR. Verific rile sunt efectuate de procurorii Parchetului
de pe lîng  Tribunalul Constan a, dar i de ofi eri de la Direc ia General
Anticorup ie care nu exclud posibilitatea ca permisul de conducere s  fi fost luat
de un angajat civil din interiorul institu iei.
Pe de alt  parte, conducerea IPJ Constan a respinge posibilitatea ca permisul de
conducere s  fi fost sustras de la Serviciul Poli iei Rutiere, dar va face, de
asemenea, cercet ri pentru a stabili în ce împrejur ri a ajuns actul la proprietar.
Împ timitul vitezei a fost depistat c  rula cu vitez  ilegal  între localit ile Tuzla i
Costine ti. Motociclistul a fost amendat cu 350 de lei i a r mas f  permis de
conducere pentru o perioad  de trei luni.



OBSERVATOR /CONSTANTA 10.11.2007

FURT DIN MAPA SEFULUI POLITIEI RUTIERE?!

        Lucratorii din cadrul Serviciului Politiei Rutiere Constanta sunt acuzati ca au
sustras un permis de conducere chiar din mapa sefului serviciului pentru a-l
inapoia posesorului. Carnetul de conducere a fost retinut in urma cu o luna, cand
un motociclist a fost surprins de aparatul radar in timp ce circula cu o viteza mult
prea mare fata de cea admisa de lege. Politistii au precizat la acea data ca
permisul de conducere i-a fost retinut motociclistului pentru o perioada de 90 de
zile. Cu toate acestea, acum, la o luna de la incident, conducatorul auto se poate
deplasa linistit cu autovehiculul sau, cu permisul in buzunar. In legatura cu
acuzatia de furt, seful Inspectoratului de Politie al Judetului Constanta, chestor
Mircea Vasile Bargoz, a declarat ca nu se poate pune problema in acest mod,
intrucat este posibil ca respectivul permis sa fi fost inapoiat pe drept
conducatorului auto. In anumite situatii, legea permite unui sofer sa-si
recupereze permisul daca urmeaza anumite cursuri de specialitate. Pentru a se
stabili care sunt imprejurarile in care s-a petrecut restituirea carnetului de
conducere, conducerea IPJ Constanta a demarat cercetarile. Totodata, in acest
caz s-au sesizat si Parchetul de pe langa Tribunalul Constanta si Directia

Generala Anticoruptie, care vor stabili daca se poate vorbi de un abuz.
Cercetarile continua.

                                                             Daniela PETCU - MOLDOVEANU

TELEGRAF /CONSTANTA 10.11.2007

        Permis de conducere suspendat, disp rut din dosarul Poli iei

     O comisie de anchet  din cadrul IPJ Constan a, precum i ofi eri ai Direc iei

Generale Anticorup ie (DGA) Constan a efectueaz  cercet ri asupra modului
în care un tîn r de 25 ani, a intrat în posesia permisului re inut pentru dep irea
vitezei legale mai devreme decît termenul legal. Pe 1 octombrie 2007, un radar
apar inînd Serviciului Poli iei Rutiere Constan a, aflat în misiune de supraveghere
a traficului pe drumul na ional 39, între localit ile Tuzla i 23 August, l-a surprins
pe Cristian Munteanu de 25 ani din Constan a conducînd motocicleta Honda cu
num rul de înmatriculare CT 88 BUL, rulînd cu o vitez  de 230 km/h. Motocicistul
a fost oprit în trafic de oamenii legii, care i-au re inut permisul de conducere
pentru o perioad  de 90 de zile. De asemenea tîn rul a fost nevoit s  pl teasc
o amend  de 351 de lei pentru dep irea limitei legale de vitez  pe un drum
na ional. Scandalul a izbucnit în urm  cu cîteva zile, ca urmare a faptului c
motociclistul ar fi intrat în posesia permisului de conducere, de i conform legii,



trebuia s -i fie restituit abia peste dou  luni. eful IPJ Constan a, chestorul
Mircea Bârgoz a declarat c  în momentul de fa , se fac cercet ri pentru a se
stabili ce poli ist se face vinovat de nerespectarea procedurilor legale. Potrivit
unor surse, principalul suspect în acest caz ar fi chiar agentul de poli ie care s-a
ocupat de caz. Cercet rile urmeaz  s  stabileasc  împrejur rile în care permisul
de conducere a ajuns mai devreme decît trebuia în buzunarul lui Cristian
Munteanu. Cazul a intrat în aten ia ofi erilor DGA iar poli istul care va fi g sit
vinovat risc  sanc iuni drastice, care pot merge pîn  la demiterea lui din poli ie.

                                                                                                  C lin COVRIG

ZIUA DE CONSTAN A/CONSTANTA  10.11.2007

      Din momentul in care l-a denuntat pe Bucur, Feraru a devenit "persona
non-grata"

     Ofiterul intentioneaza sa plece de la conducerea Biroului de Siguranta Publica
din cadrul Politiei Port. Cererea de transfer nu este inca oficiala, insa apropiatii
ofiterului afirma ca acesta si-a exprimat in mai multe randuri intentia de a se
transfera, probabil la Tulcea.
      Hulit de majoritatea colegilor sai din cadrul Politiei Transporturi, comisarul
Adrian Feraru nu pare sa mai aiba trai bun. Toti politistii din structura il
condamna pentru gestul de a-l fi turnat la DNA pe seful sau, comisarul sef Ioan
Bucur, afirmand ca "indiferent cum era Bucur, daca era, asa ceva nu se face".
Altfel spus, un politist nu toarna in nici o situatie alt politist, indiferent care ar fi
situatia. Din ziua flagrantului, Feraru a devenit un fel de paria al Politiei
Transporturi, de care toata lumea de fereste si pe care nimeni nu il vrea aproape.
Singurul sau prieten a ramas, se pare, Nicolae Zavergiu, adjunctul firmei de paza
si protectie SC Cobra Security SRL, care asigura serviciul de paza si preventie
din port, ca urmare a unui contract semnat cu CN APMC. De altfel, Nicolae
Zavergiu l-a si insotit pe Adrian Feraru la instanta, la termenul din data de 8
noiembrie, termen la care au fost audiati toti martorii din dosarul lui Bucur,
inclusiv Feraru. Pasind ca o umbra in urma lui pe holurile instantei, Zavergiu
parea ca il sprijina moral, sfatuindu-l cu cine sa vorbeasca si cu cine nu, ce sa
spuna si cand sa taca. Realizand ca, presupunand ca va scapa basma curata din
dosarul penal deschis de DNA pe numele sau, nu va avea zile bune la
Constanta, seful Biroului de Siguranta Publica ar vrea, se pare, sa se transfere la
Tulcea de indata ce cercetarea prealabila, momentan suspendata, va putea fi
efectuata. Natural, acest lucru se va putea realiza numai dupa ce DNA-ul isi va
incheia propriile cercetari.
          Electricianul Feraru
         Absolvent al Institutului de Marina Civila Constanta, Adrian Feraru a fost,
inainte de a deveni politist, electrician. Mai precis, ofiter electric pe nava. A intrat
insa in politie, ajutat de unchiul sau, Ion Marin, general in cadrul Ministerului de



Interne, care se pare ca l-a ocrotit pana in momentul in care a iesit la pensie.
Initial a activat in cadrul Biroului de Investigare a Fraudelor, dar, dupa sase luni,
a fost mutat "disciplinar" pentru lipsa de activitate. A ajuns la Cercetari Penale,
dar a fost nevoit sa plece si de aici, pentru ca nu era absolvent al Facultatii de
Drept. In 2004 a participat la concursul pentru ocuparea functiei de sef al Biroului
de Siguranta Publica si l-a castigat. Se pare insa ca, in activitatea sa, a existat
mereu cate o neregula. Cel putin asa reiese din evaluarea sa profesionala. In
urma unor controale, a fost trimis in consiliul de disciplina la nici un an de la
momentul instalarii in functie. A fost sanctionat atunci, in 2005, cu mustrare
scrisa. In anul urmator a calcat de asemenea stramb, pentru ca a primit
sanctiunea diminuarii din salariu. Totul a culminat in 2007, cand a fost inregistrat
de reporterii unui ziar central in timp ce propunea o afacere victimei unei
infractiuni comise in port. In urma acestui incident, a fost trimis din nou in
consiliul de disciplina. La scurt timp dupa aceasta, l-a denuntat la DNA pe
comisarul sef Ioan Bucur. Multi dintre politistii de la Transporturi afirma ca se
intentiona schimbarea sa din functie inca din anul 2005, pentru ca activitatea sa
la conducerea biroului respectiv era slaba. Nu s-a luat insa aceasta masura
pentru ca sectia ducea lipsa de oameni. Din nefericire, comisarul Adrian Feraru
nu a putut fi contactat telefonic, pentru a putea confirma sau infirma faptul ca ar
intentiona sa plece de la Constanta.

                                                                                    Olimpia CEARA

 OBSERVATOR/CONSTANTA 12.11.2007

  S-A GASIT HOTUL!

O secretara din cadrul Serviciului Politiei Rutiere a sustras un permis de
conducere retinut din mapa sefului ei

Tanara, care este angajat civil al politiei constantene, risca acum sa
ajunga in spatele gratiilor pentru fapta sa

Politia Rutiera este perceputa de romani drept cea mai corupta din cadrul
MIRA

 Un recent sondaj realizat de INSOMAR ne ofera dimensiunea reala a
ceea ce toti stiam de multa vreme: Politia Rutiera este perceputa ca fiind cea mai
corupta institutie dintre toate ale Ministerului Administratiei si Internelor.
Rezultatul sondajului nu este intamplator, oamenii din zonele urbane, de sub 50
de ani si cu nivel ridicat de educatie, au raspuns la chestionar si ceea ce s-a
petrecut zilele trecute la Politia Rutiera constanteana pare sa confirme ceea ce
au extras specialisti INSOMAR din cifrele statistice.

       La sfarsit de saptamana, politistii constanteni au reusit sa dea de
urma persoanei care a sustras un permis de conducere chiar din mapa sefului
Serviciului Politiei Rutiere pentru a-l inapoia posesorului. Potrivit reprezentantilor
Inspectoratului de Politie al Judetului Constanta, aceasta este o secretara din



cadrul Serviciului Politiei Rutiere. Cristina Hariton, 21 de ani, care este angajat
civil al politiei rutiere constantene, risca acum sa ajunga in spatele gratiilor pentru
fapta sa. Permisul fusese ridicat de politistii de la circulatie la inceputul lunii
octombrie, cand Cristian Munteanu a fost surprins pe soseaua care duce spre
Mangalia de aparatul radar, in timp ce rula cu motocicleta sa cu o viteza
naucitoare: 230 kilometri la ora. Oamenii legii au precizat ca la o asemenea
viteza, pana si cea mai mica intentie de a frana ar fi insemnat o catastrofa care i-
ar fi afectat atat pe conducatroul bolidului, cat si pe ceilalti participanti la trafic.
Intr-un final, motociclistul vitezoman a fost oprit si sanctionat cu o amenda de
350 de lei si i-a fost suspendat si permisul pentru 90 de zile. Cum viteza cu care
circula i-a surprins pana si pe oamenii legii, acestia l-au intrebat pe motociclist
care este explicatia pentru care se deplasa asa de repede. Raspunsul acestuia i-
a lasat muti pe politisti. Cristian Munteanu a spus atunci ca viteza mare
reprezinta un mod de relaxare pentru el.

Cu hotul in... casa
       In urma cu doua zile, seful biroului permise auto a verificat dosarul in

care se afla permisul de conducere suspendat pentru a-l trimite la Parchet, unde
urma sa fie continuate cercetarile. Cand a analizat dosarul, a observat ca de
acolo lipsea tocmai permisul de conducere. Imediat si-a anuntat superiorii care
au demarat o ancheta pentru a stabili care sunt imprejurarile in care a disparut
actul, precum si cine se face vinovat de acest fapt. Initial, conducerea IPJ
Constanta a precizat ca nu se pune problema de furt in acest caz, fiind posibil ca
respectivul permis sa fi fost returnat pe drept conducatorului auto. In anumite
situatii, legea permite unui sofer sa-si recupereze permisul daca urmeaza
anumite cursuri de specialitate. Totusi, la mai putin de 24 de ore de la
declansarea anchetei interne, oamenii legii au reusit sa dea de urma celei care a
sustras actul chiar din mapa sefului Politiei Rutiere. In acest caz s-au sesizat si
Parchetul de pe langa Tribunalul Constanta si Directia Generala Anticoruptie,
care vor stabili daca se poate vorbi de un abuz in acest caz. Daca va fi gasita
vinovata de savarsirea infractiunii de sustragere si distrugere de inscrisuri
oficiale, tanara secretara risca sa petreaca pana la 5 ani de inchisoare. In
prezent, motociclistului i-a fost luat inapoi permisul de conducere. Reprezentantii
IPJ au mai precizat ca este prima data cand se intampla ca un permis de
conducere, sau orice alt document, sa fie sustras chiar din mapa sefului Politiei
Rutiere.

                                                 Daniela PETCU - MOLDOVEANU

\
CUGET LIBER 12.11.2007

Secretara Poli iei Rutiere s-a ales cu dosar penal pentru sustragere
de documente

Cazul secretarei de la Poli ia Rutier , acuzat  c  a sustras un permis de
conducere din sertarul efului s u, a intrat în aten ia lucr torilor Serviciului



Cercet ri Penale din cadrul Inspectoratului de Poli ie al jude ului Constan a i a
procurorilor din cadrul Parchetului de pe lâng  Tribunalul Constan a.

Totodat , pe fir au intrat i poli tii de la Direc ia General  Anticorup ie
(DGA) care trebuie s  stabileasc  dac  a fost vorba de o dare i luare de mit ,
necesar  pentru înapoierea permisului suspendat.

Secretara Cristiana Hariton, angajat  civil la Serviciul Poli iei Rutiere
Constan a, în vârst  de 21 de ani, a intrat în aten ia anchetatorilor, dup  ce eful
Serviciului Poli iei Rutiere Constan a, Constantin Dancu, a descoperit c  din
biroul s u lipse te un permis de conducere, care fusese suspendat în urm  cu o
lun , dup  ce un tân r a fost depistat c  circula peste viteza legal .

Motociclistul Cristian Munteanu, de 25 de ani, a r mas f  permis dup
ce aparatele radar ale agen ilor de circula ie l-au surprins c  circula, în zona de
sud a litoralului, cu o vitez  de peste 230 de kilometri pe or .

Reprezentan ii Serviciului Poli iei Rutiere Constan a (SPR) declarau, în
urm  cu mai bine de o lun , c  un tân r de 25 de ani aflat pe o motociclet
Honda a fost depistat de agen ii de circula ie cu o vitez  de 230 de kilometri pe
or , între localit ile Tuzla i Costine ti. Motociclistul a fost amendat cu 350 de lei
i a r mas f  permis de conducere pentru o perioad  de trei luni.

În urm  cu câteva zile, oamenii legii l-au oprit, din nou, în trafic, pe acesta,
iar la control a prezentat permisul de conducere, ceea ce a ridicat semne de
întrebare. Contactat imediat, eful Serviciului Poli iei Rutiere, Constantin Dancu,
a descoperit c  permisul în cauz  nu se mai afla în sertarul s u.

Imediat a fost demarat  o anchet  intern , de unde a reie it c  vinovat
de sustragerea permisului ar fi secretara Cristiana Hariton.

În momentul de fa , ea este cercetat  pentru sustragere de documente
de la institu ia la care lucra.

Pe de alt  parte, potrivit purt torului de cuvânt al Inspectoratului de Poli ie
al Jude ului Constan a, subinspector Radu Croitoru, anchetatorii urmeaz  s
stabileasc  cu exactitate condi iile i împrejur rile în care documentul re inut de
lucr torii Serviciului Poli iei Rutiere la data de 1 octombrie 2007 a ajuns în
posesia contravenientului, înainte de expirarea termenului legal pentru care
fusese re inut.

                                                                  Camelia MITRIC

TELEGRAF/CONSTANTA 12.11.2007

 Poli ia Rutier , pe primul loc la corup ie printre institu iile MIRA

         Un sondaj INSOMAR relev  faptul c  Poli ia Rutier  este perceput  de
români drept una dintre structurile cu un nivel ridicat al corup iei din cadrul
Ministerului Internelor i Reformei Administrative (MIRA), urmat  de Poli ia de
Frontier i de Inspectoratul de Poli ie. Cei care apreciaz  ca „ridicat” nivelul
corup iei în Poli ia Rutier  sînt persoane din mediul urban, cu vîrste de pîn  la 50



de ani i nivel ridicat de educa ie. În plus, exist  o diferen  semnificativ  între
reponden ii din Bucure ti i cei din restul rii. Astfel, 84% din bucure teni percep
un nivel ridicat al corup iei în Poli ia Rutier , în condi iile în care media pe
întreaga ar  este de 64%. Totodat , potrivit sondajului, institu iile din cadrul
MIRA percepute ca avînd nivel sc zut de corup ie sînt Serviciul de Eviden  a
Persoanelor i Jandarmeria. Un caz aparte îl constituie cel al Direc iei Generale

Anticorup ie (DGA), institu ie care are drept scop prevenirea i combaterea
corup iei în cadrul MIRA. În cazul DGA, 41% din reponden i consider  c  exist
un nivel ridicat de corup ie. De asemenea, o treime dintre subiec i au afirmat c
au cuno tin  de fapte de corup ie s vîr ite de angaja i ai MIRA, în timp ce 41%
din ei au declarat c  au oferit „mici aten ii” unor angaja i ai institu iilor de stat.
Potrivit sondajului, 22,4% din popula ie tiu de existen a unui num r de telefon
/telverde la care pot fi sesizate fapte de corup ie din cadrul MIRA.

Studiul a fost realizat de INSOMAR la cererea Asocia iei pentru
Implementarea Democra iei, în cadrul programului “Centrul Na ional pentru
Integritate“, implementat în parteneriat cu MIRA, Ambasada Marii Britanii la
Bucure ti, Ambasada Regatului rilor de Jos, Ambasada Finlandei, Ambasada
Suediei la Bucure ti i organiza ia interna ional  „Euro<26”. Studiul a fost
efectuat în perioada 10 -17 octombrie 2007, prin metoda sondajului de opinie pe
baz  de chestionar administrat la domiciliul persoanelor intervievate. Volumul

antionului a fost de 1.226 persoane, fiind reprezentativ pentru popula ia
României cu vîrsta de peste 18 ani. Interviurile au fost realizate în 53 de localit i
urbane i 50 de localit i rurale din 40 de jude e i în municipiul Bucure ti.
Eroarea maxim  admis  pentru rezultatele ob inute, garantat  cu o probabilitate
de 95%, este de 2,8%.

TRANSILVANIA EXPRES 12.11.2007

Nivelul coruptiei, sondat de INSOMAR - Politia Rutiera, pe primul loc la
coruptie

     Politia Rutiera este perceputa de romani drept una din structurile cu un nivel
ridicat al coruptiei din cadrul Ministerului Internelor si Reformei Administrative
(MIRA), urmata de Politia de Frontiera si de Inspectoratul de Politie, releva un
sondaj INSOMAR, efectuat in perioada 10 -17 octombrie 2007.
      Mai corupti la Bucuresti
     Cei care apreciaza ca "ridicat" nivelul coruptiei in Politia Rutiera sunt
persoane din mediul urban, cu varste de pana la 50 de ani si nivel ridicat de
educatie. In plus, exista o diferenta semnificativa intre respondentii din Bucuresti
si cei din restul tarii. Astfel, 84% dintre cei din Bucuresti percep un nivel ridicat al
coruptiei in Politia Rutiera, in conditiile in care media pe intreaga tara este de
64%.
       Topul coruptiei



      Totodata, potrivit sondajului, institutiile din cadrul MIRA percepute ca avand
nivel scazut de coruptie sunt Serviciul de Evidenta a Persoanelor si Jandarmeria.
Un caz aparte il constituie cel al Directiei Generale Anticoruptie (DGA),
institutie care are drept scop prevenirea si combaterea coruptiei in cadrul MIRA.
In cazul DGA, 41% dintre respondenti considera ca exista un nivel ridicat de
coruptie, releva sondajul.
      De asemenea, o treime dintre subiecti au afirmat ca au cunostinta de fapte
de coruptie savarsite de angajati ai MIRA, in timp ce 41% dintre ei au declarat ca
au oferit "mici atentii" unor angajati ai institutiilor de stat. Potrivit sondajului,
22,4% din populatie stie de existenta unui numar de telefon telverde la care pot fi
sesizate fapte de coruptie din cadrul MIRA.
       Cazuri de coruptie la Brasov
     In urma unui flagrant organizat la sfarsitul lunii februarie, agentul principal
Florin Oprea si agentul sef adjunct Alexandru Stancescu, de la Biroul Drumuri
Europene si Nationale, au fost retinuti, fiind acuzati ca au cerut mita pentru a nu
le intocmi dosare penale unor tineri prahoveni. Alt caz a fost al unui subcomisar
de la Serviciul de Politie Rutiera Brasov, care si-a "ajutat" finul gasit baut si fara
permis la volan sa dea mita unor agenti de la Circulatie din Bacau.

ULTIMA ORA 12.11.2007

Actele de coruptie, sesizate la 0800.806.806

     Majoritatea românilor nu stiu ca faptele de coruptie pot fi sesizate autoritatilor
competente prin intermediul unui telverde, potrivit rezultatelor unui sondaj de
opinie realizat de INSOMAR. Astfel, aproape 49% dintre participantii la sondaj nu
stiau ca exista un numar de telefon la care pot reclama cazurile de coruptie din
cadrul Ministerului Internelor si Reformei Administrative (MIRA), iar un procent de
19,4% care au declarat ca stiu ca exista un telverde nu au putut mentiona care
este numarul de telefon. Doar 0,6% dintre cei chestionati au precizat cu
exactitate numarul corect. Toti românii pot sesiza actele de coruptie sunând la

numarul gratuit de telefon 0800.806.806.

ZIUA DE CONSTANTA 12.11.2007

Ioan Bucur ramane in arest
    -- Magistratii Curtii de Apel au respins, ieri, cerea aparatorului ca Bucur
sa fie judecat in stare de libertate.

     La sfarsitul saptamanii trecute a avut loc primul termen in procesul in care
politistul este acuzat de luare de mita. Tot atunci au fost audiati primii martori,



comisarul Adrian Feraru, cel care a facut denuntul la Directia Nationala
Anticoruptie, Cornel Tanase, Claudiu Bucur si Remulus Lazaroaia. Bucur a fost
arestat pe 6 septembrie, in urma unui flagrant realizat de DNA cu ajutorul lui
Feraru. Astfel, Bucur a acceptat 1.000 de euro pentru a aranja o sanctiune mai
usoara pentru comisarul Feraru, cercetat disciplinar. In ziua flagrantului, Adrian
Feraru avea suma asupra sa pregatita atat in euro, cat si in dolari, dat fiind faptul
ca uitase sa-l intrebe pe seful Politiei Transporturi in ce moneda prefera banii. Pe
parcursul cercetarilor si in fata magistratilor, Bucur a declarat ca suma respectiva
reprezenta un imprumut pe care acesta i-l daduse lui Feraru pentru ca
subalternul sau sa-si poata termina vila din Poiana Brasov si pentru a isi
achizitiona o masina sport. Aparatorul lui Bucur a incercat sa il intrebe pe Feraru
daca intr-adevar si-a terminat vila din Poiana, insa judecatorii au respins
intrebarea, ca fiind irelevanta. Pe de alta parte, Feraru a precizat ca, in timpul
unei discutii privind sanctionarea sa disciplinara, Bucur i-a zis sa gaseasca "doi
sponsori si sa fie cash". Comisarul spune ca, din aceasta sintagma, el a inteles
ca trebuie sa faca rost de bani, iar la intrebarile suplimentare ale magistratilor, el
a adaugat ca sistemul sponsorilor se practica in Politia Transporturi. Cu alte
cuvinte, se obisnuieste sa se gaseasca sponsori pentru diferite mese de protocol
sau pentru diferite actiuni, activitati pentru care, in mod normal, exista un fond de
protocol. Ioan Bucur se afla in arest inca de la inceputul lunii septembrie, din ziua
flagrantului. Intre timp, magistratii i-au respins sistematic toate cererile si
recursurile privind masura arestarii preventive, iar politistul a ramas neputincios
in spatele gratiilor. De altfel, acesta s-a plans ca i-a fost incalcat dreptul la
aparare pe parcursul cercetarilor. Pentru fapta sa, Bucur risca o pedeapsa cu
inchisoarea de la trei la 15 ani.

                                                                                        Cecilia ZAREA

TELEGRAF/CONSTANTA  12.11.2007

Comisarul ef Bucur r mîne în arest

       Cms. ef Ioan Bucur, fostul ef al Sec iei Regionale de Poli ie Transporturi
Constan a, r mîne în arest preventiv, dup  ce magistra ii Cur ii de Apel
Constan a au respins, ieri, cererea de eliberare provizorie sub control judiciar
formulat  de avocatul s u. La începutul lunii octombrie, Bucur a fost trimis în
judecat  de procurorii Direc iei Na ionale Anticorup ie (DNA), în stare de arest
preventiv, pentru luare de mit . Potrivit actului de inculpare, anul acesta în
septembrie, cms. ef Ioan Bucur a fost prins în flagrant, dup  ce a primit de la
subalternul s u, cms. Adrian Feraru, suma de 1000 de euro, pentru a-i înlesni
acestuia ob inerea unei sanc iuni disciplinare mai blînde din partea membrilor
Consiliului de Disciplin . În timpul urm ririi penale, Bucur a sus inut c  suma de
1000 de euro reprezint  un împrumut pe care i l-a dat lui Feraru i care, la
momentul flagrantului, îi era înapoiat. Bucur a sus inut c  totul este o înscenare
i c  Feraru s-a folosit de numele lui pentru a beneficia de prevederile legale



privind ob inerea unei pedepse mai mici în cazul denun rii unei alte persoane
care a s vîr it o infrac iune. Reamintim c  Bucur a fost re inut pe 6 septembrie,
în urma unui flagrant pus la de Direc ia General  Anticorup ie - Serviciul

Teritorial Constan a, sub directa îndrumare a procurorilor DNA. Din probele
administrate, a rezultat c  Bucur a pretins i a primit de la subalternul s u, cms.
Adrian Feraru, suma de 1000 de euro, pentru a-i înlesni acestuia ob inerea unei
sanc iuni disciplinare mai blînde din partea membrilor Consiliului de Disciplin .
Procurorii spun c  pe data de 6 septembrie, în jurul prînzului, Feraru a intrat în
biroul efului s u i i-a dat acestuia 1.000 de euro în bancnote a cîte o sut . În
minutele urm toare, opt ma ini de poli ie au intrat în curtea sediului Sec iei
Regionale de Poli ie Transporturi, iar Bucur a fost re inut i transportat sub
escort  la Bucure ti, la sediul DNA. A doua zi, magistra ii Cur ii de Apel Bucure ti
au emis pe numele lui Bucur mandat de arestare preventiv  pe o perioad  de 29
de zile, m sur  prelungit  ulterior cu înc  30 de zile de judec torii aceleia i
instan e.

                                                                               R zvan MIH ILESCU

JURNALUL DE CONSTANTA 12.11.2007



ZIUA DE CONSTANTA 14.11.2007

Secretara Politiei Rutiere a demisionat

      -- Cristiana Hariton, acuzata de faptul ca ar fi sustras din biroul sefului sau un
permis de conducere suspendat si i l-ar fi restituit posesorului, a demisionat in
cursul zilei de ieri.
      Tot ieri, i-a fost aprobata cererea de incetare a activitatii de catre conducerea
IPJ Constanta. Motociclistul Cristian Munteanu a ramas fara permis dupa ce a
fost surprins de aparatele radar ale agentilor de politie circuland cu o viteza de
peste 230 de kilometri pe ora. Spre ghinionul secretarei care binevoise sa-i
inapoieze documentul, vitezomanul a fost oprit din nou in trafic de catre oamenii
legii. Spre surprinderea acestora, motociclistul a prezentat permisul de
conducere retinut la inceputul lunii octombrie. In prezent Cristiana Hariton, in
varsta de 21 de ani, este cercetata pentru sustragere de documente de la
institutia in care lucra, fara a respecta prevederile legale. Mai mult, au fost
sesizati si politistii de la Directia Generala Anticoruptie pentru a se stabili
daca a fost vorba si de luare de mita, necesara restituirii permisului suspendat.

                                                                                     Stefania CHERMANEANU



REPLICA/CONSTANTA 12.11.2007

EXPRESUL DE SUD / CRAIOVA 14.11.2007

       În ce ar  tr im ?
      Un controversat subofi er de la P.C.T.F. Bechet a ajuns ofi er în cadrul
Direc iei Generale Anticorup ie, filiala Cara -Severin

    Contrabanda cu ig ri, pe raza de competen  a Inspectoratului Jude ean al
Poli iei de Frontier  Dolj, dup  plecarea controversatului Costel Tulitu i
însc unarea lui Ioni or Berceanu, a atins cote alarmante, pân  la 1 ianuarie
2007, când au fost desfiin ate free-shopurile odat  cu aderarea României la
Uniunea European . Actele de indisciplin  ale unor ofi eri i subofi eri - la fel.
Setea de îmbog ire, conform tirilor publicate în presa local i central i a
dosarelor ajunse la Parchet, a atins apogeul. Din p cate, nimic n-a p rut a-i mai
speria pe unii dintre subordona ii lui Ioni or Berceanu, actualul comandant al
IJPF Dolj. Nici avertismentele dure ale Pre edintelui Traian B sescu i ale
înal ilor comisari europeni, nici arestarea, în premier , a unui boss al IJPF Cara



- Severin, nici zbaterea efului Serviciului Teritorial Anticorup ie Craiova,

Ionel Gone.
      UN CAZ DE SENZA IE, CONSEMNAT RECENT, care-l are ca protagonist
pe norocosul subofi er Valentin B gan (extrem de controversat) ne oblig  s
readucem în aten ia cititorilor i, poate, a serviciilor secrete întâmpl ri stranii i
extrem de grave, petrecute pe Valea Dun rii, despre care am scris pân  ni s-a
tocit peni a.
    1) CEL MAI IMPORTANT PUNCT DE TRECERE a frontierei din Oltenia este,

 îndoial , cel de pe Valea Dun rii, de la Bechet, acolo unde, în 2000, au fost
prin i în flagrant i aresta i (pentru comiterea infrac iunii de contraband  conform
Legii nr. 141/1977) doi efi de tur , Florin Avramescu i Cornel Andrei,
considera i doi apropia i ai efului PCTF Bechet de atunci, nimeni altul decât
Costel Tulitu. Ac iunea de prindere a poli tilor de frontier  a fost coordonat ,
magistral, de colonelul Nicolae V duva (ex- ef al Inspectoratului de Poli ie
Transporturi Craiova), iar cazul, în complexitatea lui, a fost instrumentat de
procurorul Ion Alexandru, ex-adjunct al efului Parchetului Militar din Cetatea

niei, în prezent magistrat la DNA Bucure ti.
     2) PRIN VESTITA VAM  DE LA BECHET trec, zilnic, în medie, circa 180 de

tiruri, autocare i autoturisme, aspect ce a dus, indubitabil, atât la „înflorirea ?
societ ilor comerciale din zon , cât i a afacerilor „grada ilor“ i civililor care
lucreaz  aici. Din p cate, cei care au comis i comit, primii, infrac iuni de
contraband  sunt chiar lucr torii PCTF Bechet, care, contrar legii, cump  în lei
marfa de la Free Shop, pe care o revând, la suprapre , f  s  pl teasc  taxe
vamale, buticarilor din capitala Olteniei. La toate aceste venituri (ilegale) se mai
adaug  „tainul“ (de pân  la câteva sute de euro) oferit de (aproape) fiecare
conduc tor-auto care tranziteaz  vama de pe malul b trânului Danubiu, ca i

paga“ perceput  (în func ie de „doza de risc“) de la cei predispu i s  încalce
legea.
     3) POATE PU INI SUNT CEI CARE î i mai aduc aminte întâmplarea de
pomin  petrecut  în noaptea de 31 mai 2003, în zona Calafatului, la grani a cu
Bulgaria, întâmplare care a f cut înconjurul rii i i-a avut ca protagoni ti tot pe
subordona ii colonelului Costel Tulitu. Afla i în misiune, subcomisarul Costel
Simion ( ef al sectorului Nisipeni ) i agentul principal Viorel Cioanc  au gafat

„monumentabil ?, luând ca „ostatici ? o procuroare de la Parchetul de pe
lâng  Tribunalul Dolj i mai mul i speciali ti ai Centrului Zonal pentru
Combaterea Crimei Organizate si Antidrog Craiova, dup  ce i-au confundat cu
un grup de transfugi afro-asiatici i i-au somat cu focuri de arm . Cei doi poli ti
de frontier  au fost cerceta i, la vremea respectiv , de Parchetul de pe lâng
Curtea de Apel Craiova, pentru comiterea infrac iunilor de lipsire de libertate,
ultraj si purtare abuziv .
      4) ÎN TOAMNA ANULUI 2002, PARCHETUL MILITAR CRAIOVA a hot rât
trimiterea în judecat  a sergentului Vasile Melcea, angajat al Poli iei de Frontier
Calafat. Acesta, în seara zilei de 7 septembrie 2002, ora 19.30, l-a împu cat în
abdomen pe Bogdan Voiculescu, coleg de serviciu, c ruia i-a pus via a în pericol,
cu un pistol uitat pe masa ofi erului de gard  de c tre un alt salariat al IJPF Dolj,



Valentin Marina . Victima, transportat  de urgen  la Spitalul Clinic nr. 1 Craiova,
a sc pat ca prin minune de la moarte, în urma unei complicate interven ii
chirurgicale, rana c tat  necesitând 40 de zile de îngrijiri medicale. eful IJPF
Dolj, în loc s  raporteze imediat cazul la Parchetul Militar, a ordonat efectuarea

unei anchete pe linie intern , în urma c reia a stabilit c  „întâmplarea ? s-a
produs din neglijen a lui Melcea, care nu i-ar fi verificat arma pentru a observa
dac  are sau nu glon  pe eav . Procurorul militar Marian Vaetisi, anun at abia a
doua zi despre caz, a declarat, conform presei locale i centrale, urm toarele:
„Fapta nu a fost s vâr it  din neglijen , ci cu inten ie direct , în sensul c
autorul nu a urm rit s -l r neasc  pe colegul s u, dar a acceptat aceast
posibilitate de mânuire a pistolului. De aceea am re inut, în sarcina învinuitului,
infrac iunea de v mare corporal  grav , prin care s-a pus în primejdie via a
victimei, dar i infrac iunea de nerespectare a regimului armelor i muni iilor“.
      5) ÎN PRIM VARA ANULUI 2003, LA PCTF BECHET s-au strâns, cu mic -
cu mare, pe lâng  viori ti i cobzari, mai toate cadrele cu func ii de comand  la
IJPF Dolj, spre a-l cinsti pe inspectorul- ef, de ziua sa onomastic . Sub pretextul
inaugur rii unei biserici, în ora ul Bechet, comandantul i acoli ii s i s-au retras,
dup  aceea, pe „fâ ie“, unde au pus-o de-un chef - monstru, p zi i de santinele
umile înarmate cu Kala nikoave. Actele de indisciplin  din acea noapte, de Sfin ii
Împ ra i Constantin i Elena, au stârnit îngrijorarea gr nicerilor bulgari, iar
România s-a aflat la un pas de un incident diplomatic cu ara vecin .
      6) MALU MARE, 14 IUNIE 1998. În timp ce se juca într-un an  de la
marginea oselei, Leonard Mustafa, de patru ani ori, „un b ie el frumos ca un

înger“, a fost lovit în plin de un autoturism „Dacia 1300 ?, condus de
pitanul (pe atunci) Nicu Dumitric . Micu ul a murit imediat la Spitalul Clinic nr. 1

Craiova. În loc s  fie trecut in rezerv , Nicu Dumitric  a fost avansat în grad i
chiar promovat în func ia de ef al PCTF Bechet.
     7) O ALT  ÎNTÂMPLARE DE PROPOR II, cu Nicu Dumitric , în prim-plan, a
fost consemnat  în diminea a zilei de 30 iunie 2002, în urma unui scandal erotic
petrecut într-un bar din portul Bechet. Controversatul ofi er (veri or cu Cristian
Tec il , i el autor al unui accident rutier mortal i arestat de dou  ori de IPJ Dolj)
a fost acuzat c , împreun  cu doi subalterni, i-a aplicat o b taie crâncen
tân rului Cristian Dr goi, în vârst  de 22 de ani, din comuna C ra i. Miza
scandalului a fost Nela St varu, o frumoas  osp ri  care, chipurile, a fost
deranjat  de Cristian Dr goi. Cu hainele rupte, plin de sânge si vân i, a a a
ajuns acas  nefericitul tân r din C ra i. i cu acea ocazie, Dumitric  s-a aflat
la un pas de pu rie, fiind cercetat atât de Parchetul Militar Craiova, cât i de
Parchetul Militar Teritorial Bucuresti.
     8) ACUM CÂ IVA ANI, ACELA I DUMITRIC  (cunoscut i datorit  faptului

 a înv at l ut rie de la celebrul ef de taraf de igani - tism nari, Iacobi  de la
Ostroveni) i-a achizi ionat ilegal, un autoturism de lux, Skoda Octavia, pe
societatea unui tân r miliardar local, Tibi Gheorghe, cercetat penal, pentru
presupuse infrac iuni economice, de c tre IJP Dolj. Aten ionat de nenum rate ori
cu privire la aceast  înc lcare a legii de c tre subordonatul s u, eful IJP Dolj de
atunci a aplicat din nou politica stru ului.



     9) PE DATA DE 21 FEBRUARIE 2003, SUBOFI ERUL MARIAN PAPI (IJPF
Calafat) a ucis, într-un grav accident rutier, la Radovan, un om i a r nit grav al i
trei, una dintre victime fiind rud  apropiat  a poetului Gabriel Chifu, redactor- ef

al revistei „Ramuri ? i secretar al Uniunii Scriitorilor din România. La fa a
locului s-a deplasat chiar eful Poli iei Rutiere Dolj, Marian Popescu, care a
coordonat, cu profesionalism, efectuarea cercet rilor.
      10) ÎN S PT MÂNALUL ACADEMIA CA AVENCU (nr. 32, 10-16 august
2004), sub titlul „Poli ia c lare - ramura c lare pe osp ri e“, a ap rut un articol
incendiar, pe care-l reproducem în totalitate, pentru a ne feri de comentarii
subiective: „Nicu Dumitric , fostul comandant al Poli iei de Frontier  Bechet, a

mas, dup  o retrogradare disciplinar , un simplu i înst rit locotenent-colonel.
Alunecarea din func ie nu i-a afectat totu i nici notorietatea i nici virilitatea. Într-o
sear  parfumat , dup  orele de program, ma ina lui, o Skoda Octavia nou-nou ,
parcat  pe un mal înalt al Dun rii, se b ng nea ritmic i începuse s  alunece la
vale. În vehicul, Dumitric  se str duia s  ob in  orgasme multiple de la o
chelneri  frumoas , angajat  a unit ii. Noroc c  un tân r subofi er care- i f cea
rondul a v zut ma ina gata s  cad  în râp i a strigat s -i vin  în ajutor câ iva
colegi care s  fac  din um r frana! Salvatorul era chiar so ul frumoasei i, abia
dup  ce s-a minunat de vigoarea colonelului, s-a întristat pân  la divor “.
    11) ÎN ZIUA DE 17 OCTOMBRIE 2005, în timp ce unii agen i de frontier
jucau table, un TIR (înc rcat cu 654000 de pachete de ig ri netimbrate) a ajuns,
întâmpl tor sau nu, cu scopuri precise, într-o livad  a SC SAVINI Piscu Sadovei,
transportul fiind descoperit de Marin Defta i Mirel Florea (lucr tori ai Postului de
Poli ie Ostroveni), ultimii doi fiind felicita i, pentru curaj, atât de conducerea

Poli iei Române, cât i de cea a IJP Dolj. Cazul a fost rezolvat cu „succes ?
în instan , f ptuitorii zburd i acum în libertate, autorii capturii (adic  poli tii
din Ostroveni) primind numeroase amenin ri cu moartea.
   12) TOT ÎN ANUL 2005, IONI OR BERCEANU s-a eviden iat prin dou
tr sn i, imaginea sa fiind serios ifonat . Pe lâng  faptul c  a transportat, cu
Jeep-ul Poli iei de Frontier , un porc mistre  vânat de lucr tori ai AJVPS Dolj de
pe insula Copani a, a pus la dispozi ia unor civili de la Craiova i de la Bucure ti,
prin subordona ii s i, o alup  ultramodern  (din dotarea PCTF Bechet), cu care
ace tia au mers la vân toare i s-au plimbat pe Dun re. Faptele, foarte te grave,
despre care pot depune m rturie mai mul i martori, au fost aduse chiar la
cuno tin  chestorului Nelu Ioan Pop, ef al Poli iei de Frontier  din România,
care s-a ar tat extreme de indignat i a trimis, în zon , mai multe echipe de
control.
     13) ÎNTR-UN ASTFEL DE MEDIU, DE „UNIVERS“ (IJPF Dolj – PCTF Bechet)

a activat cu „succes ?, pân  acum câtva timp, i tân rul subofi er Valentin
gan, care, de i extrem de controversat, a reu it, recent, marea „lovitur  a

vie ii sale“. Mai precis, printr-o minune, printr-un miracol (a se citi: concurs sau
examen) a fost admis în func ia de ofi er al Direc iei Generale Anticorup ie, Filiala
Cara -Severin, stârnind atât admira ie, cât mai ales stupefac ie în rândul tuturor
celor care l-au cunoscut. Vestea i-a ocat pe mul i, inclusiv pe comisarii- efi Ionel



Gone ( ef al Serviciului Teritorial Anticorup ie Dolj) i Georgel Enescu ( ef al IJP
Dolj), ale c ror comentarii nu le putem reproduce.
      Valentin B gan (un apropiat al lui Costel Tulitu, dar i al lui Ioni or
Berceanu) n-a prea excelat în plan profesional, nu s-a remarcat prin ac iuni
extraordinare, nu i-a riscat via a prinzând temu i trafican i de droguri sau de
carne vie. Domnia sa (considerat de unii un om cumsecade, un „b iat de zah r“,
cu o sor  înst rit  în Bucure ti) a ie it, totu i, în eviden  cu ceva, fiind v zut,
zilnic, la volanul celor mai scumpe ma ini din zon  (VW Touareg, Toyota – ultima
genera ie etc.), autoturisme mai tari decât ale ministrului Cristian David i, pe
care, sinceri s  fim, nu i le permit nici cei mai boga i i mai fioro i lideri ai
rromilor din Fa a Luncii : Fulgu , Levier, Secretar, Vilifort, Eminescu i Serdaru.
     GENERALUL ION PITULESCU (EX- EF AL IGP, o legend  vie a MAI) a
descris, cu lux de am nunte, într-una din c ile sale de c tâi („Al III-lea

zboi Mondial: Crima organizat “, Ed. Na ional, 1996) c  „Trafican ii i
contrabandi tii au rela ii strânse cu unii vame i i poli ti de frontier , practic cu
întreaga echip  de serviciu la un moment dat. Poli ia de Frontier  este cel mai

putred organism din MAI. ? Declara ia lui Pitulescu nu are nicio leg tur ,
zicem noi, cu controversatul Valentin B gan, beche ean de-al nostru, din Dolj,

ruia îi dorim o carier  frumoas , dar c ruia, spre luare aminte, în loc de epilog,
îi reamintim c , acum un an, în Cara -Severin („jude ul tuturor posibilit ilor“) a
fost arestat chiar eful Inspectoratului Jude ean al Poli iei de Frontier , colonelul
Ioan Cioanc . Acesta a fost re inut de c tre procurorii DIICOT Timi oara, pentru
favorizarea unui grup de contrabandi ti de ig ri netimbrate (din zona de frontier
Moldova Veche), al turi de el fiind înc tu i subcomisarii Dorin Praja i Nicu or
Cucoana. Din anchet  a reie it c eful contrabandi tilor era Omer Radovanovici
(primar al unei prospere comune din Cara -Severin), prieten bun cu un comisar-
ef din actuala conducere a Poli iei de Frontier  Dolj, care, în vremea

embargoului impus Iugoslaviei, î i desf ura activitatea în zon , la Batalionul de
Gr niceri, pe Clisura Dun rii, cot la cot cu „s rmanul“ Omer Radovanovici.Vom
reveni cu am nunte

                                                                                    Constantin Preda

  INTERESUL PUBLIC 15.11.2007

Rocad  la vârful DGPI: Dîrn  vs Mure an
      Soarta lui Constantin Dîrn , loc iitorul efului DGIPI, a fost decis , mar i
sear , într-o întâlnire la vârf a unor capi din Interne

    Mar i sear  a avut loc, la sediul MIRA, o întâlnire „fulger“ între ministrul
Cristian David, Petru Albu ( eful DGIPI) i Marcel Sâmpetru (consilier al
ministrului David) pentru analizarea anumitor evenimente care au pus sub
semnul întreb rii profesionalismul i echidistan a politic  a MIRA. Principala tem



a reuniunii a fost activitatea chestorului principal de poli ie Constantin Dîrn ,
loc iitorul efului DGIPI i ef al sec iunii Informa ii a temutului serviciu secret al
MIRA. Cei trei au analizat modul în care a fost implicat chestorul Dîrn  în cazurile
„Caltabo  ul“ i „Sîntion“.
      Conform surselor noastre, ministrul David a cerut explica ii cu privire la
nuan a ordinelor pe linie de serviciu date de Dîrn  pentru filmarea ministrului
liberal, Decebal Traian Reme , i supravegherea informativ  a procurorului
Marian Sântion, fostul ef al Direc iei Generale Anticorup ie din cadrul

MIRA.
    Concluzia discu iilor a fost c , din punct de vedere managerial, ar fi bine ca
acest ofi er s  fie înlocuit cu proasp treactivatul colonel Vasile Mure an.
Propunerea de înlocuire amintit  este i explica ia pentru care Mure an î i bea zi
de zi cafeaua la DGIPI i este salutat în pozi ie de drep i de ofi eri, dar
deocamdat  nu ocup  nicio func ie oficial  în structura de comand  a DGIPI.
     Se explic  astfel i de ce, recent, Sorin Ovidiu B lan a declarat, într-o
emisiune televizat , c  Vasile Mure an ar fi fost numit la conducerea filajului din
DGIPI. De fapt, Mure an nu va fi doar eful Filajului, ci chiar al Serviciului de
Investiga ii sub Acoperire (SIA), o structur  ce urmeaz  a fi delimitat  din DGIPI,
exact pe fosta zon  de competen  a lui Dîrn .
   Altfel spus, Direc ia General  de Informa ii i Protec ie Intern  a MIRA se va
împ i, pe principiul divide et impera, în Direc ia de Protec ie Intern i un
serviciu de investiga ii sub acoperire, pentru ca ac iuni de genul celor coordonate
de Dîrn  s  nu mai poat  fi posibile decât la comand . Este bine c  Dîrn  i-a
surprins pe camera video, în flagrant, pe Reme i Mure an? Dac  da, atunci
asta a fost o ac iune care urma s  se concretizeze în arestarea unui ministru,

 ordin politic, sau doar în reglarea de conturi politice? Surprinz tor este c i
Marian Sântion i Constantin Dîrn  sunt pu i pe linie moart  de i ambii au
derulat ac iuni l udabile, pe plan profesional, în lupta împotriva corup iei.
     Cine este îns  comisarul- ef Vasile Mure an, cel aflat în c ile ministrului
David pentru importanta rocad  de la vârful DGIPI? Ironia face ca, din datele
existente cu privire la trecutul acestuia, el s  poat  fi încadrat exact în categoria
de granguri care au reu it s -l îndep rteze pe Sântion din incinta plin  de corup i
a MIRA. Absolvent al colii „Alexandru Ioan Cuza“ în 1985, Vasile Mure an a
de inut mai mult  vreme func ia de ef al Inspectoratului de Poli ie Maramure
(1996- 2000), apoi director adjunct al Direc iei Organizare, Mobilizare, Opera ii a
Ministerului de Interne i, din 2002, eful serviciului secret DGIPI Maramure . În
2006 chestorul Vasile Mure an a fost trecut în rezerv . El a fost îns  recent
reactivat i a teapt  reluarea luptei anti corup ie. Presa a consemnat foarte multe
acuza ii extrem de grave aduse lui Mure an, îns , de fiecare dat , protec ia de
care s-a bucurat din partea efilor s i a fost impecabil . Mah rul aflat azi pe lista
scurt  a ministrului Cristian David a fost acuzat de protejarea unor unor re ele
mafiote existente inclusiv în poli ie, de patronarea unei re ele de poli  i ti care se
ocupa cu înmatricularea ilegal  a autoturismelor, de implicarea în ac- iuni de
crim  organizat , cazurile prezentate de pres  fiind destul de numeroase. Unul
dintre „speciali tii“ în activitatea comisarului ef, pe atunci, Vasile Mure an este
ziaristul maramure ean Cornel Sabou, cel care în urma unui proces de calomnie



a fost încarcerat pentru 45 de zile i a fost nevoie de interven ia CEDO pentru a i
se face dreptate. Referitor la acel episod, ziaristul Sabou a f cut o dezv luire
ocant  cu privire la modul de lucru al comisarului- ef Vasile Mure an, eful de

atunci al IJP Maramure . „Este vorba de arestarea mea din 1998, dup
condamnarea la 10 luni închisoare (proces câ tigat de mine ulterior la CEDO).
Într-o zi m-am prezentat din nou la Mure an în birou... Devenisem, între timp,
proprietarul unei Agen ii regionale de Pres , Transpress se numea... Iam predat
o caset  audio în care era o înregistrare f cut  de un mafiot local. Se vorbea cu
un colonel (Bota) despre înmatricularea ilegal  a unor ma ini str ine aduse
(furate?) din vest. Bota sta trebuia s  se ocupe de acte, iar individul trebuia s -l
mituiasc . S-au convenit chiar i tarifele (inclusiv o lad  de bere i un cartu  de
ig ri!). N-am s  v  plictisesc acum povestindu- v  cum a ajuns caseta aceea la
mine... L-am rugat s  fac  o verificare i s -mi comunice rezultatul (în spiritul
vechii noastre colabor ri „fructuoase“, nu-i a a?). M-a asigurat c  voi primi

spunsul a doua zi. A doua zi m-a arestat!“...
       Vasile Mure an „punctat“ de ziaristul Cornel Sabou
      Portretul f cut, mai jos, de Sabou lui Vasile Mure an, de i poate fi considerat
subiectiv, merit  citit cu aten ie. Iat  o prezentare, destul de plastic  a lui Vasile
Mure an: „poli ist maramure ean de «excep  ie» i «excep ional»!; poate chiar
cel mai de tept, mai ambi ios i mai capabil poli ist-fost mili ian din Maramure ,
fiindc  mai nimeni din poli ia jude ului nu a mai avut o asemenea ascensiune
fulminant  pe scara ierarhic  precum Mure an: în 1989 era un simplu locotenent,
gura târgului spune c  el era ofi erul de serviciu în IPJ Maramure  când cu
evenimentele din 22 decembrie ‘89, iar coinciden a a f cut ca doar dup  trei ani,
în 1993, Mure an s  ajung  în func ia de inspector- ef al IPJ!; c ci «func ia bate
gradul», nu-i a a?; apropo despre avans rile în grad ale lui Mure an, f
cuvinte, precum F t- Frumos, mai mereu avansat la «excep ional », pân  la
colonel plin!; a ajuns ulterior i prin fotolii foarte înalte din conducerea central  a
MAI i - ti i povestea cu lupul paznic la stân ? - a ajuns la un moment dat s  fie
pus ef tocmai la UM 0962 Maramure , adic  s  conduc  «doi ’un sfert»-ul
jude ean, adic  s  conduc  exact unitatea care supravegheaz  activitatea
poli tilor maramure eni, adic  s  investigheze atunci când unii poli ti ai IPJ-
ului calc  pe bec: atunci când unii iau mit , in dosare grele la «naftalin »,
ancheteaz  ani de zile vreun caz limpede ca lumina zilei, protejeaz  politicieni-
infractori i capi ai lumii interlope etc.; oare tie cineva câ i poli ti corup i din IPJ
Maramure  au fost descoperi i în perioada în care Vasile Mure an a condus IPJ
i, respectiv, «doi ’un sfert»? - iar dac  totu i tie cineva, s  spun  public!; i

înc  ceva despre colonelul Mure an, un mizilic, acolo: cei mai hâtri spun c
poli istul nr.1 al Maramure ului ar putea râde ironic auzind porecla «N stase-
Patru Case» sau ar putea râde chiar în hohote dac  ar auzi pe cineva afirmând

, pe vremea când el era eful IPJ, «mafia p durilor» din Maramure  a
prosperat mai ceva ca niciodat !!!; nu e adev rat, fiindc  «mafia p durilor» chiar
atunci s-a n scut în Maramure , nederanjat  de nimeni din Poli ie, la fel cum
este i ast zi, când IPJ Maramure  e condus de comisarul- ef Ioan Isac! - dar cu
precizarea c  Isac înc  este un „pui or“ pe lâng  celebrul i rutinatul colonel
Vasile Mure an“. Referitor la afacerile în care a fost implicat Vasile Mure an, ele



vor fi prezentate pe larg în cotidianul nostru dup  ce acesta va reveni pe
baricadele a a-zisei lupte anticorup ie.

                                                                                                     Dan Badea
TIMPOLIS 15.11.2007

Mita refuzata si tigari confiscate la frontiera

      Agentii mehedinteni aflati in subordinea Directiei Politiei de Frontiera
Timisoara au refuzat zilele trecute o spaga de 50 de euro, in timp ce colegii lor
din Caras-Severin au confiscat peste 3.300 de pachete de tigari netimbrate.
    Politistii de Frontiera de la Portile de Fier au refuzat marti dupa-amiaza o
spaga de 50 de euro, oferita de un cetatean sarb, care incerca sa intre in
Romania cu o masina neinmatriculata. K. Dragoslav, de 56 de ani, se prezentase
la punctul de trecere a frontierei cu un autoturism Volvo inmatriculat in Germania.
Barbatul insa nu avea certificatul de inmatriculare asupra sa deoarece
documentul ii fusese furat pe teritoriul Serbiei. Si s-a oferit sa "scape" o bancnota
de 50 de euro in buzunarul oamenilor legii, in speranta ca astfel va putea intra in
tara fara probleme. Politistii au anuntat procurorii si ofiterii Directiei Generale

Anticoruptie, care i-au organizat sarbului un flagrant. Acesta este cercetat, in
libertate, pentru dare de mita.
     Politistii de frontiera din Caras-Severin, au confiscat marti 3.300 de pachete
de tigari netimbrate, in valoare de 13.000 de lei. Cea mai mare parte a tigarilor
de contrabanda confiscate au fost descoperite in doua automobile, impotmolite in
noroiul de pe un camp, dupa ce au fost urmarite cateva minute de un echipaj al
frontieristilor din Oravita. Soferii masinilor ticsite cu miile de pachete de tigari
erau din Timis si au marturisit ca au cumparat marfa de la o persoana
necunoscuta. Alte 3.200 de pachete de tigari au fost confiscate in ultimele zile de
oamenii legii de la I.P.J. Timis, in special din automobile trase pe dreapta pe raza
orasului Deta.

Sebastian POELINCA

   TIMPOLIS 15.11.2007

      Sinceri sub anonimatul sondajului de opinie
     41% dintre romani au corupt functionarii statului

    Peste 40% dintre romani au recunoscut ca au "uns" angajatii institutiilor de
stat, pentru a li se rezolva mai repede o problema, potrivit unui sondaj INSOMAR
realizat recent. Micile atentii si cadourile sunt principalele mijloace folosite de
cetateni pentru a imbuna functionarii publici. Politia Rutiera este, in viziunea
cetatenilor, cea mai corupta dintre institutiile Ministerului Internelor si Reformei



Administrative (M.I.R.A.) Asta cu toate ca jumatate dintre cei care fac astfel de
acuzatii recunosc ca nu stiu niciun caz concret de coruptie.
    Cine nu-i corupt nu reuseste in viata
    Potrivit realizatorilor acestui sondaj, romanii nu ofera cadouri doar de
sarbatori, ci pe tot parcursul anului, cadorisitii fiind functionarii statului. Acestia
primesc mici atentii pentru a rezolva problemele cetatenilor, care de multe ori se
impiedica in hatisul birocratic. Potrivit INSOMAR, "acest fenomen al oferirii de
mici atentii nu este diferentiat in functie de sex, la oras fata de sat sau de la o
regiune la alta. Cei cu studii medii si cei intre 35 si 49 de ani au oferit in cea mai
mare masura astfel de atentii". Sondajul mai releva ca 63% dintre cetatenii
Romaniei considera ca nivelul coruptiei a crescut sau a ramas la fel dupa
aderarea la U.E. In plus, 30% dintre romani considera ca nivelul coruptiei din
Romania a crescut dupa 1 ianuarie 2007.
     Realizatorii sondajului au constatat ca "modelul traditional" de reusita bazat
pe valoare si pe dezvoltarea abilitatilor personale nu mai are multi adepti in
societatea romaneasca actuala. Asta deoarece doua treimi din tre cei chestionati
(66%) sunt de parere ca succesul unui om obisnuit nu poate fi obtinut fara a fi
corupt (adica, fara a da sau a lua mita, a se folosi de pozitia detinuta in vederea
obtinerii de favoruri). Cei mai optimisti in privinta reusitei bazate pe meritul
personal sunt, conform aceluiasi sondaj, bucurestenii si cei cu studii superioare.
     Marea majoritate a populatiei (peste 80%) considera oportuna functionarea
Centrului National pentru Integritate ca organism public independent ce are drept
scop asistarea cetatenilor in prevenirea faptelor de coruptie. Doar 25% dintre cei
chestionati considera ca eficienta institutiilor anticoruptie a crescut dupa
aderarea Romaniei la U.E.
      Politia Rutiera, prima la coruptie
     Politia Rutiera este privita de cei mai multi dintre respondenti ca avand cel
mai ridicat nivel al coruptiei (64%) dintre toate structurile Ministerului Internelor si
Reformei Administrative. Aceasta este urmata, in conceptia respondentilor, de
Politia de Frontiera si de catre inspectoratele judetene de politie din tara.
Institutiile percepute ca avand nivel scazut de coruptie sunt Serviciul de Evidenta
a Persoanelor si Jandarmeria. Un caz aparte il constituie cel al Directiei

Generale Anticoruptie ce are drept scop prevenirea si combaterea coruptiei in
cadrul M.I.R.A. In cazul D.G.A., 41% dintre respondenti considera ca exista un
nivel ridicat de coruptie.
     Peste 60% dintre cei care au raspuns sondajului sustin ca D.G.A. nu serveste
intereselor cetateanului decat intr-o mica masura, in timp ce 30% dintre cei
intrebati nici nu au auzit de Directia Generala Anticoruptie din M.I.R.A. Pe de
alta parte, 66% (majoritatea cu cel mult zece clase sau cei peste 65 de ani)
dintre cei care au raspuns sondajului sustin insa ca nu cunosc cazuri concrete
despre faptele de coruptie savarsite de angajatii M.I.R.A.
      Instantele si parchetele au probleme de imagine
     Aproape doua treimi dintre cetateni considera ca sunt greu accesibile
informatiile si competentele Ministerului Justitiei, parchetelor, D.G.A.-ului si cele
ale M.I.R.A. 20% dintre cetateni cred ca parchetele, instantele de judecata si
Directia Nationala Anticoruptie sunt influentate politic.



     Studiul INSOMAR a fost comandat de Asociatia pentru Implementarea
Democratiei si a fost realizat in perioada 10 - 17 octombrie. Au fost chestionate
peste 1.200 de persoane in 53 de orase si 50 de localitati rurale din 40 de judete
si in Bucuresti.

ZIUA DE CLUJ /15.11.2007

         Direc ia Generalã Anticorup ie Cluj: douã dosare finalizate

        De la înfiin area sec iei teritoriale a Direc iei Generale Anticorup ie

(DGA) la Cluj, poli tii care lucreazã în cadrul institu iei au trimis cãtre procurori
23 de cazuri.
      Dintre acestea, doar douã au intrat pe rolul instan elor. Reprezentan ii DGA
Cluj spun cã traficul de influen ã i luarea sau darea de mitã reprezintã cazuri
greu de demonstrat.
Din 2006, în Cluj functioneazã sectia teritorialã a Directiei Generale Anticoruptie.
în aceastã perioadã, reprezentantii DGA Cluj au primit peste 53 de petitii, 27
de apeluri telefonice, au primit în audientã 36 de persoane si au consiliat alte 43
de persoane.
     In urma acestor activitãti, politistii Biroului Anticoruptie din cadrul DGA

Cluj au întocmit 23 de dosare, pe care le-au înaintat procurorilor. Conform unei
statistici realizate de DGA, 30% din infractiunile verificate sunt de luare de mitã,
35% infractiuni asimilate, 8% luare de mitã si 16% trafic de influentã.
     “DGA are ca arie de reponsabilitate institutiile aflate în subordinea Ministerului
Administratiei si Internelor. Este însã foarte greu sã demonstrezi unele infractiuni,
precum cele de luare de mitã sau trafic de influentã, fãrã flagrante”, a declarat
inspectorul Sebastian Fanea , din partea DGA Cluj.
       O luare de mitã si o dare de mitã
       In Cluj, DGA a trimis spre rezolvarea procurorilor un singur caz de luare de
mitã. “Este vorba de un agent de la circulatie care a pretins unui cetãtean
austriac 100 de lei, pentru a-l ierta de o încãlcare a regulilor de circulatie”, a
declarat Fanea. Politistul a oprit o masinã cu numere strãine, pentru cã a trecut
pe rosu. Soferul a refuzat sã ofere mita si a solicitat chitantã. Apoi, cetãteanul
austriac a depus o plângere, finalizatã însã doar cu o amendã administrativã, de
400 de lei, pentru politist.
     Un alt caz rezolvat este si autodenuntul unui jandarm clujean. Acesta a
sesizat DGA dupã ce un cetãtean i-a oferit mitã 400 de lei. DGA si organele
competente au realizat un flagrant, în urma cãruia a fost retinut cetãteanul care a
încercat sã-l mituiascã pe jandarm. “Multe din sesizãri se referã la politisti.
Explicatia ar fi cã acestia sunt cei care intrã în contact cu populatia, sunt cei mai
expusi”, a mai spus inspectorul.
      “Nu am avut încã nici o sesizare din sistem, prin care un angajat sã
povesteascã despre un alt politist. Cred cã e vorba de o culturã pe care încã nu o
avem”, a mai declarat Fanea.
       Mita e la Politia Rutierã



      Un sondaj INSOMAR aratã cã, în opinia populatiei, cei mai corupti dintre
angajatii Ministerului Internelor si Reformei Administrative (MIRA) sunt politistii
din cadrul Politiei Rutiere, 64% dintre români fiind de aceastã pãrere.
     Aceastã situatie se regãseste si în dosarele realizate de cãtre DGA Cluj.

Reprezentantii Biroului Anticoruptie Cluj spun cã majoritatea cazurilor
sesizate din 2006 pânã acum s-ar referi la angajatii Politiei Rutiere. Pe de altã
parte, potrivit unui raport al DGA, în primele nouã luni ale anului 2007, în cadrul
MIRA s-a dat si s-a luat mita în valoare de 180.000 de euro.
       In cadrul MIRA au fost învinuite si inculpate 111 persoane. în 47% din cazuri
este vorba de politisti. Urmeazã functionarii publici, cu 22% din cazuri si angajati
ai Politiei de Frontierã, cu 19%.

                                                                                                         Atilla BIRO

ZIUA 16.11.2007

"Ultimul mohican" din DGIPI a fost debarcat
  -- Constantin Darna, mana dreapta a chestorului Virgil Ardelean,

fostul sef al serviciului secret al MIRA, s-a "pensionat"

Chestorul Constantin Darna, prim-adjunctul Directiei Generale de
Informatii si Protectie Interna (DGIPI- fosta UM 0962 sau "doi si un sfert"), a cerut
"incetarea pe cale amiabila a relatiilor de lucru".Darna a fost mana dreapta a
chestorului Virgil Ardelean, zis "Vulpea", fostul sef al DGIPI, fiind totodata si unul
dintre ultimii oameni de incredere ai "Vulpii". Alaturi de Darna s-a pensionat si
Dan Mitica, director de diviziune (unitatea de interceptari a fostei UM 0215-n.a.)
in cadrul aceluiasi serviciu. Cei doi au evitat sa spuna in mod direct motivele care
i-au determinat sa faca acest gest. Oficial, chestorul Darna a precizat pentru
ZIUA: "Am incetat raporturile de serviciu din motive personale". Acesta nu a vrut
sa comenteze ultimele scandaluri din sanul DGIPI legate atat de filajul organizat
impotriva procurorului Marian Sintion sau de flagrantul in urma caruia fostul
ministru al Agriculturii, Decebal Traian Remes, a fost filmat de oamenii din
serviciul secret al MIRA. "Nu sunt alte motive decat personale" , ne-a raspuns
chestorul Darna. Totodata, el ne-a mai spus ca nu stie cine va veni in locul sau.
Pe de alta parte, Dan Mitica ne-a declarat: "Aveam probleme medicale si,
oricum, voiam sa ma pensionez mai demult. Nu ma simt vizat de nici o ancheta
si m-am despartit de acest serviciu in conditii amiabile". Cu toate acestea, surse
din cadrul DGIPI ne-au confirmat existenta unor dispute in sanul conducerii de la
varful acestei directii. De altfel, ultimele evenimente generate de aparitia in presa
a filajului asupra lui Marian Sintion, fost sef al Directiei Generale Anticoruptie

(DGA) si fost consilier al ministrului de Interne, Cristian David, in urma caruia s-a
demonstrat ca au fost implicati angajati ai DGIPI, precum si "afacerea
Caltabosul" in care a fost implicat Decebal Traian Remes, au constituit motive de
indepartare a vechilor colaboratori ai chestorului Ardelean. Prin trecerea in



rezerva la cerere a lui Darna si Mitica, Cristian David a reusit sa mai scape de
doi colaboratori ai Vulpii. Cei doi proaspeti pensionari vor beneficia de
prevederile legale care stipuleaza ca daca trec in rezerva inainte de de varsta
normala de pensionare vor beneficia de plata unor solde compensatorii. In cazul
lui Darna, acestea depasesc un miliard de lei vechi.Grupul celor
patruScandalurile din cadrul DGIPI au fost atent monitorizate de ministerul
condus de Cristian David. Reactia ministrului a fost indepartarea lui Marian
Sintion, dar si a celor care "ii purtau sambetele", sustin sursele noastre. Nu cu
mult timp in urma ZIUA relata despre plangerea penala depusa de fostul consilier
al lui David, Marian Santion, reintors la DIICOT. Acesta preciza ca un grup de
patru sefi din MIRA sunt acuzati de comiterea infractiunii de abuz in serviciu.
Printre acestia se afla chestorii Virgil Ardelean si Constantin Darna. Ardelean era
acuzat de Santion ca, in fosta sa calitate sef al DGIPI-MAI (UM 0962), in mod
voit defectuos "a gestionat efectuarea verificarilor specifice sub aspectul riscurilor
de catre Directia Generala Anticoruptie prin asocierea cu Asociatia pentru
Implementarea Democratiei". Virgil Ardelean mai este acuzat ca, in aceeasi
maniera, "a avizat prin imputernicitul sau, chestorul principal Constantin Darna
protocolul DGA nr.406.508/02.10.2006 - document considerat de noul sef al

DGA, Irinel Paun, ca incalca dispozitiile legale in materie". De asemenea,
Darna este acuzat ca "a semnat referatul de aprobare nr.2013/2006 care stabilea
colaborarea dintre DGA-MAI si Asociatia pentru Implementarea Democratiei,
colaborarea concretizata prin protocolul DGA". Ceilalti doi ofiteri vizati de
plangerea lui Santion sunt comisarul sef Valeriu Dinca, seful Diviziunii de
Protectie din cadrul MIRA si directorul Directiei Generale Juridice al MIRA,
chestorul Cristian Baci.

                                                                         Petrisor CANA

COTIDIANUL 16.11.2007

Adjunctul de la „doi s-un sfert”, pensionat dupa filajul lui Sintion

     Chestorul Constantin Dirna, adjunct la „doi s-un sfert”, s-a pensionat fortat
pentru ca ar fi pus filatorii pe urmele procurorului Marian Sintion, spun surse din
politie.
     Chestorul principal de politie Constantin Dirna (foto), adjunct la Directia
Generala de Informatii si Protectie Interna (DGIPI) din Ministerul Internelor si
Reformei Administrative (MIRA) (fosta unitate „doi s-un sfert”), a depus ieri
cererea de pensionare. Surse din politie sustin ca trecerea in rezerva a lui Dirna
ar fi „fortata”, pentru ca, in urma unor verificari interne facute cu mare discretie si
dispuse de ministrul Cristian David, s-ar fi descoperit ca Dirna ar fi fost cel care
ar fi ordonat filarea procurorului Marian Sintion, fost sef al DGA, apoi consilier al
ministrului.
    Chestorul Constantin Dirna a infirmat insa aceasta ipoteza: „Nu este adevarat
ca am fost gasit vinovat de aceste lucruri. Am depus cererea de incetare a



raportului de serviciu, dar m-am gindit ca este mai bine asa pentru ca acum se
face reforma…”, a declarat el pentru Cotidianul. Surse oficiale din MIRA sustin
insa nu numai ca Dirna ar fi fost un pion din planul de filaj, ci si singura veriga
ramasa intre DGIPI si fostul ei sef, chestorul Virgil Ardelean, dupa mai multe
schimbari facute in directie de ministrul Cristian David.
     La sfirsitul lunii octombrie a acestui an, „Jurnalul National” a sustinut ca
procurorul Marian Sintion, fost consilier al ministrului David, a fost filat de opt
echipaje din DGIPI. Citeva zile mai tirziu, ministrul Cristian David a cerut
incetarea delegarii lui Marian Sintion la MIRA, pe motiv ca a facut circ mediatic
din filajul sau.
    Numele vehiculat ca posibil inlocuitor al lui Dirna este Vasile Muresan, un fost
politist pensionat, ca si Petru Albu, actualul sef al DGIPI.

                                                                                         Georgeta Ghidovat

TELEGRAFUL/PRAHOVA  16.11.2007



ZIUA DE CONSTANTA 21.11.2007

       Inalta Curte este nemilostiva cu Bucur

   -- Ioan Bucur, seful suspendat al Politiei Transporturi, nu poate parasi
inchisoarea. Dupa ce Curtea de Apel Constanta i-a respins, in urma cu o
saptamana, cererea de liberare provizorie sub control judiciar, nici Inalta Curte
de Casatie si Justitie (ICCJ) nu s-a aratat mai ingaduitoare fata de soarta
politistului acuzat de luare de mita.
     Astfel, ICCJ a dispus continuarea judecarii lui Bucur in stare de arest, prin
respingerea recursului acestuia formulat impotriva incheierii instantei
constantene. Inca de la primul termen, avocatul comisarului sef a cerut judecarea
procesului cu usile inchise, invocand faptul ca Bucur este o persoana publica, a



carui imagine ar putea avea de suferit. Totusi, instanta a respins aceasta
solicitare, astfel ca atat presa, cat si intreaga Politie Transporturi reunita la Curte,
au putut sa asiste la audieri. De la bun inceput, aparatorul lui Bucur a contestat
interceptarea convorbirilor intre inculpat si denuntatorul sau, Adrian Feraru, o
proba solida impotriva lui Bucur. Potrivit avocatului, aceasta interceptare a fost
ilegala, dat fiind faptul ca Directia Generala Anticoruptie (DGA) avea avizul
Tribunalului Bucuresti si nu pe cel al Curtii de Apel Bucuresti - dupa cum
prevedea legea in cazul ofiterilor superiori - pentru obtinerea acestei probe. In
aparare, procurorul DGA din cadrul Biroului Teritorial Constanta, a afirmat

ca DGA a solicitat avizul de la instanta corecta. Greseala, spun ei, se
datoreaza operatorilor sistemului electronic prin care a fost facuta cererea, care
au incurcat codurile instantelor. Instanta a precizat ca va lua in considerare
obiectiile aparatorului politistului atunci cand se va discuta fondul cauzei.
Urmatorul termen a ramas stabilit pentru 29 noiembrie.

TELEGRAF/CONSTANTA 21.11.2007

Fostul ef al Poli iei Transporturi r mîne în arest

     Judecat pentru luare de mit , cms. ef Ioan Bucur, fostul ef al Sec iei
Regionale de Poli ie Transporturi Constan a, r mîne în spatele gratiilor. Decizia a
fost luat , ieri, de Înalta Curte de Casa ie i Justi ie care a respins recursul
formulat împotriva deciziei magistra ilor Cur ii de Apel Constan a de men inere a

surii arest rii preventive a poli istului. La începutul lunii octombrie, Bucur a
fost trimis în judecat  de procurorii Direc iei Na ionale Anticorup ie (DNA), în
stare de arest preventiv, pentru luare de mit . Potrivit actului de inculpare, pe
data de 6 septembrie 2007, cms. ef Ioan Bucur a fost prins în flagrant în timp ce
primea de la subalternul s u, cms. Adrian Feraru, suma de 1.000 de euro, pentru
a-i înlesni acestuia ob inerea unei sanc iuni disciplinare mai blînde din partea
membrilor Consiliului de Disciplin  al Poli iei Transporturi Constan a. În timpul
urm ririi penale, Bucur a sus inut c , la momentul flagrantului, Feraru îi înapoia
suma de 1.000 de euro pe care o împrumutase de la el în urm  cu ceva timp.
Bucur a mai spus c  totul este o înscenare i c  Feraru s-a folosit de numele lui
pentru a beneficia de prevederile legale privind ob inerea unei pedepse mai mici
în cazul denun rii unei alte persoane care a s vîr it o infrac iune. Reamintim c
Bucur a fost re inut pe 6 septembrie, în urma unui flagrant pus la cale de

Direc ia General  Anticorup ie - Serviciul Teritorial Constan a, sub directa
îndrumare a procurorilor DNA. Procurorii spun c  pe data de 6 septembrie, în
jurul prînzului, Feraru a intrat în biroul efului s u i i-a dat acestuia 1.000 de
euro în bancnote a cîte o sut . În minutele urm toare, opt ma ini de poli ie au
intrat în curtea sediului Sec iei Regionale de Poli ie Transporturi, iar Bucur a fost
re inut i transportat sub escort  la Bucure ti, la sediul DNA. A doua zi, pe



numele lui Bucur a fost emis un mandat de arestare preventiv  pe o perioad  de
29 de zile, m sur  prelungit  ulterior cu înc  30 de zile.
                                                                                          R zvan MIH ILESCU
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ALBA-IULIA - DGA a prins un traficant de influen

       Ioan Dinu S. a fost prins în flagrant delict de trafic de influen , în timp ce
"negocia" cu un cet ean din comuna Bistra, jude ul Alba, angajarea fiului
acestuia în rândurile Poli iei. Pentru acest serviciu el a primit 1.000 de euro i a
mai cerut 400 de lei pentru a achita nota de plat  a unei mese de protocol "unde
a participat persoana care ajuta la încadrarea" fiului denun torului, conform
Direc iei Generale Anticorup ie (DGA) din cadrul MIRA. Ioan Dinu S. este
urm rit penal, în libertate, pentru trafic de influen .

                                                                                      Violeta Fotache

ULPIA JURNAL/ALBA IULIA 23.11.2007

" pag " de 1100 de euro pentru angajare

Ofiterii Directiei Generale Anticoruptie Alba Iulia, sub coordonarea
procurorului desemnat din cadrul Parchetului de pe lângã Tribunalul Alba, au
organizat luni, 19 noiembrie, prinderea în flagrant a cetãteanului Ioan Dinu S, în
timp ce acesta "negocia" cu o persoanã în vederea angajãrii fiului
acestuia.
     Totul a început luna trecutã cu înregistrarea unui denunt la nivelul D.G.A. -

Alba Iulia al unui cetãtean din comuna Bistra. Acesta a sesizat institutia despre
faptul cã în cursul lunii iulie
l-a cunoscut ocazional pe Ioan Dinu S., care i-a promis cã poate "aranja"
angajarea fiului sãu motivând cã are "cunostinte" la politie. În schimbul acestui
serviciu, bãrbatul a pretins si primit de la denuntãtor suma de 1000 euro. În
intervalul  de timp scurs de la înmânarea sumei respective si pânã la depunerea
denuntului, acesta a mai solicitat telefonic pãrtii vãtãmate suma de 400 lei pe
motivul achitãrii unei mese de  protocol unde a participat persoana care ajuta la
încadrarea
fiului sãu.
      Discutiile care au precedat organizarea flagrantului au confirmat spusele
celui care a depus denuntul, în cauzã fiind începutã urmãrirea penalã pentru
comiterea infractiunii de "trafic de influentã". Învinuitul este cercetat acum în
stare de libertate.



     Directia Generalã Anticoruptie - Alba Iulia îi sfãtuieste pe cei care s-au aflat
într-o situatie asemãnãtoare sã se adreseze Biroului Anticoruptie pentru

Judetul Alba, situat în incinta Politiei Municipiului Alba Iulia sau la numerele de
telefon: 0728729505, 0728729468 si 806161 interior 2229.

UNIREA/ALBA IULIA 23.11.2007

        Flagrant pentru trafic de influen , la Alba Iulia

Ofi erii Direc iei Generale Anticorup ie - Alba coordona i de procurorul
desemnat din cadrul Parchetului de pe lâng  Tribunalul Alba au organizat mar i,
19 noiembrie, prinderea în flagrant a cet eanului Ioan Dinu S., în timp ce acesta
primea bani de la o persoan  c reia îi promisese c  îi va rezolva angajarea fiului.
În fapt, cercet rile au demarat în data de 23 octombrie a.c. când un b rbat din
comuna Bistra, jude ul Alba, a sesizat D.G.A. - Alba c  în cursul lunii iulie 2007, l-
a cunoscut ocazional pe Ioan Dinu S. care i-a promis c , prin "cuno tin ele" pe
care le are la poli ie, va &Â8222;aranja&Â8221; angajarea fiului s u pretinzând i
primind de la denun tor suma de 1000 euro.
      În intervalul de timp scurs de la înmânarea sumei respective i pân  la
depunerea denun ului, Ioan Dinu S., a mai solicitat telefonic, p ii v mate,
suma de 400 lei pe motivul achit rii unei mese de protocol unde a participat
persoana care ajuta la încadrarea fiului s u. Discu iile care au precedat
organizarea flagrantului au confirmat spusele denun torului, în cauz  fiind
început  urm rirea penal  pentru comiterea infrac iunii de trafic de influen ,
prev zut  si pedepsit  de art. 257 din Codul Penal, învinuitul fiind cercetat în
stare de libertate. Cercet rile continu  pentru stabilirea întregii activit i
infrac ionale.
      În cazul în care i al i cet eni s-au aflat într-o situa ie asem toare, ace tia
sunt ruga i s  se adreseze Biroului Anticorup ie pentru Jude ul Alba, situat în
incinta Poli iei Municipiului Alba Iulia sau la numerele de telefon: 0728/729505 ,
0728/729468 i 806161 interior 2229.

JURNALUL DE CONSTANTA 24.11.2007



ROMANIA LIBERA 29.11.2007

Ambasadorul Olandei, Jaap Werner: Olanda e ingrijorata de Justitia
romana

        Ambasadorul Olandei, Jaap Werner, priveste critic recentele evolutii din
justitia romana
     Incetinirea reformelor, tensiunile dintre ministrul Justitiei, Departamentul
National Anticoruptie si Consiliul Superior al Magistraturii, precum si
amendamentele la legile penale sunt analizate de ambasadorul Olandei, Jaap
Werner, din perspectiva angajamentelor Romaniei dupa aderarea la Uniunea
Europeana.

    » Exista ingrijorari in Olanda privind statul de drept din Romania, evolutia
reformelor in Justitie si a luptei anticoruptie?
      Da, exista ingrijorari in acest sens. Este primul an in care Romania este stat
membru UE, iar imaginea pe care ne-am format-o e ambivalenta – pe de-o parte,
crestere economica si prosperitate, pe de alta parte, in domeniul Justitiei suntem
ingrijorati ca ceea ce am perceput ca tendinta pozitiva descreste de la inceputul
anului incoace. Se pare ca reforma justitiei nu mai are ritmul sustinut pe care il
avea. Ca sa ilustrez acest lucru, in primul rand vedem ca exista tensiuni
puternice in ceea ce numesc triunghiul dintre ministrul Justitiei, Consiliul Superior
al Magistraturii si Departamentul National Anticoruptie. Acest triunghi ar trebui sa
colaboreze constructiv si eficient pentru atingerea telului comun de a combate
coruptia si crima organizata in spiritul statului de drept. Sunt multe tensiuni, pe
de-o parte intre ministrul Justitiei si DNA, in mod evident, deoarece ministrul
insusi este investigat de DNA, dar observam unele tensiuni si intre atributiile
ministrului, si cele pe care le doreste CSM in privinta numirii magistratilor. si
vedem ca CSM investigheaza DNA ca rezultat al afacerii Tulus si va repeta acest
lucru in cateva luni. Toate acestea sunt motive de ingrijorare. In al doilea rand, se
pare ca este foarte dificil sa ajunga in instanta cazurile de inalta coruptie, ca
rezultat al deciziilor judecatoresti. Din iulie incoace, mai multe cazuri au fost
prelungite, suspendate si acum trimise inapoi la DNA pentru refacerea
probatoriului. Un al treilea motiv de ingrijorare este Directia Generala

Anticoruptie din cadrul Ministerului de Interne, care la inceputul anului a
suferit o criza la nivelul conducerii, cu rezultatul ca multe dintre cazurile la nivel
inalt care ar fi trebuit demarate nu au mai fost incepute. In acelasi timp, vedem
ca DGA a fost un partener necooperant in relatia cu Asociatia pentru



Implementarea Democratiei in infiintarea unui Centru national de

Integritate.
       » O institutie similara Agentiei Nationale de Integritate?
       Nu, este vorba de un call-center care ar fi trebuit infiintat la initiativa acestei
organizatii si a DGA, pentru ca oamenii sa poata suna cand se confrunta cu
fapte de coruptie si sa fie ajutati in gasirea institutiei corecte care sa le preia
cazul. A fost un inceput promitator la inceputul anului, dar, dupa schimbarea

conducerii DGA, au fost dificultati mari, practic s-au retras ca partener, desi mai
sunt intr-o oarecare masura implicati.
      » Va ingrijoreaza si modificarile la Codul Penal si de Procedura Penala?
      Da, este un element pe care vroiam sa-l mentionez. Cooperam foarte bine la
nivelul combaterii crimei organizate, fortele noastre de politie au o colaborare
foarte buna si contribuie la securitatea Europei. Nu sunt un expert, dar sper ca
modificarile aduse Codului Penal nu vor bloca sau ingreuna aceasta colaborare.
Am vazut obiectiile ridicate de organizatiile nonguvernamentale si inteleg
ingrijorarea ambasadorului SUA.
       » Impartasiti ingrijorarea ambasadorului SUA?
       Da, o impartasesc. Pot intelege pe deplin de unde vine aceasta ingrijorare.
Nu vreau sa intru in detalii, dar exista unele lucruri acolo care te fac sa te intrebi
cat de eficiente vor fi procedurile legale pentru combaterea infractiunilor. Desigur,
in ultima instanta este decizia Romaniei si a romanilor cum doresc sa-si croiasca
sistemul penal. Dar dupa cum spuneam, noi suntem interesati de aceste
chestiuni, mai ales ca toate aceste patru problematici se leaga de unele obiective
prioritare ("benchmarks") stabilite de Comisia Europeana in cadrul mecanismului
de cooperare si verificare. Trebuie sa ne amintim ca aderarea Romaniei, la 1
ianuarie 2007, nu 2008, s-a realizat in conditiile stabilite de acest mecanism
european si cu intelegerea ca reforma sectorului judiciar va continua in ritmul pe
care l-a avut la sfarsitul anului trecut. Dupa cum spuneam, cand te uiti la
evolutiile de anul acesta, exista motive de ingrijorare daca ritmul acestor reforme
este sustinut. Credem ca nu. Cand ministrul olandez pentru Afaceri Europene a
vizitat Romania urmat la scurt timp de presedintele Senatului, ne-am exprimat
ingrijorarea atat din partea Guvernului, cat si a Parlamentului.
     » Pe de alta parte, de cand Romania a devenit stat-membru exista perceptia
ca mijloacele de presiune ale Comisiei Europene si ale statelor membre au
scazut, ca acest "mecanism de cooperare si verificare" este ineficient. Iar orice
critica este combatuta cu replica "suntem stat suveran, nimeni nu poate sa ne
spuna ce sa facem la noi in tara." Cum vedeti aceasta situatie?
      Noi luam foarte in serios acest mecanism. si multe dintre statele membre au
aceeasi pozitie. Noi ne-am adresat la un moment dat si Comisiei Europene,
spunandu-i ca dorim un mecanism robust, puternic. Asta inseamna ca dorim
rapoarte amanuntite si de calitate din partea Comisiei, precum si progrese solide
inregistrate de Romania in legatura cu acele obiective ("benchmarks") stabilite.
Desigur, in ultima instanta, exista si posibilitatea aplicarii clauzei de salvgardare,
la propunerea Comisiei. Asteptam cu nerabdare, alaturi de Romania si alte state
membre, raportul din ianuarie, si nu as fi surprins ca el sa includa unele
observatii critice referitor la unele evolutii pe care le-am punctat deja. Pana



atunci, observam, dar vreau sa subliniez ca nu suntem doar spectatori critici, ci
ne si implicam. Am discutat cu ministrul Justitiei inainte ca el sa-si prezinte planul
de actiune si i-am oferit ajutorul nostru, pentru ca mai avem unele fonduri de
preaderare disponibile, mai ales pentru domeniul judiciar. In domeniul dreptului
european demaram un proiect care sa-i ajute pe judecatorii romani sa aiba acces
direct la jurisprudenta europeana. Un alt proiect in discutie este cum sa ajutam
sectorul judiciar in ce priveste confruntarea cu coruptia, de a avea judecatori
olandezi care sa interactioneze cu judecatori romani in cresterea standardelor de
integritate. Cum sa trateze cazuri de coruptie, atat in termeni de jurisprudenta,
dar si cand sunt ei pusi in situatia in care li se ofera mita.
      » Exista ingrijorari si in sectorul de afaceri olandez cu privire la situatia din
Justitie?
       Da, exista. Este insa greu sa-mi formez o imagine de ansamblu in aceasta
privinta, pentru ca difera foarte mult de la caz la caz. In cercurile de afaceri,
dincolo de plangeri, in general perceptia tinde sa se imbunatateasca.In multe
dintre tribunalele inferioare exista generatii noi care par sa aiba standarde de
integritate mai ridicate.
      » Ar exista si un impact economic asupra Romaniei daca acest proces de
incetinire si chiar blocare a reformelor ar continua nestingherit?
       Un stat de drept eficient, cu un sistem judiciar eficient sunt parti vitale ale
spatiului economic. Investitorii si comerciantii sunt foarte sensibili la nivelul la
care se afla sistemul judiciar. si da, este unul dintre criteriile pentru care decid sa
investeasca aici sau in alta parte. Este un element important pe care ei mi-l spun
in mod repetat. In general, vad Uniunea Europeana ca o comunitate a legii, o
comunitate de valori, o piata interna comuna si o uniune politica. Iar asta
inseamna ca, intr-un fel, suntem interconectati si dependenti unii de altii. Asadar,
evolutiile din sectorul judiciar de aici sunt relevante si pentru noi, direct sau
indirect. De aceea ne si exprimam ingrijorarea, pentru ca suntem interconectati.
Lumea exterioara se uita si ea la UE si la rolul pe care vrea sa-l joace la nivel
global, ca garant al drepturilor omului si statului de drept. De aceea, trebuie cat
mai rapid ca statele membre sa atinga nivelurile minime si, de ce nu, maxime.
          Avertisment din Parlamentul European
        Europarlamentarul olandez Joost Lagendijk, raportorul pentru Romania al
grupului ecologist din legislativul european, a trimis o adresa Comisiei Europene
in care solicita raspunsuri cu privire la neindeplinirea angajamentelor asumate de
Romania in domeniul justitiei si luptei anticoruptie.
Contactat telefonic, Lagendijk a declarat ieri pentru "Romania libera" ca "in
ultimele luni sunt tot mai ingrijorat, iar aceasta viziune este impartasita de mai
multi aici la Bruxelles, ca lupta anticoruptie a devenit tot mai dificila in Romania
din cauza atitudinii Parlamentului si a amendametelor prevazute pentru Codul
Penal".
Europarlamentarul a adaugat ca, mai ales dupa demiterea Monicai Macovei,
impresia e ca, in loc sa se eficientizeze lupta anticoruptie, "se merge in sens
invers" si ca "exista un interes al unor parlamentari sa faca mai dificila lupta
impotriva coruptiei".



      Lagendijk a criticat si campaniile negative din presa romaneasca fata de
activitatea procurorilor anticoruptie, amintind ca evaluarea lor a fost foarte
pozitiva in rapoartele Comisiei Europene. El a atras atentia ca Parlamentul
European a votat in favoarea aderarii Romaniei in ciuda problemelor persistente,
dar cu promisiunea ferma a Romaniei ca va continua si dupa aderare reformele
in justitie si lupta anticoruptie.
"Cred ca a venit momentul pentru UE si pentru Comisia Europeana sa fie dure si
sa sanctioneze angajamentele neindeplinite." Nesanctionarea Romaniei ar
transmite "un mesaj gresit" si celorlalte tari in curs de aderare, stabilind un
precendent periculos, ce le-ar determina sa promita diferite lucruri, iar dupa
aderare sa nu le mai indeplineasca.

                                                                                                  Valentina Pop

ATAC 30.11.2007

comia cost

       La Parchetul de pe lâng  Tribunalul Constan a au fost trimi i ieri în judecat ,
în stare de libertate, doi poli ti de frontier  de la punctul Negru Vod .
Frontieri tii sunt acuza i pentru comiterea infrac iunii de luare de mit . Potrivit
primprocurorului Adina Florea, în luna august a fost formulat un denun  de c tre
un b rbat, prin care se ar ta c  în ziua de 11 august, în timp ce se întorcea cu
autovehiculul din Bulgaria prin punctul de frontier  Negru Vod , i s-ar fi pretins
mit . De asemenea, b rbatul cump rase aproape 1.000 kg de pepeni pe care
voia s  îi vând  în România, îns , la trecerea prin punctul de frontier , un poli ist
i-ar fi cerut o sum  de bani. Denun torul le-a declarat anchetatorilor c  i-a dat
poli istului 50 RON i 14 leva i astfel a putut intra în ar . Mai mult, pe 23
august, acesta a f cut un nou drum în Bulgaria cu acela i scop, nu înainte îns
de a reclama fapta la Direc ia General  Anticorup ie. La întoarcerea în
România, el a fost oprit de agen ii efi adjunc i Daniel Sucurei i Lauren iu Chiru,
care- i desf urau activitatea la punctul de frontier  Negru Vod i care i-au
spus b rbatului c  nu are voie s  introduc  în ar  legume sau fructe cump rate
din Bulgaria. Poli istul de frontier  Sucurei i-ar fi pretins suma de 1.000 RON
pentru a i se putea permite s  intre în ar , iar agentul ef adjunct Chiru a primit
aceast  sum  de bani. Ambii poli ti au fost prin i în flagrant la scurt timp dup
ce au primit mita. Procurorii mai sus in c , în cursul urm ririi penale, cei doi
poli ti au negat comiterea faptei. Dosarul a fost trimis pentru efectuarea
cercet rii judec  tore ti la Tribunalul Constan a.

GAZETA DE NORD-VEST/SATU MARE  30.11.2007



Aviz amatorilor

        Mai vechiul nostru amic, comisarul sef Remus Span, a fost numit
saptamana trecuta sef al Diviziunii Interceptare si Filaj din Directia Generala de
Informatii si Protectie Interna a Ministerului de Interne, mai cunoscuta sub
denumirea de “doi si un sfert”. Reamintim (celor care au uitat) ca Span a fost sef
al Serviciului “doi si un sfert” Satu Mare, in perioada 2001 - 2003, dupa care a
detinut functiile de sef al Politiei Judiciare a Parchetului National Anticoruptie
(PNA), director adjunct al Directiei Generale Anticoruptie (DGA) si prim -
adjunct al Inspectoratului National al Politiei de Frontiera. Dupa noua inaltare,
Span a trecut in weekend prin urbea noastra si i-a murmurat unei dame intr-o
benzinarie ca are de platit niste polite la Satu Mare. Am receptionat. Aviz tuturor
amatorilor.


